
بر اساس آنچه مدیران و اساتید دانشگاه هنر اصفهان 
پراکندگی  و  تعدّد  و  اندک  فیزیکی  فضای  می گویند، 
ایجاد  در  محدودیت  موجب  دانشگاه  این  ساختمان های 
بسیاری از رشته های هنری در مقاطع مختلف دانشگاهی 
آموزشی  سرانه  و  شده  اساتید  و  دانشجو  کاهش جذب  و 
و پژوهشی دانشگاه هنر اصفهان را در پایین ترین سطوح 

دانشگاه های کشور قرار داده است.
عالی  آموزش  مرکز  به عنوان  اصفهان  هنر  دانشگاه 
رشته های هنری در استان اصفهان در سال ۱۳۵۵ با نام 
دانشکده پردیس اصفهان در مرحله نخست با هدف تربیت 
نیروهای متخصص در زمینه مرمت و حفاظت از اشیاء و 
بناهای تاریخی تأسیس شد و هم زمان با انقلاب اسلامی، 
تعطیل و بعد از انقلاب فرهنگی در سال ۱۳۶۲ بازگشایی 
شد. سپس سال ۱۳۷۹ دانشکده پردیس وابسته به دانشگاه 
هنر تهران، به دانشگاه هنر اصفهان تبدیل شد و در حال 
حاضر نیز مجموعه دانشکده های دانشگاه هنر اصفهان با نام 
دانشکده های مرمت و حفاظت، هنرهای تجسمی، معماری 
و شهرسازی، صنایع دستی و پژوهش عالی هنر و کارآفرینی 
پیترز،  مارتا  نام های  به  تاریخی  ساختمان  تعدادی  در 
توحیدخانه،  خاچیکیان،  ایوبی،  هراتیان،  سوکیاس،  داوید، 

فرانسوی ها، حقیقی و خانه ملل فعالیت دارند.
این دانشگاه که به عنوان اصلی ترین مرکز آموزش عالی 
رشته های هنری در مرکز و جنوب ایران شناخته می شود، به 
لحاظ فضای فیزیکی، امکانات و بودجه آموزشی و پژوهشی 
در پایین ترین سطوح دانشگاه های ایران قرار دارد. در گزارش 
پیش رو به مهم ترین مشکلات دانشگاه هنر اصفهان اشاره 
شده که اساتیدِ آن خواهان توجه جدی مسئولان استانی و 

کشوری برای رفع آن ها هستند.
ÁÁزیرساختÁبهÁنیازÁضرورت

رضا نصر اصفهانی، رئیس سابق دانشگاه هنر اصفهان 
دانشگاه هنر  توسعه  می گوید: مهم ترین مشکل در مسیر 
اصفهان پراکندگی ساختمان ها و کمبود فضاهای کالبدی 
است، به عبارت دیگر دانشگاه فاقد سایت واحد برای مدیریت 
هزینه ها است. دومین مشکل دانشگاه عدم باور و شناخت 
مسئولین شهر، استان و کشور از توانمندی های دانشگاه های 
است، درصورتی که هنر و صنایع خلاق می تواند در فرآیند 
توسعه اقتصادی کشور و توسعه پایدار شهری نقش مؤثر و 
بااهمیت داشته باشد و این باوری است که در کشور ایجاد 

نشده است.
او با بیان اینکه توسعه و پیشرفت هر دانشگاهی نیازمند 
زیرساخت هایی است که در خصوص دانشگاه هنر اصفهان 
کمتر موردتوجه بوده است، می افزاید: اگرچه ساختمان های 
تاریخی برای شروع فعالیت این دانشگاه بااهمیت و ضروری 
بوده است، اما در مقام رشد و پیشرفت نیاز به فضاهای جدید 
و سایت متمرکز بیش ازپیش احساس می شود. وجود بیش 
از سه هزار دانشجو و ۱۲۰ عضو هیئت علمی نیازمند توجه 
بیشتر به فضاهای کالبدی است. فضای موجود به هیچ وجه 
استقرار  نیست.  دانشگاه  این  فعالیت های  توسعه  مناسب 

مکانی مناسب زیرساخت اصلی رشد دانشگاه در آینده است 
و مانند خانواده ای است که اگر مسئله مسکن خود را حل 
نکند همواره دچار ناملایمات است. این موضوع همواره جزو 
دغدغه های خاطر بود و شاید در ماه اول که من مسئولیت 
ریاست دانشگاه را قبول کردم قرار شد از سوی استانداری 
اصفهان زمینی در ضلع غربی سپاهان شهر به مساحت ۱۰ 
هکتار به دانشگاه اختصاص داده شود که در طرح توسعه 
اسناد  اینکه  علیرغم  متأسفانه  ولی  دارد،  قرار  شهر  آتی 
مالکیت زمین دولتی است به دلیل اختلافات موجود بین چند 
دستگاه اجرایی موضوع در حد موافقت نامه باقی ماند و مقرر 
شد گزینه دوم برای رفع مشکل فضاهای کالبدی دانشگاه 

پیگیری شود.
امکانات  از  استفاده  دوم  گزینه  کرد:  تصریح  نصر 
بلااستفاده دستگاه های اجرایی بود. مشکلات مالی دولت در 
سال های گذشته و کمبود شدید اعتبارت جاری جایی برای 
پرداخت های عمرانی و کمک های دولتی باقی نگذاشته بود، 
ازاین رو مقامات استان به ما پیشنهاد کردند که به فضاهای 
کالبدی بلااستفاده دستگاه های اجرایی وارد شویم. در این 
جمله  آن  از  که  گرفت  صورت  زیادی  تلاش  خصوص 
می توان به شناسایی مجموعه انتهای خیابان کاوه متعلق به 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اشاره کرد که موردقبول وزیر 

وقت فرهنگ و ارشاد قرار نگرفت.
رئیس سابق دانشگاه هنر اصفهان ادامه می دهد: مورد 
بعدی اراضی و امکانات مجتمع آموزشی و پژوهشی وزارت 
نیرو در بختیار دشت بود که قسمتی از آن بر اساس مصوبه 
شورای برنامه ریزی و توسعه استان در اختیار دانشگاه قرار 
گرفت، درنتیجه یک فضای ۳۵ هکتاری که در دهه های 
۶۰ و ۷۰ برای آموزش و پژوهش ۴ هزار دانشجو طراحی 
و ساخته شده بود. بعد از پیگیری های انجام شده قرار شد این 
مجموعه به دانشگاه هنر واگذار شود که با مخالفت وزیر 
وقت نیرو آقای اردکانیان منجر به مصوبه حداقل ۵۰ درصد 
از فضاهای کالبدی موجود به دانشگاه شد و استفاده مشترک 
بین دانشگاه هنر اصفهان و وزارت نیرو تعریف شد که اگر 
به شکل کامل اجرا می شد موضوع مشکل فضای کالبدی 
دانشگاه هنر اصفهان تا حدودی حل می شد البته قدم خیلی 
بزرگ بود. علیرغم مساعدت شورای برنامه ریزی استان با 
وزارت نیرو در این خصوص به هر طریق مسئولین وقت 

وزارت نیرو تمایلی به اجرای کامل مصوبه نداشتند.
او یادآوری می کند: موضوع سوم، ساختمان شماره دو 
مشتاق  خیابان  در  استان  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان 
بود که آن هم به سرانجام خوبی رسید و مصوبات استانی 
و مصوبات درون وزارتخانه ای و ملی آن دریافت شد، ولی 
متأسفانه بعد از تغییر دولت مصوبه نهایی توسط کمسیون 
مستندسازی هیئت وزیران ابلاغ نشد و این فرصت نیز از 
دست رفت و منجر به نتیجه مطلوب نشد و اگر هیئت وزیران 
مصوبه نهایی را تأیید می کرد فضای کالبدی دانشگاه دو برابر 
و برای همیشه مشکل خوابگاه های دانشگاه حل می شد. این 
راه حل در جهت حل مشکل خوابگاه دانشجویان دانشگاه 

طرح و پیگیری شد و منجر به یک توافق سه جانبه بین 
امور  و سازمان  دارایی  و  اقتصاد  امور  وزارت  علوم،  وزارت 

اداری و استخدامی شده بود که به سرانجام نرسید.
نصر اصفهانی با اشاره به موضوع سایت دانشگاه هنر 
اصفهان در کلیشاد می گوید: این سایت نیز موضوع دیگری 
است که در این چند سال سعی کردیم مشکلات و مسائل 
حقوقی آن تبیین شود. این موضوع که زمین های تخصیص 
تخصیص  با  است  لازم  و  دارد  مالکیتی  مشکل  داده شده 
بودجه تملک حل شود برای سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
بودن  ناکافی  در  مشکل  شد.  اثبات  و  تبیین  کشور  کل 
امید  که  بود  خودش  زمان  در  کشور  عمرانی  بودجه های 
است با گشایش های اقتصادی و تخصیص بودجه موضوع 
حل و ساخت وساز مجتمع مذکور از سر گرفته شود. در این 
مورد صورت مسئله و راه حل های آن کاملًا مشخص است و 
امیدواریم رایزنی انجام شود و مشکل حقوقی آن مرتفع شود.

ÁÁÁتوسعه Áدر Áاصفهان Áهنر Áدانشگاه Áنقش
پایدارÁشهر

عضو هیئت علمی دانشگاه هنر اصفهان اضافه می کند: 
موضوع بعدی درباره دانشگاه هنر اصفهان این است که این 
دانشگاه می تواند در توسعه پایدار شهر نقش مؤثری داشته 
باشد، بنابراین باید نقش دانشگاه هنر در توسعه پایدار شهر 
و این مسئله تبیین می شد که دانشگاه هنر چه فعالیت هایی 
می تواند داشته باشد و نقش هر دانشکده مشخص و قرار 
شد در دستور کار فعالیت ها و برنامه های راهبردی دانشگاه 
قرار بگیرد که در این خصوص برنامه مدون تبیین شد که 
هر دانشکده در سال های آینده بتواند نقش خود در توسعه 
دارای  اصفهان  دانشگاه  کند.  مشخص  اصفهان  پایدار 
را لازم است  ۵ دانشکده است و هر دانشکده نقش خود 
در توسعه پایدار شهر ترسیم و اجرایی کند. به عنوان نمونه 
و  احیای صنایع دستی  در خصوص  دانشکده صنایع دستی 
کاربردی کردن این صنایع نقش اساسی دارد.نصر اصفهانی 
می افزاید: شاید مثال فرش برای روشن کردن موضوع مهم 
باشد، فرش یکی از صنایع دستی است که کاربردی شده، به 
این تعبیر که هم به عنوان زینت و هم به عنوان کف پوش در 
خانه ها وجود دارد، بنابراین لازم است با تحقیق و پژوهش 
برای سایر صنایع دستی که بیش از ۲۰۰ رشته است موضوع 
کاربردی کردن هر یک بررسی و تحقیق شود. شاید هر رشته 
بتواند اشتغال برای یک شهر ایجاد کند و به عنوان موتور 
محرک پیشرفت اقتصادی شهرهای کوچک موضوع ارائه و 
در دستور کار قرار گیرد. یا دانشکده هنرهای تجسمی علاوه 
بر تربیت نیروی انسانی متخصص در هنر موضوع آموزش و 
ارائه الگوی آموزش استاندار برای هنر را در دستور کار خود 
قرار داده تا بتواند از طریق ارائه این الگو به جامعه تمایل 
جامعه را به سمت رشته های هنر بیش ازپیش رهنمون سازد.

ÁÁÁو Áآموزشی ÁهایÁبودجه Áاصلاح Áضرورت
پژوهشی/ÁتعددÁوÁپراکندگیÁساختمانÁها

فرهاد باباجمالی، مدیر گروه فرش دانشکده صنایع دستی 
شاخصه های  به  توجه  با  می گوید:  اصفهان  هنر  دانشگاه 

www.esfahanemrooz.ir | 18| سـال هجدهم | 8 صفحه | شـمـاره 4423 | 2000 تومانAug2022| 1444 پنجشنبه  27  مرداد  1401| 20  محرم الحرام

رویداد | صفحه2

چهلستون | صفحه8

چهلستون | صفحه8

 بی توجهی تا کی؟!

رویداد | 2

تعارض در نگاه به 
آموزش
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یادداشت
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 از راین 
تا زاینده رود
دکترÁکیوانÁجباری

ÁنمایشگاهÁبرپاییÁ
ÁکانونÁدرÁ»وکیلÁلنز«

ÁاستانÁدادگستریÁوکلای
اصفهان

ÁبهÁهواداران
ÁآدرسÁاشتباهÁندهید

ÁهاÁاصفهانیÁخیزÁ
ÁحریفانÁشکستÁبرای

مازنیÁوÁتبریزی

ÁرکورددارÁاصفهان
ÁازÁکشورÁشهرÁترینÁآلوده
منابعÁانسانÁسازÁبوده

تابلوی نقاش باشی کاشانی 
کمال هنر طبیعت گرایی

محمد غفاری فرزند میرزا بزرگ کاشانی معروف به 
کمال الملک یکی از مشهورترین چهره های هنری 
ایران، در روستای کله کاشان، در سال 1224 به 

دنیا آمد.

ÁکهÁدرحالیÁ،استÁافتادهÁاتفاقÁحقوقÁکاهشÁکهÁشدهÁایجادÁشائبهÁاینÁوÁشغلیÁهایÁسمتÁاساسÁبرÁنهÁاستÁگرفتهÁشکلÁقراردادهاÁاساسÁبرÁهاÁحقوقÁافزایش
چنینÁمشکلیÁوجودÁنداشتهÁاست

رئیسÁشورایÁشهرÁاصفهانÁدرÁپاسخÁبهÁ»اصفهانÁامروز«:

اشکالاتپهنهبندیشهراصلاحمیشود
    صفحه 3

    صفحه 5

 

برداشت آب از زاینده رود؛ 
موقت نه به شرط تملیک

در چند هفته گذشته و در پی بارش های 
و  شد  گل آلود  کوهرنگ  چشمه  اخیر 
شرب  آب  در  اختلال  و  کدورت  باعث 
شهروندان چهارمحالی شد.موضوعی که 
به گفته مسئولان وزارت نیرو ادامه دارد 
و هنوز از کدورت آب کاسته نشده و به همین دلیل از راه های 
دیگری همچون برداشت آب از زاینده رود از طریق خط انتقال 
اضطراری بن_ بروجن تأمین آب این مناطق انجام می شود.

برداشت از حوضه آبریزی که خود درگیر بحران است اما به 
قول مسئولان این برداشت موقتی است و پس از رفع کدورت 
و بازگشت به شرایط عادی قطع می شود.چشمه کوهرنگ 
یکی از مهم ترین چشمه های کارستی ایران محسوب می شود 
که آبدهی آن در طول چند سال گذشته به دلیل کاهش بارش 
و کم شدن برف های انباشته شده در حوضه آبگیر آن کاهش 
پیدا کرده است. به علت کاهش بارش در چند سال اخیر و 
خشک شدن رسوبات در مجاری تغذیه کننده آبخوان چشمه 
کوهرنگ، با بارش های اخیر این رسوبات به داخل آب چشمه 
وارد و باعث گل آلود شدن آب چشمه کوهرنگ شده است.به 
دلیل تأمین شدن آب چشمه های کارستی بزرگ از چند مجرا 
و گل آلود بودن این مجاری، کدورت چشمه هم طولانی شده 
است.                                        ادامه در صفحه 2

سرمقاله

۱۰ هزار کلاس درس با قدمت نیم قرن  در اصفهان 
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شرکت عمران شهرجدید بهارستان

شرکتعمرانشهرجدیدبهارستان در نظر دارد اجرای پروژه های عمرانی به شرح زیر را در بهارستان ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به شرکت های واجد 
صلاحیت واگذار نماید، لذا باتوجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه اعم از دریافت اســناد تا پیشــنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها  از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت)ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهدشد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام درسایت مذکور و دریافت 
 گواهی امضای الکترونیکی جهت شــرکت در مناقصه را محقق ســازند.کلیه اســناد مناقصه گر که در ســامانه بارگذاری می گردد می بایســت دارای مهر و امضاء الکترونیکی 

) دیجیتالی ( باشد
الکترونیکــی  امضــاء  و  مهــر  نحــوه  و  الــف )ضمانتنامــه(  پاکــت  ارائــه  و  مناقصــه  اســناد  بیشــتردرخصوص  اطلاعــات  نیازبــه   مناقصــه گــران درصــورت 
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نوبت اول
        آگهی مناقصه  عمومی  یک مرحله ای 

همراه با ارزیابی کیفی

اصفهان به عنوان پایتخت فرهنگی هنری ایران، دانشگاه 
هنر اصفهان که هنرهای ایران مرکزی را پوشش می دهد 
قاعدتاً باید نقشی بسیار فراتر از امروز داشته باشد، اما هنوز 
زیرساخت های آن در قالب ابتدایی خود قرار دارد و باو جود 
اینکه گسترش رشته های این دانشگاه به سرعت شکل گرفته 
و به صورت کامل اجرا می شود، اما زیرساخت های لازم را 
ندارد و ازاین رو کسری هایی در خروجی دانش آموختگی وجود 
دارد.او با اشاره به پراکندگی ساختمان های دانشگاه های هنر 
پراکندگی  و  تعدد  می دهد:  ادامه  شهر  سطح  در  اصفهان 
ساختمان های این دانشگاه موجب ازهم گسیختگی ارتباط 
به  دیگر  از سوی  است،  شده  دانشکده ها  فرهنگی  علمی 
ساختمان ها،  این  بودن  میراثی  و  تاریخی  قدمت  دلیل 
برای نگهداری آن ها هزینه هایی لازم است، ضمن اینکه 

ناپایدار و جایگاه خوبی برای  ساختمان های میراثی بسیار 
کلاس ها به شکل دانشگاهی نیستند.

بابا احمدی تصریح کرد: سال هاست که پیگیر افزایش 
فضای فیزیکی دانشگاه هنر اصفهان بودیم تا اینکه سایت 
خورد،  کلنگ  کلیشاد  شهرستان  در  دانشگاه  این  مرکزی 
اینکه  و علی رغم  مواجه شده  با مشکلاتی  متأسفانه  ولی 
هزینه های بسیاری برای احداث آن صرف شد، اما از حدود 
۱۲ سال قبل متوقف شده است، بنابراین الزام آورترین بحث 
ما در دانشگاه و خواهش ما از تمام مسئولین مرتبط استانی 
و کشوری این است که برای سایت مرکزی دانشگاه هنر 

اصفهان در کلیشاد فکری کنند تا شکل بگیرد.
ÁÁÁاصفهانÁهنرÁدانشگاهÁنیازهایÁبهÁمسئولانÁ

توجهیÁندارند!

اینکه  بابیان  اصفهان  هنر  دانشگاه  فرش  گروه  مدیر 
لحاظ  به  اصفهان  هنر  دانشگاه  دانشکده های  از  هرکدام 
سازه های ساختمانی با مشکلات بسیاری مواجه اند و اگرچه 
شکل فیزیکی و ظاهری زیبایی دارند، اما فاقد کوچک ترین 
ایمنی های اولیه هستند و مخاطرات جدی دارند که باید 
دومین  می کند:  تصریح  گیرد،  قرار  مسئولان  موردتوجه 
مطالبه ما در دانشگاه هنر اصفهان، بودجه های آموزشی و 
پژوهشی این دانشگاه است که باید اصلاح شود. موضوع 
دیگر این است که خدمات رفاهی تفریحی و فرهنگی برای 
اعضای هیئت علمی این دانشگاه در حد زیر صفر است و 
با تداوم این شرایط، تمام انگیزه های هیئت علمی از بین 
آماده سازی  حال  در  آن ها  از  بسیاری  اینکه  کما  می رود، 

برای مهاجرت هستند.

مسئولان به نیازهای دانشگاه هنر اصفهان توجهی ندارند!

سید مهدی رضوی

2117422112010/000
تعداد مدارس کانکسی

در استان اصفهان
 تعداد دانش آموزان مشغول

 به تحصیل در مدارس کانکسی
تعداد مدارس سنگی
در استان اصفهان

 تعداد دانش آموزان مشغول
 به تحصیل در مدارس سنگی

 تعدادکلاس درس با قدمت
 بالای 4۰ سال در سطح استان
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حسن روانشید

رویداد

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با بیان اینکه جلسات بررسی توافق هسته ای متوقف نخواهد 
شد، گفت: برنامه ریزی هایی انجام شده است که در روزهای 
آینده نیز جلساتی دراین باره برگزار شود و هدف آنها تأکید بر 
رعایت قانون اقدام راهبردی مجلس برای تأمین منافع ایران 

در بالاترین سطح است.
مجلس  غیرعلنی  نشست  خصوص  در  مقتدایی  عباس 
شورای اسلامی اظهار کرد: این نشست برای بررسی توافق 
هسته ای در نوع خود کم نظیر بود و در آن علاوه بر دبیر شورای 
امنیت ملی، تمام نمایندگان مجلس شورای اسلامی،  عالی 
وزیر امور خارجه، مذاکره کننده ارشد و همچنین مقامات ارشد 

سازمان انرژی هسته ای حضور داشتند. او از انتقال دیدگاه های 
نمایندگان و بیان توضیحات لازم از سوی مقامات دست اندرکار 
جریان برجام و مذاکرات خبر داد و افزود: لازم است که در این 
زمینه به یک تفاهم یا همفکری در بالاترین سطح دست یابیم 
که به نظر می رسد در جلسه دیروز بخشی از این کار انجام شد. 
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
و  امنیت ملی  به جلسه کمیسیون  اشاره  با  شورای اسلامی 
سیاست خارجی مجلس دراین باره، گفت: در نشست نیز اعضای 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نیز با حضور دست 
اندرکاران مذاکرات هسته ای برگزار شد و در آن مفاد نامه های 
رد و بدل شده یا موضوعات مدنظر ایران مطرح شد. او با تأکید 

بر اینکه جلسات بررسی توافق هسته ای متوقف نخواهد شد، 
در  که  است  شده  انجام  برنامه ریزی هایی  کرد:  خاطرنشان 
روزهای آینده نیز جلساتی در کمیسیون امنیت ملی برگزار 
شود و هدف آنها تأکید بر رعایت قانون اقدام راهبردی مجلس 
برای تأمین منافع ایران در بالاترین سطح خواهد بود. مقتدایی 
افزود: بر اساس آنچه گزارش شد، روند توافق در حال انجام 
است مذاکرات به پایان رسیده و تصمیم سیاسی ایران گرفته 
شده است و اکنون طرف مقابل به ویژه آمریکایی ها هستند که 
باید تصمیم گیری کنند که آیا بنا دارند منافع ملت ایران را به 
تمامیت بپذیرند یا مانند گذشته قصد پیمان شکنی و بدعهدی 
دارند. او پیام هایی که بین ایران و به واسطه اروپایی با آمریکا رد 
و بدل شده را در همین راستا دانست و تأکید کرد: درصورتی که 
آنها تصمیم بگیرند که منافع ملت ایران را به طور ویژه در نظر 
بگیرند، توافق در دسترس است اما اگر قرار باشد که در بیان 
چیزی بگویند اما در عمل بخواهند آن را عملیاتی نکنند همه 

مسئولیت ها بر عهده طرف مقابل است. نایب رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به دسترسی نمایندگان مجلس به متن توافق هسته ای، گفت: 
در جلسه روز گذشته کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی، 
مفاد توافق در اختیار نمایندگان قرار گرفت بنابراین کمیسیون 
امنیت ملی در جریان امور قرار دارد و یکی از انتقادات جلسه 
غیرعلنی نیز دسترسی نمایندگان به متن توافق بود که در اختیار 
وکلای ملت قرار گرفت و نقد و پیشنهاد هایی نیز در این زمینه 
مطرح شد. او با تأکید بر رویکرد سخت گیرانه نمایندگان به متن 
توافق هسته ای، ادامه داد: باید یقین کنیم که منافع ملت ایران 
در بالاترین سطح در نظر گرفته می شود زیرا طرف مقابل در 
گذشته همین روند را طی و بد عهده ی کرده است و اکنون 
باید از تکرار این اتفاق کنیم، بنابراین موضوع راستی آزمایی، 
تحریم ها و هم موضوعات مرتبط دیگر را در جلسه به شکل 

شفاف و واضح مطرح شد. 

رویکردÁسختÁگیرانهÁنمایندگانÁبهÁمتنÁتوافقÁهستهÁای

تصمیمÁسیاسیÁایرانÁگرفتهÁشدهÁاست

Áرود؛ÁزایندهÁازÁآبÁبرداشت
موقتÁنهÁبهÁشرطÁتملیک

از  پـس  به این ترتیـب کـه  از صفحـه یـک:  ادامـه 
کاهـش کـدورت آب چشـمه، مجدد با رسـیدن جریـان از 
یـک مجـرای دیگر، کدورت چشـمه افزایش پیـدا می کند.

بـه گفتـه یکـی از نماینـدگان اصفهان در مجلس شـورای 
اینکـه آب را بـرای مصـرف شـرب شـهرکرد  اسـلامی 
اسـتفاده کننـد، قابل قبـول اسـت، امـا اینکـه بخواهنـد از 
ایـن شـرایط به عنـوان فرصتی بـرای تطهیر کـردن پروژه 
غیرقانونـی بن-بروجـن اسـتفاده شـود، اصـلًا قابل قبـول 
نیسـت و بلافاصلـه کـه مشـکل سرچشـمه کوهرنـگ 
برطرف شـود، مـا برای قطع کردن برداشـت ایـن آب وارد 
عمـل می شـویم، چراکـه از پمپـاژ آب باغات حق اسـتفاده 
و بهره بـرداری از خـط لولـه بن-بروجـن را ندارند.امـا از 
سـوی دیگـر مسـئولان اسـتانی تأکیـد می کننـد کـه این 
برداشـت آب موقتـی اسـت و وزیـر نیـرو و رئیـس حوضه 
آبریـز زاینـده رود نیـز گفته انـد کـه طـرح بـن- بروجن در 
نهایـت از حوضه آبریز کارون برداشـت آب خواهد داشـت، 

زاینـده رود. از  نه 
ایـن مسـئله ای اسـت کـه در هفته هـای بعـد بایـد درباره 
آن قضـاوت کـرد کـه آیـا ایـن برداشـت آب از یـک طرح 
در شـرایط اضطـرار بـوده و موقتـی؛ نه به شـرط تملیک و 
برداشـت دائمـی از آن.نکتـه آخـری هـم که بایـد در اینجا 
بـه آن پرداخـت و بـه عنوان یـک مطالبه مطرح کـرد این 
اسـت کـه سـال گذشـته وزیـر نیـرو در سـفر بـه اصفهان 
وعده های بسـیاری به مردم و کشـاورزان داد، اکنون سـال 
آبـی جـاری رو بـه اتمـام اسـت و ذخیره سـد بسـیار اندک 
اسـت؛ امـا در عمل هیـچ اقدامی بـرای حوضه بحـران زده 

زاینـده رود صورت نگرفته اسـت.
شـاید جـای ایـن سـؤال از وزیر نیرو باشـد کـه وعده هایی 
کـه بـه کشـاورزان و مـردم اصفهـان دادیـد چـه شـد؟ آیا 
قرار اسـت کـه وضعیت این حوضـه آبریز سروسـامان یابد 

یـا خیر؟

ÁترینÁآلودهÁرکورددارÁاصفهان
ÁسازÁانسانÁمنابعÁازÁکشورÁشهر

بوده
بنـا بـه گفتـه رئیـس امـور آزمایشـگاه های حفاظـت 
محیط زیسـت اسـتان اصفهـان در کلان شـهر اصفهـان و 
شهرسـتان های پیرامـون این شـهر به لحـاظ آلودگی هوا 
وضعیت مناسـبی نداریم؛ در سـال های ۹۸ و ۹۹ رکورددار 

آلوده تریـن شـهر کشـور از منابـع انسان سـاز بودیم.
به گزارش ایمنا، بابک صادقیان در دوره آموزشـی یک 
روزه ویـژه اعضـای سـتادهای معاینه فنی شـهرداری های 
اصفهـان، اظهـار کـرد: بحـث آلودگـی هوای کلان شـهر 
اصفهـان از اواخـر دهـه نـود جدی شـد، نخسـتین برنامه 
جامـع کاهـش آلودگـی هـوا بـه سـال ۷۹ برمی گـردد که 
بعـد از آن برنامـه عملیاتـی تدوین و اجرا شـد. رئیس امور 
آزمایشـگاه های حفاظـت محیط زیسـت اسـتان اصفهـان 
ادامـه داد: از زمانـی کـه برنامه هـای متعـددی در هیئـت 
دولـت و مجلـس شـورای اسـلامی تحـت عنـوان قانون 
هـوای پـاک مطرح شـد به موضـوع آلودگی هوای ناشـی 
از منابـع متحـرک و معاینـه فنـی توجـه ویـژه ای صورت 
گرفتـه اسـت. او با اشـاره بـه اهمیت توجه بـه معاینه فنی 
و نحـوه تـردد انواع خودرو در سـطح کشـور و کلان شـهر 
اصفهان گفت: درحال حاضر سـامانه سـیمفا توسـط وزارت 
کشـور ایجـاد شـده و همـه ابزارهایـی کـه در راسـتای 
کنتـرل آلودگـی هـوا بـه کار گرفتـه شـده نشـان می دهد 
دولـت، وزارت کشـور، سـازمان محیط زیسـت و نیـروی 
انتظامـی رویکـرد قابل توجهی برای کنتـرل آلودگی دارند. 
صادقیـان ادامـه داد: بایـد تمام تـوان خود را بـرای نظارت 
بـر مراکـز معاینـه فنـی قـرار دهیـم و برخـورد جـدی بـا 
مراکـز معاینـه فنی متخلف داشـته باشـیم. او خاطرنشـان 
کـرد: در کنار مسـائل فنـی، موضـوع آلودگی هـوا به ویژه 
در کلان شـهر اصفهـان و شهرسـتان های پیرامـون ایـن 
شـهر وضعیتـی بهتـر از اصفهـان نداریـم و تـا شـعاع ۵۰ 
کیلومتـری اصفهان در وضعیت نامناسـب آلودگی هوا قرار 
دارد. در سـال های ۹۸ و ۹۹ رکـورددار آلوده تریـن شـهر 
کشـور از منابـع انسان سـاز بودیـم. شـهری ماننـد اهـواز 
ممکـن اسـت تعداد روزهای آلوده بیشـتری داشـته باشـد 
امـا آلودگـی آن هـا ناشـی از گردوغبار اسـت. رئیـس امور 
آزمایشـگاه های حفاظـت محیط زیسـت اسـتان اصفهـان 
افـزود: بـر اسـاس آمار اسـتخراج شـده از سـال های ۹۸ و 
۹۹ اصفهـان بـه دلیـل تمرکز نامتقـارن واحدهای صنعتی 
و بالطبع آن گسـترش منابـع حمل ونقل و تمرکز جمعیت، 
شـرایط مناسـبی ندارد، همچنین شـرایط اقلیمی هم مزید 
بـر علت شـده اسـت. او بـا بیان اینکـه در نیمه اول سـال 
جـاری بـه مراتب شـرایط نامناسـب تری نسـبت به سـال 
گذشـته داشـتیم، اضافه کرد: در سـال گذشـته حـدود ۴۳ 
روز و امسـال ۷۴ روز ناسـالم داشتیم که به دلیل گردوغبار 
و فعـال شـدن کانون هـای داخلـی و خارجـی و پدیـده 
خشکسـالی بوده اسـت، با ورود به نیمه دوم سـال با وجود 
پایـداری هـوا و اینـورژن و اسـتفاده از سـوخت های مایـع 
آلودگـی هـوا تشـدید پیـدا می کند و چـه بسـا آلودگی که 
در نیمه دوم سـال شـاهد هسـتیم به مراتب خطرناک تر و 
اثرات سـو بهداشـتی بیشـتری خواهد داشـت. صادقیان با 
بیـان اینکـه بایـد در حـوزه معاینه فنی خودروهای سـبک 
از تمـام تـوان قانونـی و تجهیزات در اختیار اسـتفاده بهینه 
ببریـم تـا شـرایط مناسـب تری داشـته باشـیم، گفـت: بـا 
توجـه بـه محدودیت هـای اقتصـادی، در سـال های اخیـر 
در مـورد از رده خـارج کـردن خودروهـای فرسـوده موفق 
نبودیـم و ایـن موضوع باعث می شـود ناوگان فرسـوده ما 
توسـعه بیشـتری پیـدا کند که اهمیـت معاینه فنی سـالم 

را بـالا می بـرد.

ÁÁÁآموزشÁبهÁنگاهÁدرÁتعارض
 آیـا قرار اسـت تاریخ مصرف گذشـته، 
شـامل  اسـتوک  کالاهـای  از  پـس 
انسـان ها و آمـال و آرزوهـای آن هـا 
تصویـب  زمـان  در  یـا  بشـود  هـم 
قوانیـن مـدون، قانون گـذاران بندبنـد 
مشـکلات آحـاد جامعـه را رعایـت می کننـد تـا خـدای 
مسـتمری  افزایـش  قلـم  از  بازنشسـتگان  ناخواسـته 
ایـن  نیفتنـد؟!  تـورم  از  بـر اسـاس حداقـل درصـدی 
مسـئله نمونـه ای حـی و حاضـر و شـناور در جامعـه 
بـود کـه عنـوان شـد تا بـرای دیگـر اقشـار مسـئله ای 
پیـش نیایـد و پـس از گذشـته ۵ مـاه بـا نگرانـی تـوپ 
معیشتشـان در دسـتان دو قوه پاس کاری نشـود! رئیس 
هیئت مدیـره دیده بان شـفافیت و عدالت کـه اتفاقا خود 
یکـی از نماینـدگان فعـال و موثـر دوره قبـل مجلـس 
شـورای اسـلامی بـوده اسـت در نامـه ای سرگشـاده به 
رئیس جمهـوری پیرامـون بـه  نقـد کشـیدن هشـت بند 
از مصوبـه شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی پیرامـون 
انجـام کنکـور به صـورت سـالی دو بـار اینگونه نوشـته 
کـه »نخسـتین چالـش مصوبـه اخیـر نهادینـه شـدن 
شـکاف طبقاتـی توسـط نظـام آموزشـی اسـت. تنـوع 
و تعـدد مـدارس در آموزش وپـرورش فعلـی مـا بـه ۴۳ 
رسـیده اسـت. هرکـدام از این مدارس کیفیت آموزشـی 
متفاوتـی را بـه دانـش آمـوزان ارائـه می دهنـد. بـا این 
مصوبـه و کشـاندن رقابـت کنکـور به امتحانـات نهایی 
سـال دهـم، یازدهـم و دوازدهـم، دانـش آمـوزان برای 
کسـب آمـوزش عالـی، از سـنین پایین تـر بـه کیفیـت 
آموزشـی بهتـر نیازمنـد می شـوند کـه لازمـه آن ورود 
بـه مـدارس پولـی و آموزشـگاه های خصوصـی اسـت 
کـه اکثریـت خانواده ها تـوان پرداخت هزینه هـای آن را 
ندارنـد. از سـوی دیگـر، داوطلبان بـرای افزایش نمرات 
نهایـی خـود بایـد در امتحانـات ترمیـم معـدل )ترمیـم 
سـوابق تحصیلـی( شـرکت کننـد کـه ایـن امتحانـات 
نیـز بار مالـی بالایی بـه داوطلبـان و خانواده هـای آنان 
تحمیـل خواهـد کـرد. بنابرایـن بـا شـیوع نمـره گرایی 
خانواده هـای  سـوی  از  هزینـه  پرداخـت  آن  به تبـع  و 
غنـی و در مقابـل آن، جـا مانـدن خانواده هـای فقیـر، 
شـاهد تعمیـق بی عدالتـی و شـکاف طبقاتـی در جامعه 
خواهیـم بود. ایـن مصوبه با سـند عالی تحـول بنیادین 
آموزش وپـرورش تناقـض دارد چراکـه موجب اسـتمرار 
رویکـرد »نمـره گرایانـه و صرفا آموزشـی » می شـود و 
رویکـرد تربیتـی که هـدف اصلی سـند تحـول بنیادین 
اسـت، نادیـده گرفتـه می شـود. عجیب تـر آنکه »سـند 
»سیاسـت ها  و   « آموزش وپـرورش  بنیادیـن  تحـول 
و ضوابـط سـاماندهی سـنجش و پذیـرش متقاضیـان 
ورود بـه آمـوزش عالـی » ، هـر دو مصـوب شـورای 
عالـی انقـلاب فرهنگـی هسـتند کـه در تعـارض بـا 
یکدیگرنـد! بی اهمیـت شـدن زبـان و ادبیـات فارسـی، 
زبـان قـرآن، معـارف اسـلامی و زبـان خارجه سـومین 
ایـرادی اسـت کـه بـه مصوبـه شـورای عالـی انقـلاب 
فرهنگـی وارد اسـت تـا منافـع مافیـای کنکـور را چنـد 
برابـر کنـد. با تاثیـر قطعی معـدل در کنار رتبـه کنکور، 
تجـارت جدیـدی برای کسـب نمـره ۲۰ در دروس سـه 
 پایـه امتحـان نهایـی )بیـش از ۳۰ عنوان جدید( شـکل 
می گیـرد. ایـن مسـئله عـلاوه بـر اینکـه موجـب ظلـم 
به تهیدسـتان مسـتعد اسـت، توزیـع درآمـد را در بخش 
آمـوزش نابرابرتـر می کنـد. علاوه بر ایـن منافع مدارس 
غیرانتفاعـی کـه بـه مافیـای معـدل معـروف شـده اند 
هـم چندیـن برابـر می شـود زیـرا رقابـت بـرای کسـب 
نمره هـای بالاتـر طبقه بنـدی فعلـی مدارس را شـدیدتر 
خواهـد کـرد و خانواده ها بـا توجه به وضـع مالی به این 
مـدارس مراجعـه می کننـد و با طبقاتی تر شـدن مدارس 
می تـوان پیش بینـی نمـود کـه مـدارس غیرانتفاعـی، 
و  می کننـد  حاصـل  را  منافـع  و  شـهریه  بیشـترین 
بیشـترین قبولی دانش آمـوزان هم مربوط به آن هاسـت 
و کمتریـن تعـداد قبولـی مربـوط بـه مـدارس دولتـی و 
عادی اسـت کـه درآمـد مـدارس غیرانتفاعـی را افزون 
می سـازد. فعـال شـدن شـبکه های فـروش سـوالات و 
پاسـخ سـوالات در امتحانـات نهایـی، بلاتکلیفی صدها 
هـزار داوطلـب کـه دیپلمـه سـال های قبـل هسـتند یا 
قصـد تغییـر رشـته دارند و چندین برابر شـدن اسـترس 
و اضطـراب داوطلبـان و خانواده هـا از دیگر نکات منفی 
مصوبـه کنکوری شـورای عالی انقلاب فرهنگی اسـت. 
بـا ایـن مصوبه قرار اسـت دانش آموز ۳۰ بـار در امتحان 
نهایـی شـرکت کنـد، امتحاناتی که دانش آمـوز در عمل 
ملـزم بـه گرفتـن نمـره بیسـت در آن هاسـت. درنتیجه 
اسـترس یـک روز کنکـور در سـال پایانی، به اسـترس 
۹۰ روز امتحـان نهایـی و یـک کنکـور تبدیل می شـود. 
البتـه چـون ایـن مصوبـه در جهـت منافـع ثروتمنـدان 
تهیه شـده اسـت و احتمال پیـروزی آن هـا را در کنکور 
افزایـش می دهـد و فشـار کنکـور بـرای داوطلبـان و 
خانواده هـای متمکن کاهـش می یابد، این فقرا هسـتند 
کـه بایـد ترس ولرزشـان اضافـه شـود، کـه می شـود.« 
دراین بـاره یـک عضـو هیئت علمـی دانشـگاه تهـران 
هـم معتقـد اسـت »واگـذاری ۶۰ درصـد نمـره کنکـور 
بـه مـدارس، یعنـی نقـش پـول را در ارتقاء پیـدا کردن 
بـردن  بـازی  پولـی در  افزایـش می دهیـد و مـدارس 
کنکـور موفق تـر خواهنـد بـود.« سـید نصـرالله فاضلی 
دبیر سـابق شـورای هماهنگی علمی سـازمان پژوهش 
نیـز اعتقـاد دارد »توانمنـدی معلمـان ما بسـیار متفاوت 
اسـت و برخی بسـیار باتجربه و توانمنـد و با تحصیلات 
مرتبـط هسـتند و برخـی دیگـر خیـر!« حـالا بایـد دید 
آیـا متولیان نظـام آموزش وپـرورش و عالی کشـور قبل 
از پیـاده کـردن ایـن طـرح کلان قانـع خواهند شـد که 
تصمیم گیـری شـورای عالی انقلاب فرهنـگ عجولانه 
بـوده و بایـد در پاره ای از موارد بازنگری شـود و یا طرح 
اجرایـی شـده تا طـی آن با بن بسـت هایی روبرو باشـد.
ادامه دارد
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مکان فیزیکی آموزش در کنار امکانات نرم افزاری، تأثیر 
بسیاری در پیشبرد امر آموزشی دارد. از این رو ضرورت نوسازی 
و مقاوم سازی این مکان ها باید در دستور کار دولت و نهادهای 
مسئول قرار بگیرد تا دانش آموزان بدون هیچ گونه دلواپسی به 

فعالیت های درسی در مدارس بپردازند.
به گزارش ایمنا، سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور در سال ۱۳۵۴ به منظور احداث، توسعه، ترمیم و نوسازی 
ساختمان مدارس، تهیه لوازم و تجهیزات موردنیاز آن ها و نیز 
آموزشی و  استانداردهای مطلوب فضاهای  و  معیارها  تعیین 
پرورشی، در وزارت آموزش وپرورش تأسیس شد. مقاوم سازی 
مدارس یعنی ساختمان موجود را مقاوم کرد اما نوسازی به 
معنای تخریب یک مدرسه و ساخت مجدد آن است زیرا در این 
مدارس امکان مقاوم سازی وجود ندارد. با توجه به نبود کیفیت 
مناسب در اکثر مدارس ایران، به کارگیری روش های مناسب 
و  دانش آموزان  کار  بازده  مدارس،  نوسازی  و  بازسازی  مانند 
معلمان را افزایش می دهد؛ در این میان نوسازی و مقاوم سازی 
مدارس یکی از ضرورت های اساسی کشور به شمار می رود که 
در زلزله های اتفاق افتاده نیز این ضرورت بیش ازپیش مشخص 
شد؛ زیرا مدرسه هایی که در گذشته بازسازی و مقاوم سازی شده 
بودند در این زلزله ها امتحان خود را پس دادند و نه تنها آسیب 
آن چنانی ندیدند، بلکه توانستند به عنوان یکی از نقاط امن و 
محل مدیریت بحران برای پناه گرفتن مردم انتخاب شوند. از 
این رو پیرامون وضعیت مدارس، لزوم ایجاد فضاهای مناسب 
و دارای ابعاد استاندارد و بر پایه نیاز دانش آموزان و آمار مدارس 
فرسوده در استان با مجید نسیمی، مدیرکل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان اصفهان گفت وگویی داشتیم که در ادامه 

می خوانید:
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استانÁچندÁپروژهÁاست؟
نوسازی مدارس بخش عمرانی وزارت آموزش وپرورش را 
مدیریت می کند؛ مجموع پروژه های آموزشی، پرورشی و ورزشی 
در سطح استان بیش از ۴۷۶ پروژه با دو هزار و ۶۸ کلاس درس 
و زیربنای ۴۸۴ هزار و ۶۴۱ مترمربع طی پیشرفت فیزیکی چهار 
تا ۹۸ درصدی آغاز شده اند. مجموع طرح های اداره کل نوسازی 
و توسعه مدارس استان اصفهان در دو دسته تقسیم بندی می شود 
که پروژه های فعال آن  هزار و ۲۵۵ کلاس درس است. تعداد 
۲۲۳ طرح با ۸۱۳ کلاس درس از پروژه هایی است که خیران به 
تازگی تعهدات خود را در قبال اجرای آن انجام داده اند تا در سال 
مالی جدید با پیش بینی اعتبارات لازم، با آن ها قرارداد تنظیم و 
منعقد شود و بخشی دیگر شامل پروژه هایی می شود که اعتبار 

برای آن ها ابلاغ نشده است.
ÁÁÁمدارسÁسازیÁمقاومÁوÁنوســازیÁهایÁپروژه

استانÁبرÁاساسÁکدامÁاعتباراتÁاحداثÁمیÁشود؟
در  لازم  برنامه ریزی های  در  پروژه  از ۱۰۰  بیش  اکنون 
و  ساخت ساز  نقشه  پرونده،  تدوین  و  تهیه  مقدماتی  مراحل 
پیمانکاری مجری طرح است که بیش از ۸۰ درصد ساخت 
این پروژه ها با اعتبارات مردمی و برمبنای تعهدات و توافقنامه 
با خیران آغاز می شود. همچنین در اقصی نقاط روستاها و سطح 
استان پروژه هایی از یک تا ۲۵ کلاس درس هم وجود دارد. 
مجموع ۴۷۶ پروژه آموزشی، پرورشی و ورزشی در سطح استان 
مطابق با میزان درصد پیشرفت فیزیکی، تأمین اعتبارت لازم 
و برنامه ریزها در مقطع زمانی همزمان با مناسبت های مختلف 
هفته دولت، دهه فجر و طرح های مهرماه، طی سال های آتی 
به بهره برداری خواهند رسید. هزینه بخشی از این پروژه ها از 
ردیف های اعتبارات استانی و ملی تأمین می شود که در رده ملی 
موضوع تخریب و بازسازی مدارس پیش تر مطرح است. عملیات 
اجرایی طرح های نیمه تمام مردمی، ملی و استانی هم مطابق با 

آغاز پروژه و آماده سازی منابع اعتباری صورت می گیرد.
ÁÁÁهایÁپروژه Áاجــرای Áپیشــرفت Áمیــزان

محرومیتÁزداییÁدرÁاستانÁچقدرÁاست؟
اجرای پروژه های محرومیت زدایی در قالب تکمیل طرح های 
نیمه تمام مناطق محروم از دیگر اقداماتی است که طی دو سال 
ورود به آن ضروری ترین طرح ها شناسایی شدند و با تأمین 
اعتبار از محل طرح محرومیت زدایی در حال اجراست. مطابق 
با مصوبات مجلس، مناطق محروم در سطح کشور شناسایی 
می شوند که برای بهبود وضعیت و رفع محرومیت زدایی آن ها، 
اعتباراتی در قالب پنج بخش آموزش وپرورش، آب، بهداشت و 
موارد دیگر تعیین و ابلاغ خواهد شد. میزان اعتبارات مصوب 
استان  محروم  مناطق  در  نیمه تمام  پروژه های  تکمیل  برای 
اصفهان در سال گذشته بیش از ۲۱۲ میلیارد تومان بوده که از 
این مصوبات حدود ۱۰۶ میلیارد تومان معادل ۵۰ درصد اعتبار 
سال قبل تخصیص داده شد که نزدیک به ۸۰ درصد هزینه ها 
برای پایان پروژه ها اختصاص داده شد. در برخی شهرستان های 
محروم همانند اردستان، فریدون شهر و زواره با نبود پروژه های 
نیمه تمام، بر اساس اعلام نیاز آموزش وپرورش استان با لحاظ 

اعتبارات لازم برای ساختمان، طرح هایی تعریف شد.
ÁÁÁدولتÁهفتهÁدرÁبرداریÁبهرهÁموردÁهایÁپروژه

درÁاستانÁاصفهانÁچهÁتعدادÁاست؟

قالب ۱۰۵ کلاس  در  پروژه  دولت ۲۴  با هفته  همزمان 
زیربنا  مترمربع  و ۲۰۰  هزار  از ۲۱  بیش  مساحتی  در  درس 
مورد بهره برداری و تحویل داده می شود. همزمان با گشایش 
طرح های هفته دولت، کلنگ زنی تعداد ۹ پروژه ساخت مدارس 
در ناحیه شش و پنج اصفهان، زرین شهر، مهردشت، کاشان، 
بوئین میاندشت، فریدون شهر و دو طرح در سمیرم آغاز می شود 
که سه پروژه آن از ردیف اعتبارات محرومیت زدایی-دولتی و 

مابقی هم از هزینه های مردمی تأمین خواهد شد.
ÁÁÁخاصیÁاعتبارÁجمهورÁرئیسÁسفرÁمصوباتÁدر

ÁفرونشستÁدچارÁمدارسÁبازسازیÁوÁتخریبÁبرای
تصویبÁشد؟

مدارس  نوسازی  کل  اداره  در  فرونشست  ویژه  کارگروه 
تشکیل شده و بازرسان این موضوع را به شکل میدانی بررسی 
می کنند که طی دو ماه گذشته حدود ۳۵ مدرسه آسیب دیده در 
اثر فرونشست شناسایی شده است. بررسی وضعیت فرونشست 
مدارس استان همزمان در سفر ریاست جمهور و هیئت دولت به 
اصفهان بر اساس اهمیت موضوع مورد بازنگری و رسیدگی 
قرار گرفت که در این سفر پروژه های جایگزین مدارس دچار 
فرونشست، تکمیل طرح های نیمه تمام و پایان پروژه هایی با 
پیشرفت ۷۰ درصد، حذف مدارس کانکسی و سنگی مطرح شد 
که در اعتبارات خاصی برای هرکدام تصویب شد. تاکنون بخشی 
از اعتبارات پروژه های مدارس فرونشست به صورت اوراق برای 
ما ابلاغ شده است تا اقدامات لازم را بر اساس تشکیل پرونده 
و برنامه ریزی های از قبل به منظور تهیه نقشه ساخت وساز، 
مناقصه و جایگزین کردن یک به یک مدارس آسیب دیده براثر 
فرونشست آغاز کنیم؛ زیرا عمده این مدارس در مناطق پرتراکم 

شهرها هستند و نیاز فوری به بازسازی دارند.
ÁÁÁاستانÁدرÁسنگیÁوÁکانکسیÁمدارسÁتعدادÁچه

وجودÁدارد؟
تعداد مدارس کانکسی در سطح استان اصفهان ۲۱ مدرسه 
با ۲۴ کلاس درس است. اخیرا از این تعداد دو مدرسه کانکسی 
تبدیل و تحویل داده شده و هشت مورد به منظور جایگزین 
کردن در حال اجراست و در مجموع ۱۱ باب دیگر باقی مانده 
است که برنامه های آن زیر نظر نوسازی استان پیگیری می شود. 
مطابق آمار تا سال گذشته ۱۷۴ دانش آموز مدارس کانکسی در 
حال تحصیل می کردند. همچنین بین ۱۴ تا ۲۰ کلاس درس در 
سطح استان هم الحاقی هستند یعنی مدرسه با سازه ثابت برای 
جبران یک کلاس درسی نیاز به کلاس کانکسی داشته است و 
یا برخی از آن ها به عنوان فضای اداری تحویل داده شده اما به 
دلیل فقدان فضاهای کافی درس به کلاس تبدیل شده اند. حذف 
مدارس کانکسی بالای ۱۰ نفر دانش آموز با عنوان »طرح شهید 
دانش آموز پناهی« در سطح کشور در حال اجراست. در اجرای 
این طرح تعداد پنج مدرسه کانکسی بالای ۱۰ دانش آموز در 
سطح استان شناسایی شده است که به محض ابلاغ اعتبارات 
لازم، اقدامات آن ها آغاز خواهد شد. همچنین ۳۲ مدرسه سنگی 
با ۷۵ کلاس درس در سطح استان با تحصیل حدود  هزار و 
۱۲۰ دانش آموز وجود دارد. از این تعداد برنامه ریزی های ۹ مدرسه 
صورت گرفته و چهار مدرسه تبدیل و تحویل داده شده و اقدامات 
پنج مدرسه سنگی دیگر هم در حال اجراست. برای حذف و 
جایگزین کردن ۲۳ مدرسه سنگی باقی مانده در سطح استان باید 
اقدامات نهایی اجرایی شود تا در قالب طرح شهید پناهی علاوه بر 
مدارس سنگی غیرمقاوم، اعتبارات آن هم از طریق مجمع خیران 

مدرسه ساز و اعتبارات ملی ابلاغ و تحویل شود.
ÁÁÁگرمایشیÁاستانداردسازیÁازÁاستانÁمدارسÁآیا

لازمÁبرخوردارÁهستند؟
برای  تومانی  میلیاردی   ۸۶ اعتبار   ۱۴۰۰ مالی  سال  در 

تجهیزات مدارس استان تخصیص یافت که اکنون ۲۰۶ مدرسه 
با حدود دو هزار کلاس درس در حال استانداردسازی است که 
با تکمیل این تعداد نزدیک به ۸۰ درصد مدارس از سیستم 

گرمایشی استاندارد برخوردار خواهند شد.
ÁÁÁدر ÁسازیÁصنعتی ÁهایÁسیســتم Áطرح Áچرا

مدارسÁهنوزÁاجراییÁنشدهÁاست؟
از  از طرح سیستم های صنعتی سازی یکی دیگر  استفاده 
اقدامات و برنامه کاری نوسازی مدارس است. این طرح به ویژه 
برای مناطق صعب العبور و سردسیر با مدت زمان کاری کوتاه پروژه 
اجرایی می شود؛ اما هنوز به دلیل فقدان توسعه و پیشرفت آن در 
کشور، نتوانستیم چنین پروژه ای را برای دیگر مدارس وسعت 
دهیم. اکنون ۱۴ مدرسه با ۲۱ کلاس درس در دستور کار داریم 
که شش مدرسه با ۱۲ کلاس درس تحویل شده و مابقی هم 
در حال اجراست. اجرای طرح سیستم صنعتی سازی در مدارس 
صعب العبور با نبود امکانات بتن ریزی، دشواری حمل ونقل مصالح، 
صرف هزینه های بالا و فقدان عوامل فنی اجرایی با ساخت 
این  برای ساخت وساز مدارس در  کیفی، مطلوب ترین گزینه 
مناطق است. چراکه سازه مدرسه در فضای کارگاهی به صورت 
استاندارد پیش ساخته می شود و در منطقه موردنظر با امکانات 
لازم نصب خواهد شد. همچنین برای نازک کاری این مدارس از 
مواد اولیه ساختمان سازی معمولی استفاده می کنیم، چراکه مصالح 
پیش ساخته همانند کناف یا پی. وی. سی هم در استاندارد هم از 
نظر کیفی مشکل دارند و به دلیل نبود مقاومت های محکم برای 
فضای آموزشی مناسب نیست؛ بنابراین از سازه ها و سیستم های 

با ماندگاری بالا در این فضاها استفاده می شود.
ÁÁÁاصفهانÁاستانÁدرÁفرسودهÁدرسÁهایÁکلاس

چهÁتعدادÁاست؟
نواحی  و  مناطق  از  کارشناسان  استعلام  اساس  بر 
قدمت  با  درس  کلاس  هزار   ۱۰ از  بیش  آموزش وپرورش، 
بالای ۴۰ سال قبل از ۱۳۶۰ در سطح استان وجود دارد که 
با روش های سنتی و بدون در نظر گرفتن آئین نامه های خاص 
ساخته شده است که ۳۰ درصد فضای آموزشی سطح استان 
را در برمی گیرد. مطابق برآوردها نزدیک به سه هزار کلاس 
درس فرسوده نیازمند بازسازی و اقدامات فوری است که برای 
جایگزین کردن آن ها باید از ظرفیت مجمع خیران مدرسه ساز 
و اعتبارات دولتی بهره مند شویم. از مجموع کل کلاس های 
فعال در استان اصفهان، قدمت ساخت حدود ۱۳ هزار و ۷۰۰ 
کلاس درس بین سال های ۶۰ تا ۷۶ است و نزدیک به ۹ هزار 
و ۴۰۰ کلاس درس بعد از سال ۷۶ در استان ساخته شده اند. 
ویرایش  اساس  بر  اصفهان  استان  در  مدارس  تقسیم بندی 
دوم آئین نامه زلزله طی تدوین سال ۱۳۷۴ انجام شده است. 
ساختمان هایی که بعد از این سال و مطابق با ویرایش آئین نامه 
در سطح استان ساخته شدند جزو بناهای محکم و پایدار در مقابل 
زلزله شناخته شده اند. بر اساس گزارش ها مدارس ساخته شده 
بین سال های ۶۰ تا ۷۶ با صرف هزینه هایی نیازمند مقاوم سازی 
هستند تا با پایداری آن ها در زمان زلزله با فرو ریزش آسیب های 
جانی برای دانش آموزان نداشته باشد. عمارت های قبل از سال 
۶۰ با توجه به قدمت و شرایط ساخت عمدتا مدارسی هستند که 
صلاح نیست آن ها را مقاوم سازی کنیم و باید به تدریج از صحنه 

آموزش حذف شوند.
ÁÁÁاستانÁفرسودهÁمدارسÁبازسازیÁتاکنونÁچرا

اجراییÁنشدهÁاست؟
تا ۶۰۰  سالانه ۵۰۰  فرسوده  درس  کلاس  هزار  سه  از 
کلاس به آموزش وپرورش استان تحویل داده می شود اما حجم 
جایگزین کردن این مدارس بسیار بالاست و با اعتبارات کنونی 
ممکن است مشکل مدارس فرسوده تا ۱۰ تا ۱۲ سال آینده 

هم حل نشود؛ بنابراین باید اعتبارات ویژه را افزایش دهیم. 
البته ۵۰ درصد این بازسازی ها شامل ساخت کلاس هایی در 
مناطق و نواحی فاقد مدارس است و ۵۰ درصد دیگر جایگزین 
برای  تا ۸۵  سال های ۸۴  در  می شود.  فرسوده  کلاس های 
مقاوم سازی و بازسازی مدارس حدود سه میلیارد دلار از صندوق 
ذخیره ارزی در اختیار آموزش وپرورش قرار گرفت که عدد قابل 
توجهی بود و اکنون هم تخصیص چنین ارقامی نیاز است. در 
سال های اخیر با پیگیری ها لازم و ارائه گزارش ها از نمایندگان 
مجلس درخواست کردیم که دوباره با لحاظ مشکلات مدارس، 
اعتبارات دولتی ویژه ای در اختیار آموزش وپرورش قرار دهند تا 
با تخصیص هزینه های موردنیاز بتوانیم در مدت زمان کوتاه و 

سرعت بیشتر مدارس را جایگزین کنیم.
ÁÁÁاستانÁسطحÁدرÁپروژهÁتعدادÁچهÁمهرماهÁدر

موردÁبهرهÁبرداریÁقرارÁمیÁگیرد؟
تعداد ۳۴۹ کلاس درس در قالب ۷۰ مدرسه با زیربنای 
بیش از ۶۱ هزار مترمربع و هزینه ای بالغ بر ۲۵۰ میلیارد تومان 
ناحیه از سطح استان در مهرماه امسال به  در ۲۸ منطقه و 
آموزش وپرورش استان تحویل داده می شود. محور اصلی فعالیت 
نوسازی مدارس در سال جاری تکمیل طرح های نیمه تمام است 
که اکنون ۴۷۴ طرح در استان وجود دارد که از این تعداد ۲۶۳ 
طرح با مشارکت مجمع خیران مدرسه ساز و اداره کل نوسازی 

مدارس اصفهان در حال احداث است.
ÁÁÁراÁاستانÁسازÁمدرسهÁخیرانÁمجمعÁفعالیت

چگونهÁارزیابیÁمیÁکنید؟
فعالیت مجمع خیران مدرسه ساز استان اصفهان در سطح 
و  همکاری  با  ماه  یک  در  به طوری که  است،  سرآمد  کشور 
همیاری این مجمع توافق نامه ساخت ۱۵۰ کلاس درس را در 
کشور ثبت کردیم که این امر نشان دهنده همت والا و نگاه 
ویژه خیران به مباحث آموزش وپرورش علیرغم مشکلات مالی 
در سطح کلان کشور است. حضور مستمر مجمع خیران در 
کنار اداره کل نوسازی مدارس اصفهان قابل تقدیر است. یکی 
از بسته های تحولی که در راستای اجرایی شدن زیرنظام تأمین 
فضا و تجهیزات سند تحول بنیادین توسط وزیر آموزش وپرورش 
ابلاغ شده طرح آجر به آجر است. این بسته در واقع مشارکت های 
مردمی که پیش از این وجود داشته است را بین همه مردم 
گسترش می دهد تا افراد حتی با کمک در حد هزینه یک آجر 

هم در این کار نیک سهیم شوند.
ÁÁÁتکمیلÁبرایÁشدهÁابلاغÁدولتیÁاعتباراتÁآیا

ÁکفایتÁاستانÁمدارسÁســازیÁمقاومÁوÁنوسازی
میÁکند؟

علیرغم نیازهای استان به تخصیص اعتبارات، فعالیت های 
خوبی هم در بخش خیران و هم در حوزه برنامه های دولتی 
در  معضلات  رفع  اما  است؛  شده  اجرایی  استان  سطح  در 
آموزش وپرورش به خصوص در استان اصفهان، همت و اعتبارات 
ویژه توسط دولت را می طلبد، چراکه در سال های گذشته با توجه 
به نگاه برخورداری که مسئولان به اصفهان داشتند این موضوع 
عامل تخصیص نیافتن اعتبارات موردنیاز به استان بود و باعث 
شد امکانات ملی به این استان اختصاص نیابد و این مهم عاملی 
شد که در بسیاری از بخش ها استان اصفهان جایگاه اصلی خود 
را از دست دهد. بر اساس آمار، فضاهای آموزشی در سطح استان 
اصفهان در قیاس با دیگر استان های هم جوار محروم بسیار 
وخیم است و در این موقعیت برای دستیابی جایگاه حقیقی 
این استان باید رسانه ها به دوراز هرگونه سیاه نمایی، واقعیت ها 
و کمبودهای استان را به گوش مسئولان کشوری برسانند تا 
آن نگاه ویژه ای که به دیگر استان ها دارند به استان اصفهان 

هم داشته باشند.

مدیرکلÁنوسازیÁمدارسÁاستانÁاصفهانÁمطرحÁکرد

۱۰هزارکلاسدرسباقدمتنیمقرندراصفهان
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روز گذشـته رئیس شـورای شهر اصفهان 
در نشسـتی بـا خبرنـگاران اصفهـان بـه 
بهانه ارائه گزارش عملکرد سـال نخسـت 
فعالیـت شـورای ششـم شـهر پرداخـت 
و در پاسـخ بـه اصفهـان امـروز در مـورد 
شـهرداری  کارکنـان  برخـی  اعتـراض 
نسـبت بـه کاهش حقوق بیان داشـت: هیـچ کاهش حقوقی 
بـرای کارکنان شـهرداری اصفهان صورت نگرفته اسـت اما 
مسـئله قابل توجـه این اسـت که برخـی کارکنان با قـرارداد 
کارگـری در سـمت کارمندی مشـغول به کار بودنـد، در این 
مـوارد افزایـش حقوق ها بـر اسـاس قراردادها شـکل گرفته 
اسـت نـه بر اسـاس سـمت های شـغلی و ایـن شـائبه ایجاد 
شـده کـه کاهـش حقـوق اتفـاق افتـاده اسـت، درحالی کـه 

چنین مشـکلی وجود نداشـته اسـت.
ÁÁÁتأمینÁبرایÁنقدینگیÁبابــتÁازÁنگرانیÁجای

بودجهÁمتروÁوجودÁندارد
محمـد نورصالحـی در پاسـخ بـه سـؤال دوم اصفهـان 
امـروز در مـورد وضعیـت اوراق مشـارکت متـرو اصفهـان 
بیان داشـت: در حوزه قطار شـهری مصوبه امسـال شـورای 
شـهر در شـرایطی که سـهم دولت و شـهرداری بـه صورت 
۵۰-۵۰ اسـت، مبلـغ ۱۲۰۰ میلیـارد در نظـر گرفته شـده به 
اضافـه اینکـه ۵۵۰ میلیارد هم از سـال گذشـته باقـی مانده 
اسـت و هرکـدام از ایـن موارد در حال پیگیری اسـت. ضمن 
اینکـه حـدود هزار میلیارد تومـان هم برات کارت در شـورا و 
شـهرداری تصویب شـده اسـت که می تواند رونـد این پروژه 
را تسـهیل کنـد بنابرایـن جـای نگرانـی از بابـت نقدینگـی 
وجـود نـدارد؛ همچنیـن حـدود ۲۰۰ میلیـارد تومـان نیـز از 
طریـق بـورس در نظـر گرفتـه شـده اسـت که صـرف تهیه 
میلگرد، سـیمان و غیره می شـود و این ها مجمـوع اعتباراتی 
اسـت کـه بـرای تأمیـن منابـع مالی متـرو اصفهـان در نظر 

گرفته شـده اسـت.
ÁÁÁشدهÁتدوینÁاصفهانÁحریمÁبندیÁپهنهÁسند

است
رئیس شـورای شـهر اصفهان در پاسـخ به سـؤال سـوم 
اصفهـان امـروز نسـبت به آخریـن وضعیت سـند پهنه بندی 
و حریم شـهر اصفهان اظهار کرد: این سـند توسـط معاونت 
راه و شهرسـازی شـهرداری اصفهان تهیه شـده و مراحل آن 
نیز طی شـده اسـت ولی اشـکالاتی در این سـند وجود دارد 
از جملـه اینکه مناطقی در آن صاف کارها و موزاییک سـازها 
حضور داشـتند در پهنه بندی دیده نشـده بود یـا تداخل هایی 
در محـدوده خمینی شـهر و اصفهان پیش آمده بـود بنابراین 
مقرر شـده اسـت کـه بازدیدی بـا محوریت اسـتانداری و راه 
و شهرسـازی انجـام شـده و ایـن اشـکالات رفـع شـود. در 
مجمـوع سـند پهنه بندی حریم ما مدون و مشـخص اسـت 

و در خیلـی از جاها راهگشاسـت اما اشـکالات آن فهرسـت 
شـده اسـت تا بر طرف شـود.

ÁÁÁتلفیقÁجلسهÁ78ÁوÁعلنیÁجلسهÁ51Áبرگزاری
شوراÁدرÁیکÁسالÁگذشته

نورصالحـی بـا اشـاره به آغـاز دومیـن سـال فعالیت این 
شـورا در شـهر اصفهان بیان داشـت: در ۵۲ هفته سال تعداد 
۵۱ جلسـه علنی و ۷۸ جلسـه تلفیق برگزار شـده اسـت که 
اصـل مصوبـات شـورا در این جلسـات با حضـور همه اعضا 
جمع بنـدی و تصویـب می شـود. ضمـن اینکـه ایـن شـورا 
دارای ۷ کمیسـیون بـا هـر کـدام ۵ عضو به جز کمیسـیون 
آب و مناطـق کـم برخـوردار کـه ۹ عضـو دارد همگی فعال 
بـوده و هسـتند و در ایـن مـدت بیـن ۳۴ تـا ۵۲ جلسـه در 
کمیسـیون ها و کارگروه های مختلف سـعی بـر ادامه فعالیت 
حوزه هـای  در گسـترش  تـلاش  و  گذشـته  ادوار  شـورای 

مختلف شـهری بـرای ارتقـای کیفیـت مردم داشـته اند.
ÁÁÁدرÁتاریخیÁبافتÁشــهریÁبازآفرینیÁاجرای

مناطقÁ15ÁگانهÁاصفهان
او بیـان داشـت: در زمینـه اقداماتـی کـه در ایـن مـدت 
اتوماسـیون مکانیـزه  صـورت گرفتـه اسـت می تـوان بـه 
سـامانه سـرای ۸ و ارتقای آن به سـرای ۱۰ در زمینه صدور 
پروانـه الکترونیک اشـاره داشـت کـه در حوزه شهرسـازی و 
معمـاری صـورت گرفـت. همچنینـی اقداماتی کـه در حوزه 
بافـت تاریخـی و فرسـوده انجام شـد و جلسـات مسـتمری 
که با اداره کل میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی 
اسـتان اصفهـان داشـتیم و بنـا شـد طـی جلسـاتی کـه در 
کارگروه هـای مربوطـه به صورت مسـتمر و هفتگـی برگزار 

شـد، اقداماتی نسـبت بـه بازآفرینی شـهری و بافت تاریخی 
در مناطـق ۱۵ گانـه شـهر انجـام دهیم.

ÁÁداخلیÁپیمانکارÁتوسطÁمتروÁ2ÁخطÁپروژهÁانجام
نورصالحـی اظهـار کـرد: در حـوزه حمل ونقـل افزایـش 
یک سـاعته متـرو تـا ۱۰ شـب را بـه همـراه فعالیـت آن در 
روزهـای تعطیـل دنبـال کردیـم و سـعی کردیـم بر اسـاس 
قـرارداد بی سـابقه ای کـه بـا مپنـا داشـتیم بـرای نخسـتین 
بـار تأسیسـات برقـی ناوگان خـط ۲ مترو را توسـط پیمانکار 
داخلـی انجـام دهیم. ایـن قـرارداد ۵۹۰ میلیـون یورویی که 
بـا هزینه هـای جانبـی ۶۸۰ میلیـون یـورو هزینـه دارد در 
حمل ونقـل ریلـی کشـور بی نظیـر بوده اسـت چـرا که حتی 
در خـط یـک متـرو اقدامات مکانیکال توسـط شـرکت های 
خارجـی صورت گرفته بـود؛ اما تمامی تمرکز مـا بر کارهای 
سـاختمانی اسـت که توسـط پیمانکاران داخلی انجام شـود.

او بیان داشـت: در حوزه اتوبوسـرانی سـال گذشته صاحب 
۶۰۰ اتوبـوس بـا عمر ۱۰ سـال در شـهر داشـتیم که به علت 
شـیوع کرونـا نیـاز شـهر بـه آن چندان احسـاس نمی شـد اما 
امسـال بـا بازگشـایی مـدارس و دانشـگاه ها ازدحـام ترافیک 
و ترددهـا ایـن معضـل را در حمل ونقـل عمومـی بـه وجـود 
آورد کـه نسـبت بـه رفـع آن بـا کمـک ۸۰ درصـدی دولت و 
۲۰ درصدی شـهرداری در سـال گذشـته تعداد ۱۷۳ دسـتگاه 
اتوبوس خریداری کردیم و شـهرداری تمام سـهم خود در این 
زمینـه را پرداخت کـرد. به تازگی نیز ۱۰۰ دسـتگاه میدل باس 
بـرای خطـوط کم تردد تهیه شـده کـه ۵۰ عـدد آن تا مهرماه 
بـه ناوگان حمل ونقل اضافه خواهد شـد. او افـزود: در مجموع 
قـرارداد مـا بـا مشـارکت بخش خصوصـی به گونه اسـت که 

تعـداد ۶۰۰ اتوبـوس موجـود به هزار عدد برسـد.
ÁÁششمÁشورایÁدرÁشفافیتÁتحقق

رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان تصریح کـرد: در 
تمام دوره های گذشـته مدیریت شـهری شـفافیت در میزان 
درآمدهـا دغدغـه مهمـی بوده اسـت که در شـورای ششـم 
تحقـق این موضـوع رخ داد و اکنـون درآمدهای شـهرداری 
و هزینه هایـی کـه مـردم در صـدور پروانـه سـاخت پرداخت 
می کننـد، بـه وضـوح قابل مشـاهده اسـت. او همچنین بیان 
داشـت: ایجاد سـامانه سـوت زنی در شـورای ششـم بر این 
اسـاس گزارش هـای ارائه شـده از سـوی مردم برقرار شـد و 
طبق بررسـی های بـه عمل آمده بـا واقعیت انطباق داشـت. 
طبـق ایـن آمار کـه از زمان راه اندازی سـامانه سـوت زنی تا 
امروز اعلام شـده اسـت )تعـداد ۱۸۰۰ نفر گـزارش از طریق 
ارسـال پیام و تماس تلفنی بوده اسـت( که اغلب مشـکلات 
و معضلات شـهری مرتبط با سـامانه ۱۳۷ بوده اسـت؛ منتها 
از ۳۰ تمـاس مرتبـط بـا سـامانه سـوت زنی که به حراسـت 
شـهرداری اطـلاع داده شـد ۱۵ مـورد مرتبط بـوده و صحت 
داشـت و مقـرر شـد از افراد سـوت زن که هویت مشـخص 
دارنـد نیـز تقدیـر ریالـی به عمـل آید. رئیس شـورای شـهر 
اظهـار کـرد: همچنین طبق گزارش های سـامانه سـوت زنی 
مجموعـا با ۴۳ نفر برخورد شـده اسـت که ۱۵ نفـر آنها افراد 
خـارج از شـهرداری هسـتند و مابقـی از کارکنان شـهرداری 
هسـتند. بایـد اشـاره داشـت در مجمـوع کارکنـان و خانواده 
پرجمعیت شـهرداری اصفهان که پاکدسـت و مسئولیت پذیر 
هسـتند، ایـن تعـداد متخلـف انـدک اسـت بااین وجـود یک 

تخلف هـم بازتاب نامناسـبی دارد.

رئیسÁشورایÁشهرÁاصفهانÁدرÁپاسخÁبهÁ»اصفهانÁامروز«:

اشکالاتپهنهبندیشهراصلاحمیشود
Á،استÁافتادهÁاتفاقÁحقوقÁکاهشÁکهÁشدهÁایجادÁشائبهÁاینÁوÁشغلیÁهایÁسمتÁاساسÁبرÁنهÁاستÁگرفتهÁشکلÁقراردادهاÁاساسÁبرÁهاÁحقوقÁافزایش

درحالیÁکهÁچنینÁمشکلیÁوجودÁنداشتهÁاست

اصفهان امروز| مانور ویژه نجــات از تله کابین با هدف 
ارتقای کیفیت ایمنی در ابرســازه های تفریحی با همکاری 
شــرکت توسعه مجتمع های ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی 
سپاهان شهرداری اصفهان و سازمان آتش نشانی و خدمات 

ایمنی شهرداری اصفهان برگزار شد.
مانور نجات از تله کابین بــا هدف ارتقای کیفیت ایمنی 
در محل کوه صفه، با همکاری شــرکت توسعه مجتمع های 
سیاحتی، فرهنگی و ورزشی ســپاهان شهرداری اصفهان و 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان برگزار 
شد. در این عملیات امداد و نجات تمامی مراحل امدادرسانی به 
صورت مانیتورینگ و پوشش تصاویر به صورت آنلاین انجام 
پذیرفت. همچنین ضمن برگزاری جلسات مختلف به منظور 
هماهنگی انجام این مانور تمامی نقاط امدادرسانی نقاط صفر و 

بدن هماهنگی قبلی در نظر گرفته شده است.
منصور شیشه فروش، مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان، در حاشــیه اجرای مانور نجات از تله کابین در محل 
کوه صفه اظهار داشت: مانور ویژه نجات از تله کابین به منظور 
تقویت آمادگی نیروهای آتش نشــانی در مجتمع گردشگری 
صفه برگزار شد. ارزیابی مدیریت بحران استانداری از اجرای 
مانور نجات از تله کابین بر اســاس استاندارها در این زمینه، 
مطلوب است.وی افزود: از جمله مزیت های این مانور که به 
همت نجاتگران انجام پذیرفت می توان به هماهنگی کامل 
بین شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی، فرهنگی و ورزشی 
سپاهان شهرداری اصفهان و سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری اصفهان و همچنین بهره مندی از فناوری های 
روز به منظور پخش آنلاین مانور به صورت هوایی اشاره کرد.

مدیرکل مدیریــت بحران اســتانداری اصفهان با بیان 
آنکه تأمین امنیت شــهروندان از وظایــف اصلی مدیریت 
بحران شهری محسوب می شــود بیان کرد: این رسالت بر 
عهده شهرداری ها گذاشــته شده است. باید توجه داشت که 
مخاطراتی که شــهروندان را تهدید می کند شامل طبیعی و 
غیرطبیعی است. مدیریت بحران شهری باید ابتدا مخاطرات 
را شناسایی، سپس بانک اطلاعاتی دقیقی را مدون و در نهایت 
برای انجام اقدامات پیشگیرانه و اجرای برنامه پاسخ به بحران 
برنامه ریزی های دقیقی را صورت دهد. وی تصریح کرد: قریب 
به ۵۳ نوع مخاطره در ایران شناســایی شده که ۴۲ مورد از 
آنها سابقه وقوع در اصفهان دارد، بنابراین مانورها به ما یاری 
می دهند که پیش از وقوع حادثه سیستم های خود را ارزیابی 

کرده و آمادگی خود را تقویت نماییم.

ÁÁÁتوسعهÁشرکتÁسویÁازÁلازمÁاقداماتÁانجام
ÁبرداریÁبهرهÁبرایÁسپاهانÁسیاحتیÁهایÁمجتمع

ازÁتلهÁکابین
شیشه فروش با تأکید بر اینکه مانور نجات از تله کابین به 
همین منظور برگزار شده است خاطرنشان کرد: اجرای الزامات 
ایمنی در تله کابین از اصول اولیه است که اداره کل استاندارد 
استان اصفهان مسئولیت نظارت لازم را بر آن دارد و مدیریت 
شــرکت توسعه مجتمع های ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی 
سپاهان شهرداری اصفهان نیز گفتگوهای لازم را با این اداره 

در زمینه بهره برداری و نگهداری تله کابین کرده است.
وی افزود: از دیگر شــاخصه های الزامی در خط تله کابین 
امدادرســانی است که طی رایزنی ها با سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اصفهان، نیروهای امداد و نجات به 
صورت فعال در این مجموعه گردشگری آماده هستند. طی 
۵ سال گذشته ۷۰ مورد حادثه را در این منطقه ثبت کرده ایم 
که منجر به مجروح شدن و حتی جان باختن افراد شده است 
که عمدتا ناشی از صعود بدون رعایت موارد ایمنی و تجهیزات 
لازم کوهنوردی به کوه و یا متصل شدن به دیواره های ناایمن 
بوده است.مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان اظهار 
داشت: مدیریت مجموعه کوهستانی-گردشگری صفه، طی 
انعقاد قراردادی با دانشگاه اصفهان درصدد انجام مطالعاتی برای 
مشخص سازی مسیرهای پرخطر و اجرای طرح کاهش خطر 
در این منطقه است. ریزش سنگ های فرسوده در نقاط مختلف 
این سایت کوهستانی که محل تردد شهروندان است، از نقاط 
هدف این مطالعات بوده که باید در مدت چند ماه آینده اجرای 

طرح های تثبیت و ایمن سازی محل ها صورت گیرد.
وی با بیان آنکه جدی گرفتن نکات ایمنی و رعایت کامل 
ضوابط کوه پیمایی کوهنوردی برای همه اقشار لازم و ضروری 
است، خاطرنشان کرد: طی هماهنگی های صورت گرفته با 

اداره کل ورزش و جوانان، همه گروه های ورزشــی خواستار 
صعود به قله باید پیش از اقدام، با نیروهای امدادی هماهنگی 
لازم را به عمل آورند. ارتفاع کوه صفه حدود ۲۲۰۰ متر بوده 
و سایت گردشگری صفه بالغ بر ۱۶ هکتار وسعت دارد که خط 
تله کابینی با ۱۸۰۰ متر طول و ۱۷ دکل و ۳۰ کابین با هدف 

گردشگری در این منطقه احداث شده است.
ÁÁÁتفریحیÁهایÁابرسازهÁایمنیÁبهÁدائمیÁتوجه

ÁنشانیÁآتشÁســازمانÁباÁمداومÁتعاملÁطریقÁاز
اصفهان

سعید ســاکت، مدیرعامل شــرکت توسعه مجتمع های 
ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان در 
حاشــیه مانور نجات از تله کابین اظهار داشت: ستون هایی در 
مجموعه های شهری هستند که بر روی آنها، چتر بزرگی از 
امنیت، ایمنی، آسایش و راحتی قرار گرفته است، این ستون ها 
تک تک تلاشگران عرصه آتش نشانی هستند که شهر آرامش 

و امنیتش را مدیون آنها است.
وی افزود: یکی از شــیوه نامه های مــورد تأکید در ابر 
سازه های تفریحی دنیا، به ویژه در زمینه تله کابین برگزاری 
رویدادهایی اســت کــه توانایی عملیاتــی و قدرت ایمنی 
مجموعه را ارتقا بدهد. در مجموعه تله کابین صفه اصفهان 
نیز این موضوع در نظر گرفته شده و در دوره جدید مدیریت 
این موضوع مورد تأکید قرارگرفته است. مدیرعامل شرکت 
توسعه مجتمع های ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان 
شهرداری اصفهان با بیان آنها در همین راستا تعامل مناسبی 
با ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان 
وجــود دارد، تصریح کرد: برنامه مانــور نجات از تله کابین 
برنامه ریزی شــد تا قابلیت عملیاتی نجاتگران آتش نشانی 
و تیم فنــی اجرایی مجموعه آزموده و ارزیابی شــود. وی 
خاطرنشان کرد: درباره ابر سازه های تفریحی اصفهان ۲ نکته 

حائز اهمیت است، نخست توجه مداوم به ایمنی سازه و دوم 
توجه به ارتقای استانداردها که این ۲ مهم در تعامل سازنده با 
اداره استاندارد و بازرسی مستمر کارشناسان آنان و همچنین 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان در 
حال انجام است.ساکت گفت: تمام تلاش مجموعه شرکت 
توسعه مجتمع های ســیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان 
شهرداری اصفهان و همچنین سازمان آتش نشانی بر اساس 
تأمین امنیت کامل و اطمینان خاطر حداکثری به شهروندان 
است و برنامه ریزی ها به نحوی است که کمترین بی توجهی 

در حوزه ایمنی و استانداردها صورت نگیرد.
ÁÁÁانجامÁدرÁتجهیزاتÁروزترینÁبهÁازÁمندیÁبهره

مانورÁنجاتÁازÁتلهÁکابین
ابراهیم مطلبی، مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری اصفهان در حاشیه مانور نجات از تله کابین 
اظهار داشــت: در این مانور توانایی خــود را با هم به منصه 
ظهور گذاشتیم و به واقع شعار »باهم بهتریم« شرکت توسعه 
مجتمع های سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری 

اصفهان را محقق ساختیم.
وی افزود: اجــرای موفقیت آمیز مانور نجات از تله کابین 
بار دیگر به شهروندان اصفهانی این اطمینان خاطر را داد که 
نیروهای جان برکف آتش نشانی شهرداری اصفهان در تأمین 
امنیت آنها کوتاهی نخواهند کرد و در این مسیر از به روزترین 

آموزش ها و عالی ترین تجهیزات بهره خواهند برد.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
اصفهان با بیان آنکه شــعار اصلی این دوره مدیریت شهری 
اصفهان من، شهری زندگی است، بیان کرد: از شاخصه های 
اصلی زیست پذیری بهتر در یک شهر، تأمین امنیت در همه 
ابعاد است و سازمان آتش نشانی شــهرداری اصفهان انجام 
این رسالت مهم را به اثبات رسانده است. وقوع حوادث برای 
شهروندان در ارتفاعات از مهمترین و خطرناک ترین بخش های 
وظیفه ای سازمان آتش نشانی است که در همین راستا ایستگاه 
شــماره ۱۲ واقع در پل دفاع مقدس را به اکیپ های امداد و 

نجات کوهستانی و ارتفاعات اختصاص داده ایم.
وی خاطرنشان کرد: همه نجاتگران آتش نشانی افرادی 
ماهری هســتند که در این مانور با تجهیزات کامل و به روز 
دنیا قسمت های مختلف یک عملیات نجات در ارتفاع چون 
تله کابین و تله سیژ ناژوان و ارتفاعات دیگر را تمرین کرده اند 
و نجاتگران آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان در 

امر نجات در ارتفاع با اتکا به مدارک بین المللی مدعی است.

ÁبهÁزبالهÁتنÁ60ÁروزانهÁورود
کارخانهÁبازیافتÁگلپایگان

به گفته مدیرعامــل کارخانه بازیافــت گلپایگان و 
خوانسار ۱۴ میلیارد تومان اعتبار برای خرید ماشین آلات و 

تجهیزات کارخانه نیاز است.
محسن محســنی به ایمنا گفت: کارخانه بازیافت به 
عنوان پیمانکار کار جمع آوری پســماند زباله های شهر 
گلپایگان را انجام می دهد، اما جمع آوری پســماند زباله 
شهرهای گلشــهر، گوگد و خوانسار هر کدام به صورت 
جداگانه توسط پیمانکار انجام می شود. او با اشاره به اینکه 
پنج کانکس در شــهر گلپایگان و یک کانکس در شهر 
گوگد برای تحویل پسماندهای قابل بازیافت شهروندان 
مستقر است، افزود: درازای زباله های قابل بازیافت، اقلام 
بهداشــتی به شــهروندان تحویل می دهیم. مدیرعامل 
کارخانــه بازیافت گلپایگان و خوانســار با بیان اینکه در 
گلشــهر به دلیل همکاری نکردن شــهرداری کانکس 
تحویل پسماند زباله نداریم، خاطرنشان کرد: شهروندان 
گلشــهر در صورت تمایل به تحویل پسماندهای قابل 
بازیافت با شماره ۰۳۱۵۷۴۲۰۶۲۱ شرکت بازیافت تماس 
بگیرند. محسنی تصریح کرد: ۱۴ میلیارد تومان برای خرید 
ماشین آلات کارخانه اعتبار نیاز است، در صورت تخصیص 
پنج میلیارد تومان بعضی دستگاه ها خریداری می شود، در 
این خصوص پیگیری های لازم را در سازمان شهرداری ها 
انجــام داده ایم. او با بیان اینکه ظرفیت پذیرش کارخانه 
بازیافت ۱۵۰ تن در روز است، گفت: درحال حاضر روزانه 
۶۰ تن پســماند زباله ها از شهرهای گلپایگان، خوانسار، 
گوگد، گلشهر و شــرکت تعاونی دهیاری ها به کارخانه 
بازیافت انتقال داده می شود. مدیرعامل کارخانه بازیافت 
گلپایگان و خوانســار تأکید کرد: شهروندان از پلاستیک 
و ظروف یک بارمصرف اســتفاده نکنند؛ مشکل اساسی 
کارخانه پلاستیک های استفاده شده است، بنابراین لازم 
است شهروندان برای کمک به بازیافت بهتر زباله در خرید 

مایحتاج روزانه از کیسه های پارچه ای استفاده کنند.

ÁمبارکهÁسبزÁفضایÁسرانه
بالاترÁازÁمیانگینÁکشوری

به گفته مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهرداری مبارکه بر اساس داده های موجود سرانه فضای 
سبز این شهر ۴۵ مترمربع است که از میانگین کشوری 

بالاتر است.
به گزارش ایمنا، زهرا ایرانپور در بازدید اعضای شورای 
اسلامی شهر و مجموعه مدیریت شهری از فضای سبز 
شــهر مبارکه، اظهار کرد: نگهداری مستمر حدود ۴۰۰ 
هکتار فضای سبز شهر شــامل آبیاری، هرس، وجین و 
علف زنی، کوددهی و سم پاشــی در شرایط خشکسالی و 
کاهش شدید منابع و هرس باغبانی و گیاه پزشکی بیش 
از ۱۴۰۰ اصلــه درخت از مهمترین این اقدامات اســت. 
او افزود: سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
با حمایت مجموعه شــهرداری و شورای شهر، می تواند 
قدم های مثبتی در راستای نگهداری، حفظ فضای سبز و 
توسعه کمی و کیفی فضای سبز شهر بردارد. مدیرعامل 
ســازمان سیما، منظر و فضای سبز شــهرداری مبارکه 
خاطرنشان کرد: حفظ و توسعه کیفی فضای سبز، اولویت 
نخســت سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
مبارکه اســت و توسعه کمی فضای سبز در اولویت دوم 
قرار دارد. ایرانپور با اشــاره به کاشــت گونه های گیاهی 
مقاوم به خشکســالی، تصریح کرد: بــا توجه به بحران 
جدی آب به منظور اســتفاده بهینه، تحقیق و شناسایی 
و کاشــت گونه های مقاوم به خشــکی از جمله )اقاقیا- 
زیتون تلخ، خرزهره و رزماری( در دستور کار سازمان قرار 
گرفته و اجرایی شده است. اعضای شورای اسلامی شهر 
و مجموعه مدیریت شــهری با حضور در سطح شهر از 
نزدیک در جریان مسائل و مشکلات فضای سبز شهری 
قرار گرفتند. فضای سبز محله صفائیه، بلوار سردار شهید 
ربیعی، میدان دفاع مقدس، پارک گل نرگس، نهالستان 
مرکزی و بلوار شهید نیکبخت از مهمترین نقاط شهر بود 

که در این بازدید موردتوجه قرار گرفت.

ÁخورشیدÁنمایشÁبرگزاری
ÁدومÁدههÁابتدایÁازÁکاروان

محرم
به گفتــه رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
شهرستان نطنز نمایش »خورشید کاروان« از ابتدای دهه 
دوم محرم در حسینیه مرکز شهر نطنز روی صحنه رفته 
است و تا پنجشنبه _بیست وهفتم مردادماه_ هر شب اجرا 

می شود.
عباســعلی جهانبان به ایمنا گفت: به همت انجمن 
هنرهای نمایشــی شهرســتان نطنز، نمایــش آئینی و 
میدانی »خورشــید کاروان« از ابتدای دهه دوم محرم در 
حسینیه مرکز شهر نطنز بروی صحنه رفته و تا پنجشنبه 
_بیست وهفتم مردادماه_ هر شب اجرا می شود. او افزود: 
این اثر فاخر که با هنرمندی بیش از ۱۲۰ نفر از اعضای 
انجمن هنرهای نمایشی شهرستان در سنین مختلف اجرا 
می شود، به نقش بی بدیل حضرت زینب )س( بعد از واقعه 
عاشورا می پردازد. این نمایش به نویسندگی و کارگردانی 
علی ترابیان است که ترکیب و تلفیقی از هنرهای آئینی 
نمایشــی، جلوه های ویژه ســینمایی، تصویربرداری و 
صحنه آرایی و نورپردازی اســت. رئیس اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی شهرستان نطنز تصریح کرد: این نمایش 
نشأت گرفته از آموزه های دینی بوده و در نوع خود ازلحاظ 
شکل و محتوا در حوزه هنرهای نمایشی در شهرستان و 
استان بی نظیر است، در دو ماه گذشته این دومین اثر فاخر 
هنرهای آئینی است که توسط این انجمن در شهرستان 

اجرا می شود.

ÁÁÁاستان ÁÁشهر

ÁفنیÁمعاینهÁخطÁ2ÁاندازیÁراه
موتورسیکلتÁدرÁاصفهان

به گفته معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار اصفهان 
در حال حاضر یک مرکز معاینه فنی خودروی ســنگین، 
هفــت مرکز معاینه خودروی ســواری و ۱۱ خط معاینه 
فنی در اصفهان وجود دارد، همچنین به منظور توسعه این 
مراکز امسال دو مرکز معاینه فنی خودروی سواری و دو 
خط معاینه فنی موتورسیکلت برای نخستین بار در استان 

راه اندازی می شود.
به گــزارش ایمنــا، حســین حق شــناس در دوره 
آموزشــی یک روزه ویژه اعضای ستادهای معاینه فنی 
شــهرداری های اســتان اصفهان که در سالن هنرسرای 
خورشید برگزار شــد، اظهار کرد: اقدام در جهت کاهش 
آلودگی هــوا و تأمین ایمنی شــهروندان یک ضرورت 
است، در این راستا برنامه های متعددی از جمله برگزاری 
دوره هــای آموزشــی با هــدف آمــوزش، هماهنگی و 
همگرایی برنامه ریزی شده است. او با بیان اینکه رویکرد 
اصلی و شــعار شهرداری اصفهان در این دوره »اصفهان 
من، شهر زندگی« است که این هدف در کل استان قابل 
تسری است، ادامه داد: یکی از پیش نیازهای اصلی شهر 
زندگی، هــوای پاک و بحث ایمنی اســت که از طریق 
معاینه فنی می توان آن را کنترل کرد. معاون حمل ونقل 
و ترافیک شــهردار اصفهان با اشــاره به اینکه موضوع 
معاینه فنی خودروها در برنامه های شــهرداری از گذشته 
حائز اهمیت بوده است، تصریح کرد: در حال حاضر یک 
مرکز معاینه فنی خودروی ســنگین، هفت مرکز معاینه 
خودروی سواری و ۱۱ خط معاینه فنی در اصفهان وجود 
دارد، همچنین به منظور توسعه این مراکز امسال دو مرکز 
معاینه فنی خودروی سواری و برای نخستین بار در استان 
دو خط معاینه فنی موتورسیکلت راه اندازی می شود. او با 
بیان اینکه در آمار تصادفــات و آلودگی هوا خودروهای 
سنگین و موتورســیکلت نقش بسزایی دارد، خاطرنشان 
کرد: اجــرای معاینه فنی موتورســیکلت ها با همکاری 
پلیس امکان پذیر اســت، از این رو پــس از اینکه تعداد 
موتورســیکلت های معاینه فنی شده افزایش پیدا کرد، از 
تردد سایر موتورســیکلت ها جلوگیری خواهیم کرد و به 

سمت استفاده از حمل ونقل پاک پیش خواهیم رفت.

ÁدستگاهÁ47Áفعالیت
جدولÁشویÁمکانیزهÁدرÁشهر

رئیس اداره هماهنگی و نظارت بر خدمات شــهری 
شــهرداری اصفهان بــا بیان اینکه در این کلان شــهر 
۴۷ دستگاه جدول شوی و دو دســتگاه دیوارشوی برای 
نظافت شــهر فعالیت می کند، گفت: یکی از دستگاه های 
شست شــوی مکانیزه شــهرداری مخصوص نرده های 
مسیرهای بی.آر.تی اســت. رامین میرعسگری به ایمنا 
گفت: اداره خدمات شــهری وظیفه نظافت، رفت وروب 
شهر، جمع آوری پسماند و تحویل آن به سازمان مدیریت 
پســماند را بر عهده دارد و این کلان شهر با ارائه خدمات 
شبانه روزی و مستمر پاکبانان، همچنین با داشتن دستگاه 
جدول شوی و دیوار شوی توانسته است به لحاظ پاکیزگی 
شهری سرآمد در کشور باشــد و محیطی پاکیزه و تمیز 
را در اختیار شــهروندان قرار دهــد. او افزود: در اصفهان 
۴۷ دستگاه جدول شوی مکانیزه و دو دستگاه دیوارشوی 
فعالیت می کند و پیاده روها، معابر و محل هایی که شیرابه 
پســماندهای خانگی ریخته اســت، نرده ها، المان های 
ترافیکی و زیرگذرها را شست وشــو می دهد. رئیس اداره 
هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری اصفهان 
با بیان اینکه یک دستگاه مکانیزه مخصوص شست وشوی 
نرده های مســیرهای بی.آر.تی است، خاطرنشان کرد: در 
شبانه روز تعدادی از دســتگاه های مکانیزه شست وشوی 
شهر از ساعت ۲۴ تا چهار و تعدادی از ساعت چهار تا ۱۲ 
فعالیت می کند. او ادامه داد: گروهی از پاکبانان از ساعت 
۲۳ برای بارگیری پســماندها، گروه دیگر برای نظافت 
معابر از ساعت دو تا ۱۱ و گروه بعدی از ساعت ۱۳ تا ۲۴ 

به فعالیت می پردازند.

ÁتبادلÁبرایÁنامهÁتفاهمÁامضای
ÁاصفهانÁونقلیÁحملÁتجربیات

وÁتهران
معــاون حمل ونقــل و ترافیک شــهردار اصفهان از 
انعقاد تفاهم نامه همکاری، مشــارکت و تبادل اطلاعات 
و تجربیــات بین این معاونت و شــرکت کنترل ترافیک 
شــهرداری تهران خبــر داد و گفت: ایــن تفاهم نامه در 
راستای تبادل تجارب، اســناد، مدارک و محصولات در 

اختیار طرفین به امضای طرفین رسید.
حسین حق شناس به ایمنا گفت: تفاهم نامه همکاری، 
مشــارکت و تبادل اطلاعات و تجربیــات در طرح ها و 
پروژه های حمل ونقل هوشــمند، بین معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شــهرداری اصفهان بــا معاونت حمل ونقل و 
ترافیک و شرکت کنترل ترافیک شهرداری تهران منعقد 
شد. او ادامه داد: این تفاهم نامه در راستای تبادل تجارب، 
اســناد، مدارک و محصولات در اختیــار طرفین جهت 
افزایش ســطح خدمات ارائه شده به شهروندان تهرانی و 
اصفهانی در حوزه حمل ونقل هوشــمند امضا شد. معاون 
حمل ونقل و ترافیک شــهردار اصفهان خاطرنشان کرد: 
طبق این تفاهم نامه، شناســایی سیستم های حمل ونقل 
هوشــمند مورد نیاز در ســطح ملی و جهانی و همکاری 
طرفین با یکدیگر برای توسعه آنها در دستور کار خواهد 
بود. او تصریح کرد: از سوی دیگر با توجه به اجرای موفق 
طرح هایــی مانند طرح محدوده ترافیک در شــهرداری 
تهران، بــا امضای این تفاهم نامه در تلاش هســتیم از 
این تجربیات برای اجرا و بهره برداری در شــهر اصفهان 

استفاده کنیم.

مانورÁنجاتÁازÁتلهÁکابینÁدرÁبامÁاصفهان

ÁمانورÁویژهÁنجاتÁازÁتلهÁکابینÁباÁهدفÁارتقایÁکیفیتÁایمنیÁبرگزارÁشد
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جامعه

ÁدرÁبایدÁمیمونیÁآبلهÁبهÁمبتلایان
قرنطینهÁباشند

رئیس گروه مدیریت بیماری های قابل انتقال بین انسان و 
حیوان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه 
آبله میمونی کشنده نیست، از مردم خواست بهداشت فردی و 
اجتماعی را رعایت کرده و از تماس با حیوانات خودداری کنند.
به گزارش ایرنا، آبله میمونی نام بیماری است که این روزها 
صحبت های زیادی درباره آن می شود. عامل این بیماری 
ویروسی کمیاب است  با علائمی چون نشانه های آنفولانزا خود 
را بروز می دهد. این بیماری بثورات پوستی ایجاد می کند و در 
صورت و بدن گسترش می یابد. با توجه به شیوع ناگهانی کرونا 
و مشکلاتی که ایجاد کرده، در حال حاضر مردم دنیا نگران 
شیوع آبله میمونی نیز هستند. سازمان جهانی بهداشت اخیرا به 
دلیل شیوع بالاتر از حد انتظار این بیماری در جهان، وضعیت 
اضطراری بین المللی اعلام کرده، در چند ماه اخیر، تاکنون 
بیش از ۳۴ هزار مورد بیماری از ۸۲ کشور دنیا گزارش شده، در 
همسایگی ایران نیز قطر، امارات، عربستان، ترکیه و لبنان این 
بیماری را در ماه های گذشته گزارش کرده اند.  پدرام پاک آیین 
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز دیروز 
از تائید نخستین مورد ابتلا به آبله میمونی خبر داد و گفت: بیمار 
یک بانوی ۳۴ ساله و اهل اهواز است و خانواده او از طریق 
مشاهده ضایعات پوستی بیمار، بلافاصله او را  قرنطینه کرده 
که با تائید آزمایش های اولیه و نهایی در حال طی کردن دوره 
بیماری خود در منزل است.  همچنین آزمایشات تشخیصی 
آبله میمونی از خرداد سال جاری در انستیتو پاستور ایران 
راه اندازی شده، با توجه به لزوم آمادگی شبکه آزمایشگاهی 
کشور جهت تشخیص بهنگام موارد مشکوک احتمالی، انستیتو 
پاستور ایران کیت غربالگری ارتوپاکس ویروس را طراحی و 
همراه با آموزش های لازم، به آزمایشگاه های منتخب شبکه 
آزمایشگاهی در ۱۴ قطب آزمایشگاهی کشور ارسال کرده 
است. بر این اساس، دانشگاه های علوم پزشکی منتخب در 
صورت تشخیص موارد مشکوک در آزمایشات غربالگری، 
نمونه ها را برای بررسی تکمیلی به انستیتو پاستور ایران ارسال 
می کند. انتقال ویروس آبله میمونی زمانی اتفاق می افتد که از 
طریق حیوان، انسان یا مواد آلوده به ویروس تماس پیدا کنیم 

و از طریق پوست به چشم، بینی یا دهان وارد بدن می شود
بهزاد امیری به ایرنا گفت: انتقال ویروس آبله میمونی زمانی 
آلوده به  یا مواد  انسان  از طریق حیوان،  اتفاق می افتد که 
ویروس تماس پیدا کنیم، ویروس می تواند از طریق پوست 
آسیب دیده  که حتی  این آسیب قابل مشاهده نیست از طریق 
چشم، بینی یا دهان وارد بدن شود. او تأکید کرد: انتقال از 
حیوان به انسان ممکن است از طریق گاز گرفتن یا زخمی 
کردن، فراوری گوشت، تماس مستقیم با خون و ترشحات 
بدن حیوان، یا تماس غیرمستقیم با مواد دفعی حیوان رخ دهد. 
امیری خاطرنشان کرد: آبله میمونی خطرناک نیست و به دلیل 
اینکه بیماری مشترک میان حیوان و انسان است، باید مردم 
به ویژه کودکان و سالمندان از تماس با حیوانات خودداری کنند 
و این بیماری می تواند از طریق تماس مستقیم با ترشحات 
یا مواد دفعی از فردی به فرد دیگر قابل انتقال باشد. او، تب، 
سردرد، دردهای عضلانی و خستگی را از علائم اولیه ابتلا 
به آبله میمونی برشمرد و اظهار داشت: آبله میمونی باعث 
تورم گره های لنفاوی می شود و دوره بین آلودگی به عفونت 
تا بروز علائم هفت تا ۱۴ روز بوده و باید بیمار در قرنطینه 
باشد و استراحت کامل را انجام دهد. آبله میمونی باعث تورم 
گره های لنفاوی می شود و دوره بین آلودگی به عفونت تا 
بروز علائم هفت تا ۱۴ روز است، بیمار باید در قرنطینه باشد. 
امیری  ادامه داد: تا سه روز پس از بروز تب، بیمار دچار بثورات 
پوستی می شود که اغلب از صورت شروع شده و سپس به 
سایر قسمت های بدن گسترش می یابد. این مقام مسئول در 
وزارت بهداشت تصریح کرد: در حال حاضر تیم های بهداشتی 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور با مشاهده اولین مورد ابتلا 
به آبله میمونی در حال آماده باش بوده و در صورت موارد 
آزمایشگاه های  به  را  بیماری، موارد  این  به  ابتلا  مشکوک 

موردنظر ارسال می کنند.

ÁدرÁبرداریÁکلاهÁوÁشوییÁپول
پوششÁرمزÁارز

معاون اجتماعی فرهنگی پلیس فتا فراجا نسبت به کلاه برداری 
و پول شویی افراد سودجو با شگرد سپرده گذاری رمز ارز و 

دریافت سود روزانه از شهروندان هشدار داد.
گروه جامعه: به گفته سرهنگ رامین پاشایی دراین باره اخیرا 
پرونده های کلاه برداری و پول شویی از طریق سایت دیوار با 
ترفند تبدیل وجه سرقتی به رمز ارز رواج زیادی پیدا کرده 
است. در این روش کلاهبرداران با ترفند درآمد هفتگی در 
منزل با آموزش رمز ارز و به بهانه داشتن درآمد دو میلیون 
تومانی، دام خود را در فضای مجازی پهن کرده و افراد نا 
آشنا نیز با برقراری ارتباط با این افراد نهایتا به شبکه اجتماعی 
تلگرام هدایت می شوند. پاشایی افزود: کلاهبرداران در ادامه 
شگرد فریبکارانه خود به افراد پیشنهاد می کنند با نصب برخی 
صرافی های دیجیتال مرتبط با رمز ارزها و... به افتتاح یک 
حساب بانکی اقدام کنند و در نهایت عکس کارت بانکی 
و شماره تماس خودشان را از طریق تلگرام برای او ارسال 
کنند. معاون اجتماعی فرهنگی پلیس فتا فراجا ادامه داد:   افراد 
کلاه بردار با سرقت موجودی حساب بانکی افراد غیر، وجه را 
مستقیما به حساب قربانی واریز و بعد آن به فرد واسط اعلام  
می کنند تا بابت ارسال وجه مذکور اقدام به شارژ کیف پول 
دیجیتال خود کرده و با آن رمز ارز خریداری کند و سپس 
وجه مذکور را به آدرس کیف پولی که به او اعلام شده، انتقال 
دهند. بر اساس اعلام مرکز اطلاع رسانی پلیس فتا، او تصریح 
کرد: ازآنجایی که آدرس های کیف پول مقصد در رمز ارزها 
قابل شناسایی نیست، عملا کلاهبرداران اقدام به پول شویی 
کرده و تمام مسئولیت عواقب تعقیب قانونی از قبیل مسدودی 
حساب و... متوجه فرد قربانی است که حساب خودش را در 
اختیار کلاهبرداران قرار داده است. در این شگرد کلاهبرداران 

از خودشان اثری باقی نمی گذارند. 

ÁنگهداریÁمرکزÁفاقدÁاصفهان
معتادانÁمتجاهرÁزنÁاست

گروه جامعه: مسئول اجتماعی سپاه صاحب الزمان )عج( 
استان اصفهان با اشاره به برخی معتادان متجاهر زن در سطح 

استان گفت: هیچ مرکزی برای نگهداری آنها وجود ندارد.
سرهنگ پاسدار ناصر چاوشی با اشاره به مسئله محوری و 
پیامدمحوری، اظهار داشت: این دو راهبرد فعالیت های اجتماعی 
بسیج هستند و طرح های اجتماعی بسیج مبتنی بر رصد و 
برآوردهای آسیب های اجتماعی و شناسایی مسائل دارای اولویت 
اجرا می شود و از سوی دیگر لازم است اجرای این طرح ها پیامد 
و نتایج ملموس داشته باشد. او ادامه داد: کاهش اعتیاد، افزایش 
ازدواج، تحکیم بنیان خانواده، فرهنگ سازی در خصوص افزایش 
شورونشاط  ایجاد  حاشیه نشینی،  و  طلاق  کاهش  جمعیت، 
اجتماعی و امیدآفرینی و مبارزه با ناهنجاری های اجتماعی از 
جمله بی حجابی از جمله مسائل دارای اولویت در حوزه اجتماعی 
هستند. مسئول اجتماعی سپاه حضرت صاحب الزمان )عج( 
استان اصفهان بیان کرد: در همین راستا طرح های کرامت از 
سال گذشته در ۱۰۴ محله با جمعیتی حدود ۹۵۰ هزار نفر که 
عمدتا در حاشیه شهر ساکن هستند اجرا می شود و از این تعداد 
۲۲ محله در حاشیه شهر اصفهان قرار دارند. او افزود: طرح های 
کرامت در پنج عرصه فرهنگی و اجتماعی، بهداشت و درمان، 
ایجاد اشتغال پایدار، عمران و سازندگی و امنیت مردم پایه دنبال 
می شود. چاوشی با اشاره به برنامه های بسیج در حوزه ازدواج، 
جمعیت و تحکیم بنیان خانواده گفت: در این راستا طرح ازدواج 
آسان در خصوص فرهنگ سازی و تسهیل ازدواج آسان با هدف 
کمک به افزایش کمی و کیفی ازدواج ها و فرهنگ سازی برای 
ازدواج آسان در سطح استان در حال اجرا است. او با بیان اینکه 
نباید ازدواج هیچ زوجی به خاطر جهیزیه به تأخیر بیفتد، افزود: در 
همین راستا طرح جهیزیه از سال ۹۸ در راستای ترویج فرهنگ 
ازدواج آسان در دستور کار قرار گرفته و در این مدت هزار و ۶۵۰ 
سری جهیزیه با ۲۰ قلم کالای اساسی مرغوب و باکیفیت تولید 
داخل در سطح استان توزیع شد و افراد با داشتن عقدنامه و تائید 
نیاز از سوی دستگاه  های مسئول، فارغ از  اینکه فرد عضو بسیج 
باشد یا نباشد، امکان استفاده از این خدمات را داراست. مسئول 
اجتماعی سپاه حضرت صاحب الزمان )عج( استان اصفهان 
اظهار کرد: فعالیت شبکه مشاوران و کلینیک های خانواده از 
سال گذشته آغاز شده است و پنج کلینیک خانواده در شهرهای 
اصفهان، کاشان، لنجان، برخوار و شاهین شهر مشغول به ارائه 
خدمات مشاوره ای و کارگاهی در موضوع های روابط زوجین، 
روابط والدین با فرزندان، پیشگیری از اعتیاد، تسهیل ازدواج و 
تحکیم بنیان خانواده هستند. او به طرح های بهداشتی و درمانی 
بسیج استان اشاره کرد و گفت:  ارائه خدمات بهداشتی درمانی 
در قالب طرح »لبخند کرامت« از ابتدای تیرماه و دهه کرامت 
در ۳۰ نقطه و محلات کرامت آغاز شده و تا ۱۱ شهریورماه 
به مدت ۷۰ روز ادامه خواهد داشت. چاوشی اضافه کرد: در 
قالب این طرح  با بهره گیری از ظرفیت های جهادی و پزشکان 
استان انواع خدمات دندانپزشکی، پزشکی، مشاوره تحصیلی و 
خانواده، روانشناسی، مامایی، کودکان، بازی های بومی محلی، 
برادران،  ویژه  آرایشگری  مناسبتی،  مسابقه های  و  جشن ها 
به  اشاره  با  او  ارائه می شود.  زنان  ویژه  آموزش دوخت چادر 
بازخورد خوب این طرح ها تصریح کرد: استقبال مردم از طرح ها 
به گونه ای است که در برخی مواقع ۷۰۰ نفر در یک روز خدمات 
دریافت کرده اند یا ۲۰۰ نفر در یک روز از خدمات دندانپزشکی 
استفاده کرده اند و امیدواریم در نیمه دوم سال، بخش دوم طرح 
اجرا شود. مسئول اجتماعی سپاه حضرت صاحب الزمان )عج( 
استان اصفهان با بیان اینکه نیروی تخصصی موردنیاز این طرح 
به صورت جهادی و با بهره گیری از ظرفیت های بسیجیان و 
نیروهای جهادی استان تأمین می شود، افزود: مواد اولیه طرح 
نیز با همکاری بسیج، خیران و  پزشکان استان تأمین می شود 
و مردم هیچ هزینه ای بابت این خدمات پرداخت نمی کنند، البته 
همکاری دستگاه های مسئول از جمله دانشگاه علوم پزشکی 
در تأمین امکانات از قبیل یونیت های دندانپزشکی می تواند در 
افزایش کمی و کیفی خدمات مؤثر است. او با اشاره به خدمات 
بسیج در حوزه مقابله و کاهش اعتیاد به مواد مخدر، اظهار کرد: 
در همین راستا اردوگاه کرامت ماده ۱۶ مبارکه با ظرفیت ۲۵۰ 
نفر از مرداد ۱۳۹۹ با هدف بازپروری معتادان متجاهر راه اندازی 
شد. چاوشی گفت: معتادان متجاهر در این مراکز طی مدت ۳ تا 
۶ ماه غربالگری، سم زدایی، توان افزایی، مهارت آموزی را دنبال 
می کنند و هم زمان طرح صیانت و ارتباط با خانواده ها  تا به منظور 
پیوند زدن مددجویان با خانواده، خانواده پذیری و جامعه پذیری 
انجام می شود و پس از بازیابی جسمی و روحی به کانون جامعه 
بازمی گردند. او با بیان اینکه این مرکز ویژه آقایان است گفت: 
تاکنون هزار و ۲۲۶ نفر از خدمات مرکز بهره گرفته اند و ۳۰۰ 
نفر در صف انتظار قرار دارند و افزون بر این با توجه به اینکه 
برخی معتادان متجاهر زن در جامعه هستند، هیچ مرکزی برای 
نگهداری آنها وجود ندارد و لازم است دستگاه های مسئول در 
این زمینه تمهیدات لازم را پیش بینی کنند. مسئول اجتماعی 
سپاه حضرت صاحب الزمان )عج( استان اصفهان به برنامه های 
بسیج در حوزه عفاف و حجاب و برخی ناهنجاری های اجتماعی 
اشاره کرد و ادامه داد: عده ای اندک ولی به صورت سازمان یافته 
و همراه با پوشش رسانه ای و مرتبط با عقبه جریانات وابسته به 
بیگانگان در صدد قبح زدایی در خصوص پوشش بد و بی حجابی 
و بی عفافی دارند و مردم شهیدپرور استان به این امر راضی 
نیستند. او با اشاره به برنامه بسیج در حوزه حجاب و عفاف 
تصریح کرد: ۲۶ دستگاه متولی حجاب و عفاف هستند ولی 
متأسفانه برخی به وظایف قانونی خود عمل نمی کنند و لازم 
است مطالبه گری مردم از این دستگاه ها دنبال شود که در این 
حوزه نیز بسیج وارد عمل شده است. مسئول اجتماعی سپاه 
حضرت صاحب الزمان )عج( استان اصفهان گفت: بهره گیری 
از ظرفیت های سازمان های مردم نهاد و حمایت از فعالیت های 
این تشکل ها در راستای ارتقای شاخص های اجتماعی از دیگر 
سیاست ها و اقدامات معاونت اجتماعی سپاه استان است. او 
ادامه داد: همچنین ایجاد پلی ارتباطی برای تقویت تعامل بین 
دستگاه های رسمی، تشکل های مردمی و هم افزا کردن ادارات و 
سازمان ها در راستای اهداف نظام اسلامی و اثربخشی بیشتر در 
سطح جامعه از دیگر رویکردهای اجتماعی سپاه استان اصفهان 

است.

ÁÁÁکوتاهÁازÁاصفهان ÁÁÁکوتاهÁازÁکشور

تفاهم نامـه  کـه  بـود  مردادمـاه  اوایـل  جامعـه|  گـروه 
همـکاری بیـن معاونـت حقوقـی و امـور مجلـس و دولـت 
فرماندهـی انتظامـی جمهـوری اسـلامی ایـران و اتحادیـه 
سراسـری کانـون وکلای دادگسـتری ایـران به امضا رسـید. 
در همیـن رابطـه و در جهـت اجرائـی شـدن ایـن تفاهم نامـه 
روز سه شـنبه ۲۵ مردادمـاه جلسـه ای بـا حضـور رئیـس و 
اعضـای هیئت مدیـره کانـون وکلای دادگسـتری اصفهان و 
معـاون حقوقـی و امـور مجلـس و دولت فرماندهـی انتظامی 
اسـتان اصفهـان و سـایر مهمانـان در محـل کانـون وکلای 
اصفهـان برگـزار شـد. در ایـن جلسـه لیـلا رئیسـی، رئیـس 
کانـون وکلای اصفهـان ضمن خوشـامدگوئی بـه مهمانان با 
اشـاره بـه مفاد این تفاهم نامـه گفت: کانـون وکلای اصفهان 
همـواره بـا نیـروی انتظامـی اسـتان رابطـه خوبـی داشـته و 
امضـا  بـه  مختلفـی  تفاهم نامه هـای  همـکاری،  جهـت  در 
رسـانده اند. امیدواریـم کـه بـا وجود یـک تفاهم نامه کشـوری 
بتوانیـم بـا همفکری گام هـای مثبتـی در جهـت هرچه بهتر 
اجـرا و عملـی شـدن ایـن تفاهم نامـه برداریم. رئیسـی افزود: 
بسـیاری از بندهـای ایـن تفاهم نامـه همـواره از دغدغه هـای 
کانـون وکلا بـوده اسـت و امـروز انتظـار می رود بـا همکاری 
فرماندهـی انتظامـی بـه مرحله عمـل نزدیکتر شـود. آموزش 
حقـوق شـهروندی یکـی از ایـن مـوارد اسـت. مـا در کانـون 
وکلا معتقدیـم کـه اگـر بخواهیـم در جامعه به معنـای واقعی 
کلمـه فرهنـگ حقوقی را تثبیت کنیم و انتظار داشـته باشـیم 
کـه قوانیـن اجرا شـوند و شـاهد تحقق اصـل حاکمیت قانون 
باشـیم، نیازمنـد آگاهـی بخشـی و آموزش هـای حقوقـی بـه 
شـهروندان هسـتیم. او همچنیـن ادامـه داد: آمـوزش حقـوق 
شـهروندی بـه ضابطیان انتظامـی که در محاکم دادگسـتری 
و کلانتری هـا حضـور دارنـد، نیز از اهمیـت زیـادی برخوردار 
اسـت. ضابطان انتظامی باید کاملا به حقوق شـهروندان آگاه 
باشـند تـا بتوانند خدمـات بهتری به مراجعـان ارائـه کنند. در 
ایـن تفاهم نامـه نیـز به آموزش حقوق شـهروندی به پرسـنل 
نیـروی انتظامی از طرف کانون های وکلا اشـاره شـده اسـت. 
رئیـس کانون وکلای دادگسـتری اصفهـان در ادامـه بر لزوم 
رعایتشـان وکلا از سوی پرسـنل نیروی انتظامی اشاره کرد و 
افـزود: رعایـت حقوق وکیل و حفظشـان وکلا از موارد مهمی 
اسـت کـه باید در نظر گرفته شـود. هرچند به واسـطه افزایش 
آمـوزش حقـوق شـهروندی، در سـال های اخیـر شـاهد بهتر 
شـدن رفتـار ضابطیـن انتظامـی بـا وکلا هسـتیم، امـا انتظار 
مـی رود شـأن و احتـرام  همکاران مـا در هیچ مـوردی نقض 
نشـده و  به طورجـدی در همـه مراجـع  قضائـی و انتظامـی 
رعایـت شـود. رئیسـی تصریح کـرد: امنیـت وکلا یکی دیگر 
از دغدغه هـای جـدی ما اسـت که در سـال های اخیر بشـدت 
دچـار خدشـه شـده و آسـیب دیـده اسـت. به نحوی کـه بعضا 
حتـی شـاهد اذیـت و آزار وکلا در راهروهـای مجتمع هـای 
از  تعـدادی  اخیـرا هـم کشـته شـدن  و   قضائـی هسـتیم 
همکارانمـان موجب نگرانی جدی جامعه وکالت شـده اسـت. 
ایـن در حالی اسـت کـه ضابطان انتظامی موظف هسـتند که 
امنیـت را بـرای مـوکل، وکیل مدافـع و مراجعان به دسـتگاه 
قضائـی فراهـم کننـد. حفـظ  امنیـت وکلا در شـرایط فعلـی 
یکـی از مطالبـات جدی وکلاسـت که انتظار می رود از سـوی 
مراجـع انتظامی به طـور ویژه موردتوجـه قرار گیـرد. او افزود: 
ارائـه خدمـات مشـاوره ای و معاضدتی یکی دیگـر از بندهای 
ایـن تفاهم نامه اسـت کـه به طور ویـژه و خـاص این خدمت 
در قالـب موسسـه معاضـدت از سـوی کانـون وکلا بـه همه 
شـهروندان ارائه می شـود، اما خدمات مذکـور بازخورد بیرونی 
نـدارد تـا جایـی کـه می بینیـم برخـی افـراد بـا بهره بـرداری 
از ایـن عـدم آگاهـی، بجـای قدردانـی از خدمـات وکلا بـه 
قشـر نیازمنـد جامعـه، مکـرر ایـن وکلای شـریف را متهم به 
انحصارگرایـی و منفعت طلبـی می کننـد. یکی از انتظـارات ما 
انعـکاس خدمات کانـون وکلا و وکلا به جامعه و روشـنگری 
در مـورد نقـش و آثـار حضـور وکلای توانمنـد و حرفـه ای در 
مرحله پیشـگیری و دفـاع از حقوق مردم بـرای افکار عمومی 
اسـت. رئیسـی تأکیـد کـرد: یکـی از مهم تریـن زمینه هـای 
همـکاری میـان کانـون وکلا و فرماندهـی انتظامـی می تواند 
در ایجـاد صلـح و سـازش و میانجیگـری میان طرفیـن دعوا 
شـکل بگیـرد کـه به نوعی در کلانتری ها شـاهد آن هسـتیم. 
البتـه جلسـات صلح و سـازش زمانی می تواند کارآیـی لازم را 
داشـته باشـد که همه ارکان آن فراهم باشـد. اگر شاهد حذف 
وکیل از این جلسـات باشـیم علاوه بر اینکه به جایگاه وکیل 

اهانـت می شـود، رونـد صلح و سـازش هـم به درسـتی اتفاق 
نمی افتـد، زیـرا نقـش وکیـل به عنـوان حلقـه اصلـی در این 
فراینـد نادیده گرفته شـده اسـت. این تصور کـه حضور وکیل 
مانـع از تحقـق صلـح و سـازش می گـردد، تصـور صحیحی 

نیسـت و بایـد اصلاح شـود.
ÁÁÁوکالـتÁجامعـهÁبـهÁانتظامـی Áفرماندهـی

کمـکÁکنـد
وکیـل امیرحسـین سـجادیه، نایب رئیـس کانـون وکلای 
دادگسـتری اصفهان نیز در ادامه جلسـه گفت: شاید صدماتی 
کـه پلیـس از سـوی مجرمیـن متحمل می شـوند به واسـطه 
اینکه از نیروهای مسـلح محسـوب می شوند چندان موردتوجه 
قـرار نمی گیـرد و می تـوان گفت ایـن لطمات و آسـیب ها درد 
مشـترک جامعـه وکالـت و نیروی پلیس محسـوب می شـود. 
نایب رئیـس کانـون وکلای اصفهـان افـزود: می تـوان گفـت 
پلیـس و وکیل دادگسـتری هر دو منسـوبین سیسـتم قضائی 
و دادگسـتری هسـتند. دادگستری ایجاد شـد که در آن احقاق 
حـق صـورت گیرد، وکلا و پلیس نیز در همین راسـتا وظایفی 
بـر عهـده دارنـد و بـه بیـان دیگـر همگـی به نوعـی اعضای 
یـک خانـواده هسـتیم. زمانی که تعرض و آسـیبی نسـبت به 
یکـی از اعضـای خانـواده انجـام می شـود موقعیت، سـلامت 
و امنیـت کل خانـواده در معـرض خطـر قـرار می گیـرد. اگـر 
امـروز در خبرها می شـنویم کـه وکیل دادگسـتری موردحمله 
و اصابـت گلولـه قـرار گرفتـه اسـت می تـوان انتظـار داشـت 
کل دسـتگاه قضـا و ضابطـان آن هـم مورد تعـرض خاطیان 
قـرار بگیـرد. وکیـل سـجادیه همچنیـن تصریـح کـرد: بایـد 
بـرای ایجـاد امنیـت و حفظ سـلامت خانـواده بـزرگ قضائی 
فرهنگ سـازی انجام شـود. این قبیـل تفاهم نامه هـا می تواند 
زمینه توسـعه و رشـد حاکمیت قانون را در جامعه بیش ازپیش 
فراهـم کنـد. انتظـار مـی رود فرماندهـی انتظامـی بـه جهت 
رابطـه نزدیـک با حاکمیـت در وضع قوانین حمایتـی، به نهاد 
وکالت در جهت امنیت شـغلی وکلا در راسـتای انجام وظایف 

خود، کمـک کند.
ÁÁÁمجلـسÁدرÁکـهÁسـلاحÁازÁاسـتفادهÁقانـون

مطرحÁشـدهÁاسـت،ÁبـاÁاشـکالاتیÁمواجهÁاسـت
وکیـل مجتبی اسـدیان، عضو هیئت مدیـره کانون وکلای 
اصفهـان از دیگـر سـخنرانان ایـن نشسـت بـود. او گفـت: 
نیروهای نظامی و انتظامی حافظ امنیت شـهروندان هسـتند و 
بایـد شـأن و جایگاه واقعـی پلیس همـواره در جامعه رعایت و 
حفظ شـود. وکیل اسـدیان افزود: حفظشـان و جایگاه پرسنل 
انتظامـی در ظاهر و رفتار اجتماعی باید در جامعه نمود داشـته 
باشـد و این جنبه وجه شـباهتی میان یک وکیل دادگسـتری 
و یـک مأمـور انتظامـی اسـت. وکیل دادگسـتری نیـز باید در 
ظاهر و پوشـش و همچنین رفتـار و منش اجتماعی به عنوان 
یـک الگـو در جامعـه عمل کند. رعایـت نظم و دقـت در ارائه 

خدمـات می توانـد موجب اقتدار هرچه بیشـتر پلیس شـود. در 
قوانیـن مربوط بـه وکالت نیـز چنین ضابطه هایـی به صورت 
جـدی دنبـال می شـود و حتـی عـدم رعایـت آن می توانـد 

تخلف محسـوب شود.
عضـو هیئت مدیـره کانـون وکلای اصفهـان ادامـه داد: 
پلیـس قضائـی کـه در گذشـته وجـود داشـت بسـیار کارآمد 
بـود و بسـیاری از ایشـان بـه کسـوت قضـاوت درآمدنـد. 
واقعیـت ایـن اسـت کـه پلیـس قضائـی باید در سـطح یک 
کارشـناس خبـره امـور حقوقـی بـر فرآینـد انجـام وظائـف 
ضابطـان تسـلط داشـته باشـد. اگـر ظرفیـت پلیـس قضائی 
را توسـعه و کیفیـت آن را افزایـش دهیـم بـه احیـای حقوق 
عامـه و دادرسـی عادلانه کمـک خواهد کـرد. او در ادامه به 
حمایـت قضائـی از پلیس اشـاره کرد و گفت: مـردم با دیدن 
و شـنیدن نـام پلیـس بایـد احسـاس امنیـت و آرامـش پیدا 
کننـد و درک عمومـی از وظایـف پلیـس و اجـرای صحیـح 
ایـن وظایـف از سـوی ضابطیـن انتظامی به حـس آرامش و 
امنیت شـهروندان کمک خواهـد کرد. وکیل اسـدیان افزود: 
قانونی که در مورداسـتفاده از سـلاح در مجلس مطرح شـده 
اسـت بایـد با دقـت موردبررسـی قرار گیـرد زیرا ایـن قانون 
بـا اشـکالات متعـددی روبـرو اسـت و درعین حـال اجـرای 
قانـون قبلـی نحـوه به کارگیری سـلاح نیز برای یـک مأمور 
پلیـس در عمـل دارای نواقصـی اسـت کـه محـل اصـلاح 
اسـت. می تـوان بـا همـکاری کانـون وکلا و کارشناسـان 
قوانیـن  نـگارش  در جهـت  انتظامـی  فرماندهـی  حقوقـی 
کارآمـد و بـه روز در جهـت اجـرای صحیـح قوانیـن و احیاء 
حقـوق شـهروندی و حمایت از مأمـوران انتظامی گام مهمی 
برداشـت. او در ادامـه بـه مسـئله امنیت وکلا نیز اشـاره کرد 
و گفـت: یکـی از وکلای جـوان هفتـه گذشـته در مقابـل 
چشـم همسـر و فرزنـد خود با شـلیک چندین گلولـه به قتل 
رسـید و ایـن یکـی از مـوارد پرشـمار تعرض به جـان و مال 
وکلا در سـال های اخیـر اسـت. ایجاد بسـتر لازم برای دفاع 
شـخصی وکلا از خـود در مـوارد لـزوم و اختصـاص سـلاح 
سـرد و آمـوزش دفاع شـخصی و نحوه اسـتفاده از سـلاح و 
رعایـت و اجـرای اصول امنیت فردی وکلا  از مواردی اسـت 
کـه نیازمنـد همـکاری و تعامل بیشـتر میان کانـون وکلا و 
فرماندهـی نیـروی انتظامی اسـت  که حتمـا پیگیری خواهد 
شـد و امیدواریـم کـه در آینـده نزدیـک شـاهد حمایت های 
هـر چـه بیشـتر از جامعه وکلا از سـوی نهادهـای ذی ربط و 

رعایـت احتـرام متقابل باشـیم.
ÁÁهاÁکلانتریÁدرÁسازشÁوÁصلحÁآمارÁافزایش

در ادامـه جلسـه سـرهنگ نبـی الـه محمـدی، معـاون 
انتظامـی  فرماندهـی  دولـت  و  مجلـس  امـور  و  حقوقـی 
اسـتان اصفهـان نیز در سـخنانی گفت: بـرای پیگیری مفاد 
تفاهم نامـه بایـد معاونـت حقوقـی و امـور مجلـس و دولـت 

وکلای  کانـون  و  اصفهـان  اسـتان  انتظامـی  فرماندهـی 
دادگسـتری اصفهـان هرکـدام رابطـی را مشـخص کننـد 
تـا نظـارت هـر چه بهتری بـر رونـد اجرائـی شـدن بندهای 
ایـن تفاهم نامـه وجود داشـته باشـد و بـه مرحله اجرا برسـد.  
سـرهنگ محمـدی بـا اشـاره به ضـرورت رعایـت حقـوق 
شـهروندی و توجـه فرماندهـی محترم کل انتظامـی به این 
مسـئله افزود: در بحث حقوق شـهروندی کـه از دغدغه های 
مطرح شـده در جلسـه با اعضای هیئت مدیره کانون وکلای 
اصفهـان بـود باید گفت آمـوزش ضابطان همواره در دسـتور 
کار قـرار دارد و مـا بـه صـورت فصلـی و ماهیانـه حقـوق 
شـهروندی را بـه کارکنـان از طریـق سیسـتم اتوماسـیون 
اطلاع رسـانی می کنیـم و به صـورت مسـتمر در دوره هـای 
عرضـی و کلاس هـای آموزشـی، آمـوزش می دهیـم. اگـر 
بایـد  بخواهیـم در بحـث حقـوق شـهروندی ورود کنیـم 
یـک سـری مباحـث پرکاربـرد را بـه صـورت طبقـه بنـدی 
شـده دنبـال و اولویت هـای جامعـه را مدنظـر قـرار دهیـم. 
او تأکیـد کـرد: رعایـت حقوق شـهروندی در بحـث متهمان 
هـم موردتوجـه فرماندهی انتظامی اسـت کـه از طریق ارائه 
را مکلـف کرده انـد،  بـه کلانتری هـا، مأمـوران  فرم هایـی 
حقـوق متهمـان را بر اسـاس آئین دادرسـی کیفـری رعایت 
کننـد. معـاون حقوقـی و امـور مجلـس و دولـت فرماندهی 
انتظامـی اسـتان اصفهان در ادامه ضمن ضرورت رعایتشـان 
وکلا در سـطوح مختلف جامعه خاطرنشـان کرد: رعایتشـان 
وکلا از جملـه مـواردی اسـت کـه مـورد تأکید اسـت و این 
احتـرام بایـد هـم از سـوی وکلا و هـم ضابطـان قضایی به 
صورت دو طرفه وجود داشـته باشـد، چنانچه قصوری در این 
زمینـه وجـود دارد بایـد به صورت موردی بررسـی و پیگیری 
شـود. سـرهنگ محمدی افزود: از خدمـات معاضدتی کانون 
وکلا بـرای کارکنـان فرماندهـی انتظامی اسـتقبال می کنیم 
و امیدواریـم شـاهد همکاری هـای دوجانبـه مثمرثمـری در 
ایـن زمینه بـا کانون وکلای اصفهـان باشـیم. او در ادامه به 
آمارهایی که از سـوی معاونت اجتماعـی فرماندهی انتظامی 
اسـتان اصفهـان در زمینـه موفـق بـودن صلح و سـازش در 
کلانتری ها ارائه شـده اشـاره کـرد و گفت: آمـار قابل قبولی 
از سـوی معاونت اجتماعـی فرماندهی انتظامی اسـتان، ارائه 
شـده کـه نشـان از موفق بـودن فراهم کـردن زمینه صلح و 
سـازش در کلانتری ها دارد. ما انتظـار داریم در کنار انتقادات 
سـازنده، پیشـرفت ها و موفقیت های فرماندهـی انتظامی در 
زمینـه خدمت رسـانی بـه مـردم به خوبـی در جامعـه بازتـاب 
داده شـود. در ادامه جلسه سرهنگ سـعید نوری، رئیس اداره 
قوانیـن و مقـررات معاونت حقوقی، انتظامی اسـتان اصفهان 
نیـز گفـت: یکـی از وظایف معاونـت حقوقی اسـتان آموزش 
مباحـث حقوقـی از جملـه حقوق شـهروندی، آئین دادرسـی 

کیفـری و مجازات اسـلامی و ... اسـت.

رئیسÁکانونÁوکلایÁدادگستریÁاستانÁاصفهانÁمطرحÁکرد

درخواستآموزشحقوقشهروندیبهضابطانانتظامی

گروه جامعه: بنا به گفته جانشین فرمانده انتظامی استان 
اصفهان پلیس استان این آمادگی را دارد تا با بهره گیری 
از ظرفیت جامعه دانشگاهیان و نخبگان علمی با بهترین 

روش ها به پیشگیری از وقوع و مهار جرائم دست یابد.
سردار محمدرضا هاشــمی فر گفت: دفتر تحقیقات 
کاربردی پلیس اصفهان، درصــدد هدایت ظرفیت های 
علمی پژوهشی و جذب همکاری جامعه علمی و نخبگان 
بومی اســتانی و فرا اســتانی برای بهره گیری از نظرات 
کارشناسی و تحقیقات صورت گرفته و قابل انجام توسط 
محققان اســت. او اظهار داشت: استفاده از ظرفیت های 
مطالعاتی در قالب پژوهش و تحقیقات صورت گرفته بر 
مبنای روش های علمی تحقیق و کنکاش مسائل می تواند 
در تحقق پلیس علمی با عبور از اقدام های ســنتی بسیار 
مؤثر باشــد. جانشــین فرمانده انتظامی اصفهان افزود: 
درمجموع حصول امنیت پایدار مســتلزم مطالعه جامع از 
وضعیت جرائم در پهنه جغرافیایی زیرپوشش انتظامی با 
تمرکز بر مؤلفه های اساسی نظیر تمرکز بر نقاط آلوده و 
شیوه شگردهای مجرمانه است. او خاطرنشان کرد: پلیس 

با بهره گیری از توان علمــی نخبگان در تجزیه وتحلیل 
هدفمند و علمی این مؤلفه هــا می تواند به  مؤثرترین و 
کم هزینه ترین شیوه های پیشگیری از وقوع و مهار جرائم 
دست یابد. سردار هاشمی فر بابیان اینکه حفظ و تثبیت 

امنیت پایدار، نیاز ضروری جامعه اســت، گفت: پلیس با 
رویکرد جامعه محوری و با استفاده از ظرفیت های مردمی، 
اعتمادســازی و نهادینه ســازی مؤلفه های امنیت ساز و 
کارآمد بر مبنای نیازهای روز جامعه برای این مهم نقشه 

راه ترســیم کرده است. او با اشاره به موقعیت جغرافیایی، 
جایگاه و اهمیت اســتان در بخش های گردشــگری و 
اقتصادی گفت: ویژگی های خاص این منطقه اســتقرار 

امنیت پایدار در تمامی بخش ها و مناطق را می طلبد.
جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان افزود:  پلیس 
استان با بهره گیری هوشــمندانه از تمامی ظرفیت ها در 
تحقق امنیت پایدار به صورت حداکثری و شــبانه روزی 
در تمامی نقاط استان تلاش می کند. او یادآور شد: برای 
تحقــق این مهم برنامه های کوتاه مــدت و میان مدت با 
اثربخشی بالا و با خروجی محسوس برای آحاد شهروندان 
اســتان پیش بینی و در حال اجرا و پیگیری است. سردار 
هاشــمی فر یکــی از عوامل موفقیت پلیس در مســیر 
استقرار امنیت پایدار در تمامی نقاط استان را هم افزایی و 
هم گرایی  شهروندان با پلیس عنوان کرد و گفت: علاوه 
بر این دستگاه های اجرایی و متولی در حوزه تولید و تثبیت 
امنیت هم باید احساس مســئولیت کنند و با استفاده از 
ظرفیت های در اختیار پلیس را در مسیر دستیابی به این 

مهم یاری کنند.

ÁپیشگیریÁدرÁعلمیÁنخبگانÁظرفیتÁازÁگیریÁبهرهÁآمادهÁاصفهانÁپلیسÁ
ازÁوقوعÁجرائمÁاست
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فرهنگ و هنر

آگهی تحدید حدود اختصاصی
تحدید حدود ششدانگ  نامه: ۱۴۰۱۸۵۶۰۲۰۲۵۰۰۶۲۴۹ چون  ۱۵۸۱ – ۱- شماره 
یکدرب باغ پلاک شماره ۱۳۳۶ فرعی از ۷/۱۵۳ واقع در ازادان بخش ۱۴ ثبت اصفهان 
که طبق پرونده ثبتی به نام احمدرضا رویگری فرزند نعمت ا... در جریان ثبت است به 
علت عدم حضور متقاضی ثبت به عمل نیامده اینک بنا به دستور قسمت اخیر از ماده ۱۵ 
قانون ثبت و بر طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود ملک مرقوم در روز یک شنبه مورخ 
۱۴۰۱/۶/۲۰ ساعت ۹ در محل شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به موجب این آگهی به 
کلیه مالكین و مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در محل حضور یابند. 
اعتراضات مجاورین و صاحبان املاک مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدیدی تا )۳۰( روز پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره ۲ ماده واحده قانون تعیین 
تکلیف پرونده های معترضی ثبت معترض ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این 
اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی گواهی تقدیم دادخواست را 
اخذ و به این اداره تسلیم نماید. تاریخ انتشار :۱۴۰۱/۰۵/۲۷ ابوالفضل شهریاری نائینی - 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ۱۳۶۳۸۳۷/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
۱۴۲۹- ۱- برابر آراء صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاک 
مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدورسند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید.
به  قاری  احمدرضا  آقای  اول  هیات  شماره ۱۵۳۵۲- ۱۴۰۰/۱۲/۱۸  رای  ردیف ۱- 
شناسنامه شماره ۵۴ کدملی ۱۲۶۲۵۷۸۳۰۲ صادره کاشان فرزند مسعود در ۱۰ حبه مشاع 
از ۷۲ ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۹/۱۷ مترمربع قسمتی از پلاک شماره 
۲۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت حسن 

رضائی از سند شماره ۳۶۳۴۴ مورخ ۱۳۴۷/۸/۲۰ دفترخانه شماره ۸۶ اصفهان
ردیف ۲- رای شماره ۱۵۳۴۷- ۱۴۰۰/۱۲/۱۸ هیات اول خانم گلناز شرکت العباسیه به 
شناسنامه شماره ۱۲۷۱۸۰۲۵۵۴ کدملی ۱۲۷۱۸۰۲۵۵۴ صادره اصفهان فرزند مرتضی در 
۱۰ حبه مشاع از ۷۲ ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۹/۱۷ مترمربع قسمتی 
از پلاک شماره ۲۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 

از مالکیت حسن رضائی از سند شماره ۳۶۳۴۴ مورخ ۱۳۴۷/۸/۲۰ دفترخانه شماره ۸۶ 
اصفهان

ردیف ۳-رای شماره ۱۵۳۴۸- ۱۴۰۰/۱۲/۱۸ هیات اول آقای مجید محمدبیگی هارونی 
فرزند  اصفهان  صادره   ۱۲۷۰۹۱۹۷۶۸ کدملی   ۱۲۷۰۹۱۹۷۶۸ شماره  شناسنامه  به 
اسماعیل در ۱۶ حبه مشاع از ۷۲ ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۹/۱۷ 
مترمربع قسمتی از پلاک شماره ۲۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک 
غرب اصفهان از مالکیت حسن رضائی از سند شماره ۳۶۳۴۴ مورخ ۱۳۴۷/۸/۲۰ دفترخانه 

شماره ۸۶ اصفهان
ردیف ۴- رای شماره ۱۵۳۴۹- ۱۴۰۰/۱۲/۱۸ هیات اول آقای محسن جبارزارع به 
شناسنامه شماره ۱۲۸۸ کدملی ۱۲۸۵۷۳۸۴۹۷ صادره اصفهان فرزند عبدالحسین در 
۱۶ حبه مشاع از ۷۲ ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۹/۱۷ مترمربع قسمتی 
از پلاک شماره ۲۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 
از مالکیت حسن رضائی از سند شماره ۳۶۳۴۴ مورخ ۱۳۴۷/۸/۲۰ دفترخانه شماره ۸۶ 

اصفهان 
آقای محمدرضا شرکت  اول  رای شماره ۱۵۳۵۰- ۱۴۰۰/۱۲/۱۸ هیات  ردیف ۵ - 
العباسیه به شناسنامه شماره ۱۲۷۰۸۶۸۶۰۸ کدملی ۱۲۷۰۸۶۸۶۰۸ صادره اصفهان فرزند 
رضا در ۱۰ حبه مشاع از ۷۲ ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۹/۱۷ مترمربع 
قسمتی از پلاک شماره ۲۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب 
اصفهان از مالکیت حسن رضائی از سند شماره ۳۶۳۴۴ مورخ ۱۳۴۷/۸/۲۰  دفترخانه 

شماره ۸۶ اصفهان
ردیف ۶-رای شماره ۱۵۳۵۱- ۱۴۰۰/۱۲/۱۸ هیات اول خانم صدیقه ابیض به شناسنامه 
شماره ۸۸ کدملی ۱۲۶۲۵۹۰۸۹۲ صادره کاشان فرزند حیدر در ۱۰ حبه مشاع از ۷۲ 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۹/۱۷ مترمربع قسمتی از پلاک شماره ۲۸ 
اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت حسن رضائی 

از سند شماره ۳۶۳۴۴ مورخ ۱۳۴۷/۸/۲۰ دفترخانه شماره ۸۶ اصفهان
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۵/۱۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۵/۲۷ شهریاری- 

رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان ۱۳۵۹۴۷۱/م الف
آگهی فقدان سند

۱۵۸۲- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۱۸۵۶۰۲۰۲۵۰۰۶۰۲۹ نظر به اینکه آقای محمد حسین 
مورخ   ۲۵۷۰۶ شماره  شهود  استشهاد  برگ  دو  تسلیم  با  احمد  فرزند  رنانی  باقری 
۱۴۰۱/۰۳/۱۲ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۳۱۳ شهر اصفهان، مدعی مفقود شدن سند 
مالکیت به میزان سه-پنجم سهم مشاع از ۱۶ سهم ششدانگ پلاک ۳۴۵۵ فرعی از 
۱۸ اصلی بخش چهارده اصفهان که ذیل ثبت ۵۵۴۳۱ صفحه ۲۷۷ دفتر ۴۳۵ شماره 

چاپی سند ۳۳۰۲۵۳ سابقه ثبت و سند مالکیت دارد و نامبرده اعلام نموده سند مالکیت 
مرقوم در اثر جابجائی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالكیت المثنی نموده است. لذا 
مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند 
مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را كتبا 
ضمن ارائه اصل سند مالكیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب 
صورتمجلس و اصل سند مالكیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف 
مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالكیت یا سند معامله ارائه 
نشود اقدام به صدور سند مالكیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. ابوالفضل شهریاری 

نائینی - مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ۱۳۶۶۱۰۴/م الف
آگهی فقدان سند مالکیت

۱۵۹۵- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۱۸۵۶۰۲۰۲۳۰۰۳۶۲۶ سند مالکیت سه دانگ مشاع از 
ششدانگ پلاک ۵۳۴۲/۱۲ واقع در بخش ۴ ثبت اصفهان با شماره چاپی ۰۴۹۳۸۵ ب ۹۴ 
بنام محبوبه اصیلی مهابادی سابقه ثبت و سند داشته که طی سند شماره ۱۵۰۶۲ مورخ 
۱۳۸۱/۱۲/۲۷ دفترخانه ۱۰۳ اصفهان به نامبرده انتقال شده است مالک ضمن درخواست 
صدور سند المثنی بشماره ۱۴۰۰۱۳۰۰۹۴۸۸ مورخ ۱۴۰۱/۴/۲۵ با ارائه دو برگ استشهاد 
شهود با رمز تصدیق ۴۹۷۶۷۸ و شماره یکتا ۱۴۰۱۰۲۱۵۷۰۲۵۰۰۰۶۶۸ دفترخانه ۱۷۴ 
اصفهان سند مالکیت المثنی در اجرای ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل 
آن در شرف صدور است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک مرقوم یا وجود سند مالكیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 
ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم 
و رسید اخذ نمائید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند مالكیت به ارائه کننده سند مسترد 
گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند 
مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد 
شد. حسین زمانی علویجه - مدیر واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک مرکزی اصفهان 

۱۳۶۶۳۵۳/م الف
آگهی فقدان سند مالكیت

پلاک  ششدانگ  مالکیت  سند  نامه: ۱۴۰۱۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۳۵۰۱  شماره   -۱ -۱۵۹۶
ثبتی شماره ۳۷۷۰۵ فرعی از ۲۱۸۷ اصلی واقع در بخش ۶ ثبت اصفهان بنام سمیرا 
عباسیان سابقه ثبت و صدور سند به شماره چاپی ۵۴۰۴۲۸ ج/۹۷ بشماره دفتر املاک 
الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۰۲۲۱۰۰۰۴۲۹۵ که بموجب سند انتقال قطعی بشماره ۴۱۱۱۱ 
مورخ ۱۳۹۸/۲/۲ دفترخانه ۱۷۷ اصفهان به مالکیت نامبرده در آمده و سند صادر و 

تسلیم شده است سپس به موجب سند رهنی ۴۱۱۱۲ مورخ ۱۳۹۸/۲/۲۵ دفتر ۱۷۷ 
اصفهان در رهن بانک مسکن میباشد و سپس نامبرده با ارائه درخواست کتبی به انضمام 
دو برگ استشهادیه که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا ۱۴۰۱۰۲۱۵۵۳۵۵۰۰۰۵۴۶ و 
رمز تصدیق ۹۸۲۵۱۱ مورخ ۱۴۰۱/۴/۲۵ که به گواهی دفتر خانه ۱۷۷ اصفهان رسیده 
مدعی است که سند مالکیت آن بعلت جابجایی مفقود گردیده و وی درخواست صدور 
سند مالکیت المثنی ملک فوق را نموده لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل 
ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود چنانچه کسی مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار 
این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا 
سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمائید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند 
مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
به  اقدام  ارائه نشود  یا سند معامله  اعتراض اصل سند مالکیت  یا در صورت  نرسید 
 صدور سند مالكیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. حوزه ثبت ملک جنوب شرق

 اصفهان ۱۳۶۶۳۷۲/م الف

آگهی تغییرات شرکت گلوله های سرامیکی فیروزه سهامی خاص 
به شماره ثبت 455۰2 و شناسه ملی 1۰26۰6۳4671

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۰/۰۵/۳۱ تصمیمات ذیل 
اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت در اصفهان به نشانی استان اصفهان، شهرستان اصفهان، 
بخش مرکزی، شهر اصفهان، محله چرخاب، میدان فلسطین، خیابان فردوسی، پلاک 
۳۰۴، ساختمان نوید، طبقه چهارم، واحد ۴۱۴ کدپستی ۸۱۴۴۹۵۱۹۴۳ تغییر یافت 
و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۳۶۵۶۹۴(

 آگهی تغییرات شرکت گلوله های سرامیکی فیروزه سهامی خاص 
به شماره ثبت 455۰2 و شناسه ملی 1۰26۰6۳4671

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۰ مرکز اصلی 
شرکت به استان اصفهان، شهرستان اصفهان ، بخش مرکزی ، شهر اصفهان، محله 
چرخاب ، میدان فلسطین ، خیابان فردوسی، پلاک ۳۰۴ ، ساختمان نوید ، طبقه 
چهارم ، واحد ۴۱۲ - کدپستی ۸۱۴۴۹۵۱۹۳۰ انتقال یافت و ماده مربوطه در اساسنامه 
به شرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۳۶۵۶۹۲(

سـینما از ابتدای سـال ۱۴۰۱ شـاهد اکران ۳۲ فیلم بوده 
اسـت، آثـاری که در قالـب اکران نوروزی، اکـران عید فطر و 
چرخـه عادی اکـران راهی مهر و مومن ها شـده و مخاطبان 

متفاوتـی را به خود جـذب کرده اند.
 ۱۴۰۱ سـال  در  کشـور  سـینمای  مـرد  بازیگـران 
حضـور  گذاشـته اند،  سـر  پشـت  را  متفاوتـی  تجربیـات 
تاریخـی، اجتماعـی  آثـار کمـدی، پلیسـی، سیاسـی،  در 
باعـث شـد تـا تنـوع چرخـه اکـران نسـبت به سـال های 
گذشـته بسـیار بهتر باشـد، هرچند وضعیت گیشـه و تعداد 
مخاطبان نسـبت به سـال های گذشـته افـت قابل توجهی 

است. داشـته 
در میـان بازیگران مرد سـینما در سـال ۱۴۰۱ بازیگرانی 
همچـون جـواد عزتـی، پژمـان جمشـیدی، نویـد پورفـرج، 
مصطفـی زمانـی، هادی حجـازی فر، پارسـا پیروزفـر، بهرام 
رادان، امیـن میـری و بهـرام افشـاری جـزو پرکارترین هـای 

سـینمای در گیشـه بودند.
مهـران احمـدی بـا ۴ فیلـم پرکارترین بازیگر سـینمای 
فیلم هایـی  در  وی  اسـت،  بـوده   ۱۴۰۱ سـال  در  کشـور 
»بی صـدا  کارگردانـی خـودش،  بـه  بنـد  همچـون سـگ 
حلـزون« از بهرنـگ دزفولی زاده، روز ششـم و ابلق به ایفای 
نقـش پرداختـه اسـت، وی ازجمله بازیگران موفق در گیشـه 

امسـال محسـوب می شـود.
جـواد عزتـی بـا سـه فیلـم پرکارتریـن بازیگر سـینمای 
کشـور در ۵ مـاه نخسـت سـال بـوده اسـت، وی در آثـاری 
همچون دوزیسـت بـه کارگردانی برزو نیک نـژاد، مرد بازنده 
به کارگردانی محمدحسـین مهدویان و مغز استخوان ساخته 
حمیدرضـا قربانـی بـه ایفای نقش پرداخته اسـت، سـه فیلم 
متفـاوت کـه در کل نسـبت بـه آثـار قبلـی عزتی در گیشـه 

نداشـتند. موفقیت چندانی 
هـادی حجـازی فـر دیگـر بازیگـر سـه فیلـمِ سـینمای 
ایران در سـال ۱۴۰۱ اسـت، وی در فیلم سینمایی »موقعیت 
مهـدی« کـه خـودش کارگردانـی آن را بـر عهـده داشـته 
حضـور موفقـی بـه ثبت رسـاند. همچنیـن دو فیلـم پیتوک 

و دوزیسـت سـایر آثـاری اسـت کـه حجـازی فـر در آنها به 
ایفـای نقـش پرداخته اسـت.

امیـن میـری دیگر بازیگر فهرسـت سـه فیلمِ سـینمای 
ایران در ۱۴۰۱ اسـت، وی که در سـال های گذشـته کارنامه 
قابـل قبولـی از خود به جا گذاشـته از ابتدای امسـال به آثاری 
همچـون ابلـق از نرگـس آبیـار، هنـاس از حسـین دارابی و 
بـدون قـرار قبلـی بـه کارگردانـی بهـروز شـعیبی میزبـان 

تماشـاگران سـینما بوده است.
هوتـن شـکیبا امسـال بـا دو فیلـم موفـق راهـی چرخه 
اکران شـده اسـت، دو فیلمی که شاید در گیشـه هنوز رکورد 
جالبـی را ثبـت نکرده اند اما در میان اهالی سـینما و منتقدان 
ازجملـه آثار خوب ارزیابی شـده اند، وی در دو فیلم سـینمایی 
»تـی تـی« از آیـدا پناهنده و »ابلـق« بـه کارگردانی نرگس 

آبیـار به ایفـای نقش پرداخته اسـت.
پارسـا پیروزفـر ازجملـه بازیگرانـی اسـت که بـا دو فیلم 

راهی چرخه اکران شـده اسـت، وی در دو فیلم »مجبوریم« 
سـاخته رضا درمیشـیان و فیلم سـینمایی »تی تی« سـاخته 

آیـدا پناهنـده به ایفـای نقش پرداخته اسـت.
پژمـان جمشـیدی بازیگـر این روزهای گیشـه سـینمای 
ایـران امسـال را بـا دو فیلم پشـت سـر گذاشـته اسـت، وی 
در فیلـم سـینمایی تازه اکران شـده دوزیسـت حضورداشـته 
اسـت، فیلمـی که در ابتدای مسـیر اکـران قـرار دارد. علاوه 
بـر دوزیسـت وی در علفـزار به ایفـای نقش پرداخته اسـت.

مصطفـی زمانـی دیگـر بازیگـری اسـت کـه در سـال 
جـاری دو فیلم را در چرخه اکران داشـته اسـت، وی در فیلم 
سـینمایی »بـدون قرار قبلی« از بهروز شـعیبی بازی داشـته 
و همچنین فیلم نسـبتا ناموفق روز ششـم را در چرخه اکران 

داشـته است.
نویـد پورفـرج بازیگـر تـازه راه یافته بـه سـینما و ازجمله 
اسـتعدادهای ایـن هنـر امسـال دو فیلـم در چرخـه اکـران 

داشـته اسـت، وی در فیلم تحسین شـده زالاوا به کارگردانی 
ارسـلان امیـری بـازی داشـته و همچنیـن فیلـم سـینمایی 

»مغـز اسـتخوان« را نیـز در گیشـه دارد.
بهـروز شـعیبی دیگـر بازیگـر دو فیلـمِ سـینما در سـال 
۱۴۰۱ اسـت، وی در دو اثـر »هناس« به کارگردانی حسـین 
دارابـی و همچنیـن فیلـم سـینمایی »مغـز اسـتخوان« بـه 
ایفای نقش پرداخته اسـت. شـعیبی در هناس نقش متفاوتی 
را ایفا کرده، فیلمی که در گیشـه هم فروش معقولی داشـته 

است.
امیـر جعفـری هـم در فهرسـت دو فیلمی های سـینمای 
۱۴۰۱ قـرار می گیرد، وی در دو فیلم سـینمایی »سـگ بند« 
به کارگردانی مهران احمدی و فیلم سـینمایی »روز ششـم« 
بـه کارگردانـی حجـت قاسـم زاده اصـل بـه ایفـای نقـش 
پرداختـه اسـت، او هـم ازجملـه بازیگـران پرفـروش گیشـه 

امسـال محسـوب می شود.

1401ÁسالÁنخستÁماهÁ5ÁدرÁسینماÁمردÁبازیگرانÁپرکارترین

پارساپیروزفرپرکارودراوج

دادگستری  وکلای  کانون  فرهنگی  کمیسیون  دبیر 
استان اصفهان گفت: یکی از اهداف این کانون شناسایی 
است.  آن  در  نهفته  هنری  استعدادهای  و  هنرمندان 
دراین بین شاعران مسلط و کتاب نویس، موسیقیدان و حتی 

مجسمه ساز حرفه ای نیز دیده می شوند.
کرد:  اظهار  ایمنا،  با  گفت وگو  در  محلوجی  حجت الله 
کمیسیون فرهنگ و هنر کانون وکلای دادگستری استان 
اصفهان برنامه های مختلفی برای اعضا و کارآموزان وکیل 
در حوزه فرهنگ و هنر دارد که برپایی نمایشگاه عکس 
»لنز وکیل« از آن جمله است.وی بابیان اینکه علاوه بر 
این نمایشگاه، ورکشاپ مجسمه سازی را ماه آینده برگزار 
خواهیم کرد، افزود: موضوع شرکت در نمایشگاه عکس 
را آزاد قرار دادیم اما دغدغه های صنفی همکاران وکیل 
اولویت نمایشگاه لنز وکیل است، هرچند محوریت نمایشگاه 
با مشارکت  امیدواریم  که  بوده  زاینده رود  امسال خشکی 

فعالانه همکاران در این عرصه محقق شود.
دبیر کمیسیون فرهنگ و هنر کانون وکلای اصفهان 
تصریح کرد: همکاران و اعضای کانون می توانند در مسیر 
کار، زندگی و فعالیت خود ازآنچه به نظرشان جالب و دارای 
این  در  و  بگیرند  عکس  است،  نمایشگاهی  قابلیت های 

مجموعه به نمایش بگذارند.
وی با اشاره به اینکه نمایشگاه لنز وکیل روز پنجشنبه 

_بیست وهفتم مردادماه_ از ساعت ۹ صبح در محل کانون 
برپا می شود اظهار کرد: شماری از آثار هم به دست ما رسیده 
و تعدادی نیز از فعالان کمیسیون فرهنگ و هنر کانون 
وکلای دادگستری است. روزهای پنجشنبه که کارآموزان 
وکلا  کانون  در  خود  تابستانه  دوره های  در  برای شرکت 
حضور پیدا می کنند، می توانند در کنار همکاران و سایر اعضا 

از این نمایشگاه بازدید کنند.
کانون  وکیل  کارآموزان  تعداد  محلوجی،  گفته  به 
قابل توجه و هرسال بین ۱۰۰ تا ۲۰۰ نفر است، از سایر 

همکاران در کانون نیز برای دیدن نمایشگاه دعوت کرده ایم. 
جمعه _بیست وهشتم مردادماه_ روز جهانی عکاسی است 
از همین رو برنامه فرهنگی مذکور را یک روز قبل و در روز 

پنجشنبه اجرا خواهیم کرد.
وی ادامه داد: با توجه به ظرفیت و محدودیت مکانی 
کانون، نمایش ۵۰ عکس در نظر گرفته شده است . در دوره 
قبل مسابقه ای با عنوان »وکیلانه« برای ثبت لحظه های 
دلیل  به  که  کردیم  برگزار  وکلا  و  اعضا  زندگی  و  کار 

همزمانی با شیوع کرونا با استقبال زیادی روبه رو نشد.

ماه  چند  در  است  قرار  کرد:  اضافه  مسئول  مقام  این 
باقی مانده دوره دوازدهم هیئت مدیره کانون، چند نمایشگاه 
و ورکشاپ را برگزار کند. همچنین برای روز جشن استقلال 
برتر  تصاویر  بین  از  اثر  چند  امسال،  اسفندماه  در  کانون 
شرکت کنندگان را انتخاب می کند و همان روز از هنرمندانی 
که در نمایشگاه مردادماه، آثار آنها به نمایش درآمده است، 

تقدیر خواهد شد.
و  ترس  ایجاد  باعث  کرونا  ویروس  کرد:  اظهار  وی 
واهمه در بین همکاران شد و متأسفانه چند نفر از همکاران 
وکیل هم فوت شده بودند که باید گفت برخی طرح ها به 
دلیل همان بیماری کرونا امکان برگزاری پیدا نکردند اما 
تلاش داریم در شش ماهه باقی مانده دوره مدیریت فعلی که 
دغدغه اند و علاقه مند به این دست مسائل فرهنگی هستند 

موارد و برنامه هایی به این شکل را برگزار کنیم.
محلوجی هدف از برگزاری این طرح ها و فعالیت ها را 
ایجاد تحول فرهنگی و شناسایی فعالان فرهنگ و هنر 
بین اعضا و وکلای حاضر در کانون برشمرد و افزود: برخی 

از این طرح ها به دلیل شیوع بیماری کرونا عملیاتی نشد.
وی اضافه کرد: یکی از اهداف ما شناسایی هنرمندان و 
استعدادهای هنری نهفته در کانون است. دراین بین شاعران 
مجسمه ساز  حتی  و  موسیقیدان  کتاب نویس،  و  مسلط 

حرفه ای دیده می شود که جای بسی خرسندی است.

ÁسینماÁهایÁآدمÁ:انتظامیÁمجید
دههÁ60ÁآدمÁهایÁبزرگیÁبودند!

برنده سیمرغ بلورین بهترین موسیقی متن جشنواره 
فیلــم فجر، گفت: ســینمای دهه ۶۰ هــم به لحاظ 
مضمون و هم ذهنیت آدم هایش ســینمای متفاوت و 
بزرگی بود، ســینمایی که آدم هایش عاشق بودند؛ چرا 
امروز فیلمی ساخته نمی شــود که بتوان با آن زندگی 

کرد؟
مجیــد انتظامی در گفت وگویی در پاســخ به این 
پرســش که چرا سال هاســت دیگر موســیقی متن 
ســینمایی تولید نمی کند، گفت: »در این سال ها چند 
موسیقی متن برای ساخت به من پیشنهاد شد؛ آمدند 
و صحبت کردند اما ســن من دیگر ســنی نیست که 
بخواهــم رج بزنم به همین دلیــل باید آن کار، کاری 
باشد که خوشم بیایید که متأسفانه فیلم هایی که به من 

مراجعه کردند برایم جذاب نبودند.«
سازنده موســیقی متن »بوی پیراهن یوسف« در 
توضیح این موضوع که چــه فیلمی ازنظر وی ارزش 
ساخت موســیقی دارد، بیان کرد: »فیلمی که حرفی 
برای گفتن داشته باشد و حرفی نو را بزند اما فیلم هایی 
که ســراغم آمدند حرف تازه ای برای گفتن نداشــتند 
و موســیقی هم اگر می گذاشــتیم ناچار بودیم که از 

موسیقی های گذشته رج بزنیم.«
او افزود: »دلم می خواهد اگر قرار اســت موسیقی 
بســازم برای کاری تکان دهنده و نو باشد؛ کاری که 
اندیشــه ای نو را در خــود دارد؛ فیلمی که اتفاقی تازه 

بیافریند اما این اتفاق تاکنون نیفتاده است.«
برنده ســیمرغ بلورین بهترین موسیقی متن فیلم 
برای »آژانس شیشه ای« اظهار داشت: »من دلی حرف 
می زنم به همین دلیل به شــما می گویم که تاکنون و 
در این مدت کاری ندیده ام که بشــود روی آن تمرکز 
کرد.«انتظامی یادآور شد: »دلم نمی خواهد در این سن 

بنشینم و کارهای گذشته را تکرار کنم.«
برنده سیمرغ بلورین بهترین موسیقی متن جشنواره 
فیلم فجر برای فیلم »دیوانه ای از قفس پرید« در پاسخ 
به این پرســش که آیا سینمای امروز با سینمای چند 
دهه پیش تفاوت بســیاری دارد، گفت: »به نظر شما 

سینمای امروز ما با سینمای دهه ۶۰ فرقی ندارد؟«
انتظامی اظهار داشــت: »آن ســینما هم به لحاظ 
مضمــون و هم ذهنیت آدم هایش ســینمای متفاوت 
و بزرگی بود؛ در حقیقت آدم های آن ســینما آدم های 
بزرگی بودند.«ســازنده ســمفونی های »خرمشهر« و 
»مقاومت« در یادبود جنگ ایران و عراق، گفت: »آن 
زمان صف بنزین و تخم مرغ بود؛ برای بچه ام شیر پیدا 
نمی کردم چراکه جنگ بود اما همه عاشق بودند و این 

مشکلات برایمان مهم نبود.«
سازنده موســیقی متن فیلم سینمایی »عقاب ها« 
ادامه داد: »امروز خیلی چیزها مهم شــده است چون 
آدم ها دیگر عاشق نیســتند. فیلم ها و موسیقی ها هم 
همین طور اســت؛ به همین دلیل موســیقی ای تولید 
نمی شــود که روی دل شما اثر کند. چرا امروز فیلمی 
ســاخته نمی شــود که بتوان با آن زندگی کرد؟ برای 

این که آن عشق کمرنگ شده است.«
سازنده ســمفونی »ایثار« در یادبود جنگ ایران و 
عراق در پاســخ به این پرســش که چرا این سمفونی 
بــاروح و روان مخاطب ارتباط برقــرار می کند، گفت: 
»ایثــار واژه ای بین المللــی اســت و در تمام رنگ ها 
و نژادهــای بشــری )سیاه پوســتان، سرخپوســتان، 
آمریکایی ها و انگلیســی ها و...( معنی و مفهوم دارد؛ 
یعنی همه ملل اسوه ها و اسطوره هایی دارند که برای 
جامعه شــان ایثار کرده اند.«او افــزود: »در مملکت ما 
هم گروهی بودند که به معنای واقعی کلمه ایثار کردند 
آن آدم ها در دهه ۶۰ زمانی که با دست خالی به جنگ 

همه دنیا رفتند حقیقتا ایثار کردند.«

ÁÁÁسینما ÁÁچهرهÁها

برپاییÁنمایشگاهÁ»لنزÁوکیل«ÁدرÁکانونÁوکلایÁدادگستریÁاستانÁاصفهان

ÁدربارهÁارشادÁوزارتÁتوضیحات
Á»ابتهاج«ÁپیکرÁانتقالÁدرÁتأخیر

بهÁایران
دستیار وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی درباره تأخیر 
انتقال پیکر هوشنگ ابتهاج از آلمان به ایران توضیحاتی 

ارائه کرد.
 محمد شــالویی درباره به تعویق افتادن انتقال پیکر 
این شاعر معاصر به ایسنا گفت: به دلیل مشکلات اداری 
پیش آمده در کشور آلمان انتقال پیکر مرحوم استاد امیر 
هوشــنگ ابتهاج به تهران، امشــب ٢٦مردادماه انجام 

نمی شود و به زمان دیگری موکول خواهد شد.
شالویی افزود: با توجه به ارتباط مستمر با خانواده آن 
مرحوم، امیدواریم هرچه زودتر این مشکل اداری حل شود 
و با توجه به آمادگی لازم که برای اســتقبال، تشــییع و 
تدفین در کشــورمان وجود دارد، هرچه زودتر پیکر این 
استاد ارجمند وارد ایران شود. بدیهی است به محض حل 
مشــکل اداری و با هماهنگی خانــواده آن مرحوم زمان 
برگزاری مراسم در تهران و رشت متعاقبا اعلام می شود.
امیرهوشــنگ ابتهاج )هـ. ا.سایه( که در تیرماه ۱۴۰۱ به 
دلیل نارســایی کلیوی در بیمارستانی در شهر کلن آلمان 
بستری و تحت درمان قرارگرفته بود، بامداد چهارشنبه ۱۹ 

مرداد در ۹۴ سالگی درگذشت.
زنده یاد ابتهاج، سال ۱۳۰۶ در رشت متولد شد و در ۲۰ 
ســالگی اولین کتابش بانام »نخستین نغمه ها« را منتشر 
کرد. او سرودن غزل را در کنار سرودن شعر در قالب های 
دیگر سنتی تجربه کرد. همچنین نمونه  هایی از شعر نو در 
بین آثار این شاعر به چشم می خورد. شعر تصنیف مشهور 
»ســپیده« که با عنوان »ایران ای سرای امید« شناخته 

می شود، از سروده های ابتهاج است.

ÁخانÁیپرمÁتنهÁنیمÁسازÁمجسمه
ÁاصفهانÁجلفایÁکلیسایÁموزه

درگذشت
 امیرحسن ارژنگ نژاد هنرمند پیشکسوت مجسمه سازی 
ظهر ۲۵ مردادماه در سن ۱۰۱ سالگی در پی ابتلا به کرونا 
درگذشت.به گزارش روابط مؤسسه هنرمندان پیشکسوت، 
ظهر ۲۵ مرداد ۱۴۰۱ اســتاد میرحسن ارژنگ نژاد که از 
چندی پیش در پی ابتلا به کرونا در بیمارستان بستری بود 
در سن صد و یک سالگی درگذشت.سید عباس عظیمی 
مدیرعامل مؤسسه هنرمندان پیشکسوت در پیامی فقدان 
این عضو گران سنگ مؤسسه و میراث دار فرهنگ و هنر 
ایرانی اسلامی را که با رفتنش مجدد کام دوستداران هنر 
را تلخ نمود به خانواده ایشــان، هنرمندان پیشکسوت و 
اهالی هنر تســلیت گفت.حسن ارژنگ نژاد چهارم دی ماه 
سال ۱۳۰۰ در شهر مشهد زاده شد. او از دوازده سالگی در 
کارگاه غلامرضا رحیم زاده ارژنگ که پســرخاله اش بود، 
مشغول به کار شد و اولین کار او نمای بانک ملی بود. او 
به همراه اسماعیل ارژنگ در پروژه های مختلف زیباسازی 
شهر تهران نظیر تندیس نبرد گرشاسب با اژدها واقع در 
میدان باغشــاه و نقش برجسته بهرام گور و خسروپرویز 
در کاخ سفید واقع در کاخ سعدآباد با غلامرضا رحیم زاده 
ارژنگ همکاری داشتند.از دیگر آثار او می توان به تندیس 
۱۲ تن از بزرگان ایرانی )مانند اشک اول، نادرشاه افشار، 
یعقوب لیث صفاری و …( در پارک ملت مشهد، نیم تنه 
یپرم خان در موزه کلیســای ارامنــه در جلفای اصفهان، 
نیم تنــه جبار باغچه بان در مدرســه ناشــنوایان تهران، 
نیم تنه لیمجی مانوکچی زرتشتی )بانی معافیت زرتشتیان 
از پرداخت جزیه در زمان شــاه عباس دوم( در مدرســه 
انوشیروان تهران، نقش برجسته بهرام گور و خسروپرویز 
در ورودی کاخ ابیــض و مجســمه حیوانات در محوطه 

دانشکده دامپزشکی دانشگاه تهران اشاره کرد.



 Á6i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4423 شـــمــاره   | هجدهم  ســـال   |  1401 مرداد   27  | پنجشنبه 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

اقتصاد

ÁتوزیعÁکارکنانÁسازیÁتوانمند
ÁبرگزاریÁباÁاصفهانÁبرق

ÁورزشیÁمسابقات
برق  توزیع  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
اصفهان مجید جوانمرد دبیر ورزش شرکت توزیع برق 
اصفهان در تشریح برگزاری مسابقات  فوتسال گفت: 
مراسم اختتامیه مسابقات فوتسال با  حضور سرپرست 
شرکت توزیع برق اصفهان؛ معاونین و مدیران بلند پایه 
برگزار شد  استان اصفهان  آبفا  باران  شرکت در سالن 
 ۴ و   ۵ ۲؛  مناطق  برق  تیم های  مسابقات   این  در  و 
در پایان رقابت ها به ترتیب مقام های اول تا سوم را 
کسب کردند. وی ابراز داشت؛ برگزاری این مسابقات 
و  و سلامتی، همدلی  نشاط  روحیه  افزایش  بر  علاوه 
افزایش  موجب  و  می دهد  افزایش  را  سازمانی  تعلق 
اظهار  تیمی در سازمان می شود. وی  فعالیت های کار 
داشت: ورزش به لحاظ نقشی که در سلامتی و بهداشت 
روانی انسان نیز  دارد، از جمله نیازهای اساسی می باشد 
و به همین دلیل از جهات مختلف به آن پرداخته شده 
است در همین راستا  وزارت نیرو نیز با برنامه ریزی هایی 
که انجام داده در این سال ها به صورت تخصصی تر به 
انواع مسابقات ورزشی پرداخته است. وی در پایان گفت: 
دبیر خانه ورزش وزارت نیرو  هر سال این مسابقات را 

باشکوه تر برگزار می کند.

ÁخودکفاییÁپایداریÁکشورÁنگاه
ÁاستÁگندمÁدر

ما  نگاه  اینکه  بر  تاکید  با  جهادکشاورزی  وزیر 
در  گفت:  است،  نان  و  گندم  در  خودکفایی  پایداری 
این  اما  داشتیم،  گندم  خودکفایی  گذشته  سال های 
امر  این  پایداری  دنبال  به  ما  و  بود  سینوسی  حرکت 
حاشیه  در  ساداتی نژاد  جواد  ایسنا،  گزارش  به  هستیم. 
جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران با اشاره به بازدید 
رییس جمهوری از وزارت جهاد کشاورزی اظهار کرد: 
محوری ترین مسئله ای که رییس جمهور در این بازدید 
مطرح کرد، تأمین پایدار غذای باکیفیت، سالم و ارزان 
با منشاء داخلی بود که بحث تنظیم بازار، سلامت غذا، 
تولید  از  حمایت  و  دلالی  کاهش   ، بهره وری  افزایش 
داخل در آن لحاظ شده باشد. وی افزود: از ابتدای دولت 
حمایت از تولید داخل در حوزه کشاورزی با کشاورزی 
قراردادی شروع شده و با افزایش قیمت خرید تضمینی 
و کاهش قیمت کود، عملًا افزایش تغذیه خاک را باعث 
شده و امسال ما از مرز هفت میلیون تن تولید گذشتیم 
جهاد  وزیر  داریم.  گندم  تولید  در  مطلوبی  شرایط  و 
کشاورزی تاکید کرد: نتیجه این رخدادها در خصوص 
گندم و کود گرفته شده، ما در سال زراعی آینده همین 
مسیر را پیش خواهیم رفت و نگاه ما پایداری خودکفایی 
در گندم و نان است. ما در سال های گذشته خودکفایی 
دنبال  به  ما  و  بود  سینوسی  حرکت  این  اما  داشتیم 

پایداری این امر هستیم.

ÁحقوقÁتعرفهÁکاهشÁاحتمال
ÁیکÁبهÁآلاتÁماشینÁگمرکی

درصد
معاون صنایع عمومی وزارت صمت اعلام کرد که 
تعرفه واردات ماشین آلات صنعتی و معدنی هفته آینده در 
مجلس شورای اسلامی تعیین تکلیف می شود و احتمالا 
تعرفه حقوق گمرکی این کالاها به یک درصد کاهش 
می یابد. به گزارش ایسنا، محمد مهدی برادران اظهار 
کرد: با پیگیری  معاونت صنایع عمومی وزارت صمت و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی، طرحی آماده شده 
که با نظر مثبت هیئت رئیسه و احتمالا با بیش از ۵۰ 
امضای نمایندگان مجلس، در هفته آینده، خارج از دستور 
در دستور کار مجلس قرار گیرد. به گفته وی تفاهم دولت 
و مجلس بر این است که اگر معافیت گمرکی ماشین 
آلات صنعتی برنگردد، حداقل تعرفه حقوق گمرکی به 
واردات  و  صنعت  بازسازی  تا  یابد  کاهش  درصد  یک 
ماشین آلاتی که امکان تولید آن در داخل کشور وجود 
ندارد، با حداقل حقوق گمرکی انجام شود. گفتنی است 
اوایل تیرماه وزیر صنعت، معدن و تجارت )صمت( طی 
افزایش نرخ  اینکه  با بیان  نامه ای به رئیس جمهوری 
مبنای محاسبه تعرفه، افزایش مضاعف مالیات بر ارزش 
افزوده کالاهای وارداتی را در پی داشته که در مجموع 
باعث افزایش هزینه های تولید، افزایش قاچاق، افزایش 
افزایش تورم خواهد  تولید و  نقدینگی، کاهش  به  نیاز 
اولیه،  مواد  برای  گمرکی  حقوق  کاهش  خواستار  شد، 
واسطه ای، اجزا، قطعات، ماشین آلات و تجهیزات که 
با احتساب سود بازرگانی، حقوق ورودی آنها حداکثر ۱۰ 
درصد بوده به یک درصد شد. بر اساس بند )ه( تبصره ۷ 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱، نرخ ارز محاسبه ارزش گمرکی 
کالاهای وارداتی در همه موارد، از جمله محاسبه حقوق 
ورودی بر اساس نرخ ارز اعلام شده بانک مرکزی، نرخ 
سامانه مبادله الکترونیکی )ای تی اس( در روز اظهار و 
مطابق ماده ۱۴ قانون امور گمرکی است. همچنین در 
سال ۱۴۰۱ نرخ چهار درصد حقوق گمرکی یاد شده در 
صدر بند )د( ماده )۱( قانون امور گمرکی برای کالاهای 
اساسی، دارو، تجهیزات و ملزومات مصرفی پزشکی و 
درصد  به یک  دامی  و  کشاورزی  نهاده های  همچنین 
تقلیل می یابد. نرخ سامانه ای. تی. اس بانک مرکزی، 
امسال معافیت  بازار است. همچنین  به  نزدیک  نرخی 
گمرکی ماشین آلات صنعتی نیز حذف شد. البته قانون 
معافیت گمرکی ماشین آلات یک قانون دائمی بود که 
با یک قانون یکساله بودجه لغو شده و به نظر می رسد 

حداکثر لغو قانون یاد شده فقط امسال باشد.

ÁپارسÁپژوÁوÁ206ÁپژوÁورود
ÁپیشنهادÁباÁکالاÁبورسÁبه

ایرانÁخودرو
به دنبال بحث های مطرح شده پیرامون عرضه دو محصول 
ایران خودرو )پژو ۲۰۶ و پژو پارس( در بورس کالا، سخنگوی 
وزارت صمت، ضمن تاکید براینکه موضوع عرضه این دو 
محصول پیشنهاد گروه صنعتی ایران خودرو برای گام بعدی 
است و هنوز وزارت صمت موافقت خود با آن را اعلام نکرده 
است، در رابطه با موضوع تمدید مهلت شناسه دار کردن و 
دریافت کد رهگیری در حوزه قطعات و لوازم یدکی خودرو 
نیز شفاف سازی کرد. برخی سایت ها و شبکه های اجتماعی 
موضوع عرضه دو محصول گروه صنعتی ایران خودرو )پژو 
۲۰۶ تیپ۲ و پژو پارس( را بگونه ای اعلام کرده اند که گویی 
قطعی شده است؛ در این رابطه امید قالیباف در گفت وگو با 
ایسنا، شفاف سازی کرد و گفت: گروه صنعتی ایران خودرو 
پیشنهاد کرده است که در گام بعدی، دو محصول پژو ۲۰۶ 
این موضوع  تیپ ۲ و پژو پارس وارد بورس کالا شوند؛ 
و  معدن  وزارت صنعت،  موافقت  و  بررسی  مورد  بایستی 
تجارت قرار گیرد. بنابراین این موضوع فعلا تنها پیشنهاد 
گروه صنعتی ایران خودرو مطرح است. مهلت اخذ شناسه 
اما قطعات یدکی بدون  یافته؛  پایان  برای قطعات یدکی 
منشاء بایستی تا ۱۵ مهر تعیین تکلیف و تا ۱۵ آذر از چرخه 
بررسی  راستای  در  است،  ذکر  شایان  شوند  خارج  توزیع 
اجرای درست و حسن انجام کار طرح وزارت صمت در حوزه 
قطعات یدکی خودرو، محمدمهدی برادران- معاون صنایع 
عمومی وزارت صمت- از شرکت ایساکو )شرکت فروش 
قطعات و خدمات پس از فروش محصولات ایران خودرو(، 
بازدید و کدهای شناسه قطعات که در راستای اصالت سنجی 
بر روی آن ها درج می شود را مورد بررسی قرار داد. وی 
در جریان این بازدید ضمن اشاره به اینکه از نیمه مرداد 
ماه، ۵۵ گروه قطعه بایستی با کد رهگیری به بازار عرضه 
شوند و تولیدکنندگان موظفند این گروه تولیدهای خود را با 
کد رهگیری تولید و به بازار عرضه کنند، اظهار کرد: برای 
قطعاتی که در بازار بدون کد موجود هستند، فرصت داده 
شده تا کد رهگیری دریافت کنند. در این رابطه شایان ذکر 
کردن  شناسه دار  فرصت  ماه،  مرداد  از ۱۵  پیش  تا  است 
کالاها و دریافت کد رهگیری به پایان رسید و براین اساس 
از تاریخ مذکور، عرضه قطعات بدون شناسه و کد رهیگری 
ممنوع اعلام شد؛ بدین ترتیب موضوع تمدید مجدد فرصت 
دریافت کد رهیگیری از سوی وزارت صمت مورد پیگیری 
قرار گرفت. سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
این رابطه ضمن تایکد براینکه هیچ تمدیدی صورت نگرفته 
است، اظهار کرد: در رابطه با قطعات یدکی خودروها، تا ۱۵ 
مرداد ماه فرصت بوده است که شناسه کالا اخذ شود اما 
در مورد قطعات یدکی که در زنجیره توزیع و اصناف وجود 
دارد اما منشاء آن ها مشخص نیست، برای این دست لوازم 
یدکی ها تا ۱۵ مهر ماه، اصناف فرصت در نظر گرفته شده 
تا درخواست شناسه کرده و شناسه را اخذ کنند. ضمن اینکه 
تنها مجاز هستند آن قطعه یدکی را به مصرف کننده نهایی 
عرضه کنند. وی افزود: پس از ۱۵ مهرماه، دیگر شناسه ای 
برای قطعات یدکی بدون منشاء معلوم صادر نخواهد شد و 
کد رهیگری این قطعات تنها تا ۱۵ آذر ماه اعتبار خواهد 
داشت؛ بنابراین برای قطعات یدکی تولید داخل و واردات 
قانونی، تا ۱۵ مرداد ماه فرصت بوده است و بایستی تا این 
زمان اقدام می کردند و شناسه صادر می شده است؛ اما برای 
آن قبیل لوازم یدکی با منشاء نامعلوم که در اصطلاح کف 
بازار و فروشگاه مانده اند، به جهت جلوگیری از آسیب این 
قطعات، تا ۱۵ مهر ماه  شناسه لازم صادر می شود و بعد از 
این تاریخ دیگر شناسه اس صادر نخواهد شد و از ۱۵ آذر ماه 

هم این کالاها نبایست در چرخه توزیع باشند.

ÁچهÁهاÁسرخابیÁازÁدولتÁسهم
ÁدرصدÁ50ÁازÁترÁکمÁبهÁزمانی

میÁرسد؟
رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد که مذاکرات برای 
کاهش سهم دولت در دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در 
پایان شهریور آغاز می شود. حسین قربانزاده در گفت وگو با 
ایسنا، با اشاره به فراخوان عرضه بلوک های مدیریتی سهام 
استقلال و پرسپولیس که اوایل فروردین ماه توسط سازمان 
خصوصی سازی اعلام شد، اظهار کرد: برای عرضه بلوکی 
استقلال و پرسپولیس در حال مذاکره هستیم و امیدواریم 
تا پایان شهریورماه قادر باشیم بخشی از آن را انجام دهیم، 
قرار  مزایده  از  پیش  مذاکره  مرحله  در  حاضر  درحال  اما 
داریم. وی ادامه داد: تلاش می شود مذاکرات نهایی برای 
کاهش سهم دولت به کم تر از ۵۰ درصد در این دو باشگاه 
آخر شهریورماه صورت گیرد و پس از آن عرضه بلوکی 
انجام شود. در حال حاضر  اطلاعات مذاکره پنهانی است و 
نمی توان جزئیات آن را مطرح کرد. بر اساس این گزارش، 
از وعده های  و پس  بالاخره  واگذاری سرخابی ها  فرایند 
طول و دراز، زمستان سال گذشته انجام شد و بر این اساس 
پذیره نویسی تعداد یک میلیارد و ۲۳۶ میلیون و ۹۹ هزار و 
۶۵۶  سهم از سهام جدید شرکت فرهنگی ورزشی استقلال 
ایران )سهامی عام( در نماد معاملاتی )استقلالح ۱( و تعداد 
یک میلیارد و ۳۴ میلیون و ۸۴۰ هزار و ۵۶۷ سهم از سهام 
جدید شرکت فرهنگی ورزشی پرسپولیس )سهامی عام( 
در نماد معاملاتی )پرسپولیسح ۱( ناشی از سلب حق تقدم 
به روش ثبت سفارش در تابلو نارنجی بازار پایه فرابورس 
ایران، از ۱۵ اسفندماه آغاز شده بود سرانجام در ۲۸ اسفند 
به پایان رسید. طبق آمار در پذیره نویسی پرسپولیس ۳۲۰ 
هزار نفر مشارکت کردند. ۲۶۱ میلیارد تومان از سهام این 
باشگاه توسط حقوقی ها و بیش از ۸۸ میلیارد تومان نیز 
توسط حقیقی ها خریداری شد. همچنین ۲۸۶ هزار نفر در 
پذیره نویسی استقلال شرکت کردند که ۲۸۰ میلیارد تومان 
از سهام این باشگاه توسط حقوقی ها و ۷۹ میلیارد تومان 

توسط حقیقی ها خریداری شد. 

ÁÁÁخبر ÁÁÁخبر

تفاهم نامه همکاری استانداری اصفهان و صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر روز چهارشنبه در 
مراسمی با حضور »سید رضا مرتضوی« استاندار اصفهان 
و »بیت  الله برقراری« مدیرعامل این صندوق منعقد شد.

به گزارش ایرنا، استاندار اصفهان در این مراسم با تاکید 
بر اهمیت اجرای برنامه های صندوق بیمه عشــایری و 
روستایی در استان، گفت: طرح بیمه روستاییان براساس 
تفاهم نامه منعقده باید هرچه ســریع تر و با جدیت دنبال 

شود.
سید رضا مرتضوی افزود: اطلاع رسانی لازم در زمینه 
نحوه اجرای طرح های در دســت اجرای صندوق بیمه 
اجتماعی کشــاورزان، روستاییان و عشایر باید به صورت 
جدی انجام شــود و در این زمینه فرمانداران شهرستان 
های تابعه استان نیز باید ورودی جدی به عرصه اجرای 

این طرح داشته باشند.
وی ادامه داد: بخشی از اهداف و تکالیف نظام مقدس 
جمهوری اسلامی برای خدمات رسانی به جامعه عظیم 
کشاورزان، روستاییان و عشــایر با تشکیل این صندوق 

محقق می شود.
استاندار اصفهان اظهار داشــت :بخشی از نگرانی  و 
دغدغه های مردم در ســفرهای شهرستانی که هفتگی 
در زمینه نبودن بیمه فراگیر بــرای رفع نیازهای آنان در 

آینده است و تقاضاها و دغدغه ها بسیاری در این زمینه در 
شهرستان های استان وجود دارد.

وی با اشــاره به اینکه ۳۱۲ هــزار نفر جامعه هدف 
صندوق بیمه اجتماعی کشــاورزان روستاییان و عشایر 
محسوب می شود، گفت: چالش های پیش رو صندوق و 
رضایت مندی عمومی مورد توجه باشــد زیر با توجه به 
جراحی های نابهنگام سطح تعادل و قرار داد فی مابین این 

صندوق ها و مردم مدام بر هم می خورد.

مرتضوی بیان کرد: در استان اصفهان تلاش می شود 
که با محوریت قرارگاه مردمی شهرســتان های و بسیج 
بخش های مختلف بالاتر از ۲۸ هزار نفر سهمیه بیمه ای 
طرح تحولی ظرف یکسال تحقق یابد و شرایط مناسبی 

را فراهم کنیم که حداقلی از رفاه اجتماعی را رقم بزنیم.
وی خاطرنشــان کرد: اقدامات خوبی برای حمایت از 
این قشر جامعه توسط دستگاه های متولی انجام شده است 
و با محوریت قرارگاه مردمی در استان اصفهان در تحقق 

اهداف مشکلی نخواهیم داشت.  در این مراسم، تفاهم نامه 
همکاری اســتانداری اصفهان و صندوق بیمه اجتماعی 
کشــاورزان، روستاییان و عشایر کشــور توسط استاندار 
اصفهان و مدیر عامل صندوق امضا و مبادله شد.همراهی 
و هم افزایی دســتگاه های مرتبط در استان برای کمک 
به بیمه اجتماعی کشــاورزان روستاییان و عشایر استان 
اصفهان در جذب ســهمیه تکلیفی ۲۷ هزار نفر از بیمه 
شدگان در ســال ۱۴۰۱ از اهداف این تفاهم نامه است. 
صندوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، روستاییان و عشایر 

وابسته به وزارت رفاه و تأمین اجتماعی  است.
 اصفهــان با داشــتن ۱۲ درصــد از مراکز خدمات 
کشــاورزی غیردولتی در کل کشور از رُتبه برتر صدور و 
ســازماندهی این مراکز در بین ســایر استان ها برخوردار 
است.همچنین از مجموع یکهزار و ۷۸۰ کارگزاری بیمه 
اجتماعی کشاورزان روستاییان و عشایر در کل کشور،  ۴۹ 

کارگزاری فعال در استان اصفهان مستقر است.
این اســتان ۱۰.۷ میلیون هکتار زمین دارد که  حدود 
۵ درصــد آن یعنی ۵۴۶ هزار هکتــار متعلق به بخش 

کشاورزی است.
در زمان حاضر از ۵۴۶ هزار هکتار زمین های کشاورزی 
استان اصفهان فقط حدود ۳۵ درصد آن)معادل ۱۹۷ هزار 

هکتار( زیر کشت می رود.

استانداریÁاصفهانÁوÁصندوقÁبیمهÁاجتماعیÁروستاییانÁوÁعشایرÁتفاهمÁنامهÁهمکاریÁامضاÁکردند

ÁشودÁمیÁواگذارÁالکترونیکیÁÁاصفهانÁدرÁصنعتیÁهایÁشهرکÁهایÁزمین

طرح اصلاح قانون بانک مرکزی عاملی مهم برای افزایش 
اقتدار بانک مرکزی و کنترل تورم است؛ طرحی که موجب 
افزایش نظارت، کارآمدی و پاسخگویی سیاست گذار پولی و 

بانکی کشور می شود.
به گزارش مهر، طرح اصلاح قانون بانک مرکزی که در 
به  دوم  شور  در  مجدد  بررسی  برای   ۱۴۰۰ ماه  اردیبهشت 
کمیسیون اقتصادی مجلس ارجاع شده بود، در جلسه روز یکشنبه 
۱ خرداد ۱۴۰۱ در کمیسیون اقتصادی مورد بررسی قرار گرفت و 
با اصلاحاتی در عنوان و متن به تصویب رسید و در حال حاضر در 

انتظار ورود به صحن علنی مجلس برای تصویب است.
اصلاحات ساختاری نظام بانکی در ایران از موضوعات مورد 
توجه دولت هاست که همواره با مخالفت جدی ذینفعان وضع 
موجود مواجه بوده و البته در دولت یازدهم و دوازدهم شاهد 

مخالفت جدی با طرح های اصلاحی در حوزه بانکداری بودیم.
درحالی در دولت سیزدهم شاهد استقبال از طرح اصلاح 
قانون بانک مرکزی هستیم که به گفته کارشناسان علاوه بر 
اصلاح نظام مالیاتی، به اصلاح قوانین بانکی از جمله قانون بانک 
مرکزی هم نیاز داریم تا موانع کنترل تورم از سر راه دولت و 
بانک مرکزی برداشته شود و در کنار افزایش درآمد دولت، شاهد 

کاهش خلق پول در نظام بانکی باشیم.
برهمین اساس از مجلس انتظار می رود تا همگام و هماهنگ 
با دولت در مسیر اصلاح نظام بانکی قدم بردارد و با تصویب 
قانون بانک مرکزی با حداکثر آرا موجب تغییرات مثبت در نظام 
بانکی و حرکت اقتصاد کشور به سمت رشد، توسعه اقتصادی و 

کاهش تورم شود.
تبیین اهمیت تصویب قانون اصلاح بانک مرکزی اهمیت 
ویژه ای دارد زیرا با تبدیل این مسئله به یک درخواست عمومی 
می توانیم شاهد ورود هر چه سریع تر این طرح به صحن علنی 
مجلس و تصویب آن توسط نمایندگان مجلس شورای اسلامی 

باشیم.
و  نظارت  کارآمدی،  اقتدار،  افزایش،  موجب  قانون  این 
پاسخگویی بانک مرکزی می شود که در ادامه و به اختصار، به 

بررسی هر کدام از این موارد می پردازیم:
مسئله ای  دولت  خواسته های  از  مرکزی  بانک  استقلال 
ضروری است که در اکثر اقتصادها نیز مطرح است. بانک مرکزی 
باید بتواند بدون دخالت دولت به سیاستگذاری پولی بپردازد و به 
دلیل تعارض منافع بین برخی سیاست های دولت و سیاستگذاری 
پولی بانک مرکزی، دولت نباید مانعی بر سر راه بانک مرکزی 

باشد.
در اصلاحیه این قانون با ایجاد تغییر در ترکیب اعضای مجمع 
و هیأت عالی )جایگزین شورای پول و اعتبار( بانک مرکزی، 

شاهد بهره گیری بیشتر بانک مرکزی از متخصصان حوزه پول و 
بانک و افزایش نسبت تعداد کارشناسان به کل اعضا و همچنین 
کاهش سلطه دولت در نظام تصمیم گیری بانک مرکزی هستیم.
اقتدار بانک مرکزی باعث کوتاه شدن دست ذینفعان وضع 
موجود، اخلالگران اقتصادی و پولی و بانکی، مجرمان بازار پول 
و بانک های ناسالم که از خلاءهای مقرراتی سوء استفاده می کنند، 
جلوگیری از استقراض بی رویه دولت از بانک مرکزی و کنترل 
نقدینگی از محل پرداخت تنخواه و همچنین ریال در مقابل 
ارزهای دولتی فروخته نشده یا اعتباری توسط بانک مرکزی 

می شود.
کارآمدی بانک مرکزی در میزان توان آن در کنترل و مدیریت 
انجام وظایف و نظارت است که در قانون بانک مرکزی در هر 
دو حوزه توان مدیریتی و نظارت بانک مرکزی، شاهد تغییرات 
مثبتی هستیم که باعث کنترل استقراض دولت از بانک مرکزی، 
کنترل خلق پول بانک ها، تعدیل جریان نقدینگی و هدایت آن به 
سمت بخش مولد اقتصادی، تقویت نقش نظارتی بانک مرکزی 
شامل پیشگیری، اصلاح و گزیر مؤسسات و بانک های ناسالم، 
تقویت ابزارهای نظارتی شامل تشکیل هیأت های بدوی و تجدید 
نظر رسیدگی به تخلفات، پیگیری جرایم بازار پول و ایجاد شعب 
رسیدگی به جرایم، برخورد با اخلالگران اقتصادی پولی و بانکی و 

بد حسابان بانکی، برطرف کردن مواردی که خلأ مقرراتی وجود 
دارد مثل رمزارزها، امکان تعریف ابزارهای پولی جدید و توسعه 

بازار متشکل ارزی در کشور می شود.
همچنین پاسخگویی بانک مرکزی با توجه به استقلال و 
اقتدار در تصمیم گیری در حوزه وظایف خود در برابر دولت، 
بانک ها و افکار عمومی به موجب تصویب این قانون افزایش 
اقتدار و  بانک مرکزی به دلیل عدم  این  از  تا پیش  می یابد. 
اهداف  و  در حوزه وظایف  پاسخگویی شفاف  توان  استقلال 

تعریف شده برای خود را نداشت.
بانک مرکزی یک نهاد سیاست گذاری پولی است که وظیفه 
نظارت بر نظام پولی، بانکی و ارزی کشور و از همه مهمتر حفظ 

ارزش پول ملی یا به عبارتی دیگر کنترل تورم را برعهده دارد.
بانک مرکزی الزاماتی را هم برای صنعت بانکداری تعیین 
می کند؛ مانند ذخایر نقدی یا همان سپرده قانونی که بانک ها باید 
در مقابل سپرده های خود نگه دارند. همچنین از بانک مرکزی در 
اقتصاد به عنوان »آخرین وام دهنده« به مؤسسات مالی مشکل 
دار و دولت یاد می شود که می تواند به تأمین نقدینگی بانک ها و 
رفع کسری آنها تنها به عنوان آخرین راه حل کمک کند و نباید 
دولت و بانک ها در صورت وجود راه حل های دیگر به استقراض 

از بانک مرکزی به عنوان »آسان ترین راه حل« نگاه کنند.

براساس آمارهای رسمی، حجم نقدینگی با رشد ۱۰ برابری 
در دولت گذشته به ۵۰۰۰ همت )هزار میلیارد تومان( در سال 
۱۴۰۱ رسیده که به هر حال نشان از عدم توانایی بانک مرکزی 
در ادوار گذشته در کنترل نقدینگی دارد. همچنین حجم پایه 
پولی در اقتصاد ایران از ۹۵ هزار میلیارد تومان در ابتدای دولت 
یازدهم به ۵۰۰ هزار میلیارد تومان در پایان خرداد ۱۴۰۰ رسید 
که حاکی از افزایش بی رویه پایه پولی توسط بانک مرکزی در 

سال های اخیر است.
این در حالی است که با تصویب اصلاح قانون بانک مرکزی 
استقراض دولت به انواع مختلف از بانک مرکزی و همچنین 
توان بانک ها در خلق پول به واسطه نظارت بیشتر و اقتدار بانک 

مرکزی، کاهش می یابد.
با این وجود در حالی بیش از ۴۰ سال از آخرین اصلاح قانون 
بانک مرکزی می گذرد که اصلاح این قانون بسیار بدیهی و برای 
کشور مسئله ای حیاتی است و در حال حاضر و با رویکرد تحول 
گرایانه دولت سیزدهم خوشبختانه شاهد نهایی شدن قانون در 
کمیسیون اقتصادی مجلس و استقبال دولت از این طرح هستیم 
و امیدواریم با تصویب آن توسط مجلس شورای اسلامی در 
آینده ای نزدیک شاهد افق های روشن این تغییرات در اقتصاد 

کشور باشیم.

صنعتـی  شـهرک های  شـرکت  برنامه ریـزی  معـاون 
اصفهـان گفـت: زمین های شـهرک های صنعتی این اسـتان 
از ابتـدای سـالجاری بطور کامل الکترونیکـی به متقاضیان و 

بهـره بـرداران واگذار می شـود.
علیرضـا وحـدت پـور در گفت وگـو بـا ایرنـا افزود:با توجه 
بـه تأکیـد دسـتگاه های نظارتی و تمهیدات اندیشـیده شـده، 
اصفهـان به عنـوان اولیـن اسـتان در سـال جـاری واگـذاری 

زمیـن صنعتـی را به صـورت الکترونیکـی آغـاز کرد.
وی ادامـه داد: زیرسـاخت های فناورانـه بسـیاری بـرای 
ایـن کار نیـاز اسـت تـا بتوانیـم این امـکان را فراهـم کنیم و 
سـامانه های جـی آی اس و نقشـه های مرتبـط بـا آن بر روی 
http://  وب قرارگرفتـه و بـر اسـاس سـایت جـی ای اس

isipo.ir ، متقاضیـان در هـر نقطـه از ایـران و کشـورهای 
دنیـا می تواننـد زمیـن قابل واگـذاری را مشـاهده و انتخـاب 
کننـد و تـا مرحلـه آخر که انعقـاد قـرارداد اسـت را به صورت 

الکترونیکـی انجـام دهند.
صنعتـی  شـهرک های  شـرکت  برنامه ریـزی  معـاون 
اصفهـان اظهـار داشـت: واگـذاری الکترونیکـی زمین هـای 
صنعتی موجب افزایش سـرعت، دقت و شـفافیت در شـرکت 
شـهرک های صنعتی اسـتان شـده و هرگونه شـبهه ای را در 
رابطـه با نحـوه واگـذاری زمین های صنعتی به صفر رسـانده 

است.  

وی اضافـه کـرد: سیاسـت قطعی شـرکت شـهرک های 
صنعتـی بـه صفـر رسـاندن خدمـات حضـوری اسـت و بـا 
گذشـته  سـال های  از  کـه  برنامه ریـزی  و  سیاسـت گذاری 
شروع شـده و به طورجـدی آن را دنبـال می کنیم، زیرسـاخت 
ارائـه ۱۲ خدمـت را آماده شـده و به صـورت الکترونیکـی بـه 

متقاضیـان ارائـه می شـود.
وحـدت پـور خاطرنشـان کرد: ضـرورت این امـر به دلیل 
ایـن اسـت کـه بیشـتر متقاضیان طـرف قـرارداد با شـرکت 
شـهرک های صنعتـی اسـتان اصفهـان در پهنـای اسـتان 

گسـترده ایـن اسـتان مسـتقر هسـتند و بـا مسـافت های 
زیـاد و عبـور از جاده هـای بسـیار بایـد بـرای دریافـت یـک 
نامـه انشـعابات یـا درخواسـت سـند و یـا جـواز بـه شـرکت 

شـهرک های صنعتـی اسـتان مراجعـه کننـد.
وی بیـان کـرد: درحالی که با زیرسـاخت هایی کـه در این 
شـرکت ایجادشـده تنها با ارسـال یک نامه از طرف متقاضی 
یـک روزه  الکترونیـک(  )کارتابـل  الکترونیـک  سـامانه  در 
تـا درنهایـت ۴۸ سـاعته پاسـخ متقاضـی داده می شـود و از 
رفت وآمـد غیرضروری کـه در برخی مواقـع به جز هزینه های 

زیـاد، خطـرات جانـی و مالی بـرای متقاضیان ایجـاد می کند 
جلوگیری می شـود.معاون برنامه ریزی شـرکت شـهرک های 
صنعتـی اصفهـان افزود: روزانه بالغ بر ۲۰۰ تا ۳۰۰ درخواسـت  
به صـورت الکترونیـک پاسـخ داده مـی شـود و ایـن رونـد 

به طـور دائـم رو به گسـترش اسـت.
وی با اشـاره به پروژه های تحقیقاتی و پژوهشـی شـرکت 
شـهرک های صنعتـی اسـتان اصفهـان اظهـار داشـت: ایـن 
شـرکت به عنـوان یک دسـتگاه اجرایی اسـت کـه در صورت 
انجـام کارهـای خود به طـور علمی و مطالعه شـده، بهره وری 
بالاتـری را در نتایـج طرح هـا بـه دنبـال خواهـد داشـت و  
شـورای پژوهشی عناوین پژوهشـی را از بخش های مختلف 
دریافـت می کنـد و پـس از مطالعـه، نتایج آن هـا را به صورت 
کاربـردی در بدنـه اجرایـی شـرکت و شـهرک های صنعتـی 

مورداسـتفاده قـرار می دهیم.
اسـتان اصفهـان بیـش از پنـج میلیـون و ۳۰۰ هـزار نفر 
دارد و سـهم آن در صنعـت کشـور ۱۱ درصـد،  جمعیـت 
سـرمایه گذاری ۱۰ درصـد و اشـتغال صنعتـی ۸ درصد و رُتبه 
آن در طرح هـای نیمه تمـام صنعتـی و تعـداد معـادن کشـور، 

اول و ازنظـر ذخایـر معدنـی دوم اسـت.
ایـن اسـتان با حـدود ۹ هـزار و ۵۰۰ واحد صنعتـی در ۷۶ 
شـهرک و ناحیه صنعتی اسـتان اصفهـان، ۱۳ درصد از تولید 

ناخالـص داخلی را بـه خود اختصاص داده اسـت.

بانکÁمرکزیÁقلکÁدولتÁوÁبانکÁهاÁنیست

تقابلذینفعانوضعموجودبااصلاحقانونبانکمرکزی
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امیرحسین احتشامی

ورزش
ÁÁÁمنهایÁفوتبالÁÁÁخبرÁکوتاه

ÁقهرمانیÁجدیÁمدعیÁسپاهان
22Áلیگ

به نظر می رسد که سپاهان با سرمربی سرشناس پرتغالی 
هم به آرامش رســیده اســت و هم نظم تاکتیکی لازم را 
پیداکرده اســت تا بعد از چند سال به جام قهرمانی نزدیک 
شده باشــد. در ابتدای فصل که شاهد جدایی ستاره های 
بزرگ سپاهان بودیم کمتر کســی پیش بینی می کرد که 
مدیریت باشگاه بتواند این تیم باکیفیت و پرستاره را راهی 
لیگ بیســت و دوم کند. بازیکنان کلیدی و سرشــناس 
سپاهان مثل گولسیانی، سروش رفیعی، دانیال اسماعیلی فر، 
رضا میرزایی، سجاد شهباززاده، عزت پورقاز، میلاد جهانی 
و مهدی زاده تیم را ترک کردند. طبیعی است که تیمی با 
از دست دادن این همه بازیکن کلیدی شرایط خود را برای 
فصل جدید ســخت ببیند اما طولی نکشید که خریدهای 
بزرگ سپاهان از راه رســیدند. نخستین بمب تیم محمد 
دانشگر بود که از استقلال راهی تیم شد. رامین رضاییان، 
میلاد زکی پور، محمد علی نژاد و علیرضا صادقی به همراه 
ســه بازیکن برزیلی راهی سپاهان شــدند؛ اما بزرگ ترین 
انتقال تیم اصفهانی مورایس سرمربی سرشناس پرتغالی بود 
که با کوله باری از افتخار و تجربه ســکان هدایت طلایی 
پوشان را برعهده گرفت. این مربی توانسته است که آرامش 
را در تیم برقرار ســازد و سپاهان در نخستین گام توانست 
مدافع عنوان قهرمانی را در تهران با دو گل شکست دهد. 
پیروزی برابر استقلالی که یک فصل را بدون باخت پشت 
سرگذاشــت اصلا آسان نبود و ســپاهان با این پیروزی ۶ 
امتیازی نشان داد که در فصل جاری یکی از مدعیان اصلی 

کسب عنوان قهرمانی به شمار می آید.

ÁارسلانÁوضعیتÁپیگیرÁسپاهان
مطهری

در صورت خروج نام ارســلان مطهری از فهرســت 
استقلال، باشــگاه ســپاهان برای بار دیگر در خصوص 
جذب او اقدام خواهد کرد. باشــگاه سپاهان که در پنجره 
تابستانی نقل و انتقالات فعالیت زیادی داشته است، هنوز 
کارش را در جذب بازیکن به پایان نرسانده و پیگیر شرایط 
جذب یک بازیکن در خط حمله اســت. با توجه به اینکه 
فهرست خریدهای خارجی سپاهان پرشده است این باشگاه 
تنها می تواند بازیکن داخلی جذب کند ولی در حال حاضر 
گزینه ای در دسترس این باشگاه نیست. یکی از نفراتی که 
سپاهان پیش ازاین دنبال جذبش بود ارسلان مطهری است 
که یک بار به پیشنهاد این باشــگاه جواب منفی داده بود 
و اعــلام کرده بود قصد دارد در اســتقلال بماند ولی حالا 
از گوشــه و کنار خبر می رسد که احتمالًا مطهری یکی از 
خروجی های فهرســت ساپینتو باشد تا جا برای خریدهای 
جدید خالی شود. درصورتی که مطهری از فهرست استقلال 
کنار گذاشته شود باشگاه سپاهان برای بار دیگر نسبت به 
جذب او اقدام خواهد کرد و باید دید این اتفاق درنهایت رخ 

می دهد یا نه.

ÁراÁنساجیÁباÁبازیÁمحمدیÁعلی
همÁازÁدستÁداد

کاپیتان تیم فوتبال سپاهان در دیدار مقابل نساجی هم 
نمی تواند تیمش را همراهی کند. جلال علی محمدی پیش 
از شروع بازی های لیگ برتر، در تمرینات این تیم مصدوم 
شــد. این آسیب دیدگی باعث شد تا علی محمدی سپاهان 
را در بازی با اســتقلال همراهی نکنــد، ولی این بازیکن 
برای بازی با نســاجی هم شرایط همراهی تیمش را ندارد. 
مصدومیت هافبک زردپوشــان هنوز برطرف نشده است و 

این بازیکن برابر نساجی هم غایب خواهد بود. 

ÁفوتبالÁتیمÁرشدÁبهÁروÁروند
بانوانÁسپاهان

بازیکن تیم فوتبال بانوان ســپاهان می گوید صعود به 
جام ملت ها قطعا روی ســطح فنی و کیفی لیگ تاثیرگذار 
است و ما سپاهان هستیم که دربازی های داخل خانه حتی 
برابر قهرمان فصل هم نباختیم. هاجر دباغی با اشــاره به 
صعود تاریخی تیم ملی فوتبال بانوان به جام ملت های آسیا، 
اظهار کرد: در تیم ملی تمرینات و بازی های ســنگینی را 
ســپری کردیم و درنهایت برای اولیــن بار به جام ملت ها 
صعود کردیم. قطعا این بازی ها روی سطح فنی بازیکنان و 
سطح کیفی لیگ تاثیر خوبی خواهد داشت. وی افزود: لیگ 
پر بار و طولانی مدتی را گذراندیم. با توجه به بازی های ملی 
که داشتیم، حرفه ای ترین لیگ را پشت سر گذاشتیم. خانم 
گل تیم فوتبال بانوان ســپاهان، تصریح کرد: ۶ سال است 
که در این تیم حضور دارم و هرســال روند رو به رشــدی 
داشــته و از تجربیات قبل استفاده کردیم. هرسال اتفاقات 
بهتری افتــاده و در صورت تداوم این روند تغییرات خوب، 
می توانیم جام را به اصفهان بیاوریم. دباغی درباره انحلال 
تیم فوتبال بانوان ذوب آهن، خاطرنشان کرد: بازیکنان بومی 
اصفهان از ابتدا در این تیم بودند و این اتفاق خوب نیست. 
با توجه به صحبت هایی که انجام شده برای باشگاهی که 
در بخش آقایان فعالیت دارد، مبلغ زیادی موردنظر نیست 
و امیدوارم این انحلال اتفاق نیفتد. وی از حضورش برای 
یک فصل دیگر در کنار طلایی پوشــان خبــر داد و درباره  
حضور ایراندوست در این تیم گفت: هر اتفاقی در تیم بیفتد، 
ایراندوســت مربی بزرگ و بااخلاقی است که سطح فنی 
بالایی دارد که سال های زیادی در ملوان و تیم ملی افتخار 
آفرید. دباغی درباره قهرمان فصل گذشــته فوتبال بانوان، 
افزود: هرســال نتایج خوبی برابــر خاتون گرفتیم. حریف 
مهره هــای قابل احترام و بزرگی دارد، اما ما هم ســپاهان 
هســتیم و تاکنون دربازی های داخل خانه بازنده نشدیم. 
خانم گل ســپاهان اضافه کرد: وظیفه ام گل زنی اســت و 

وظیفه ام را انجام می دهم. 

ÁوÁهندبالÁاصفهانیÁلژیونر
علاقهÁبهÁسپاهان

حضــور در معتبرترین لیگ های جهان و گلزنی مقابل 
بارســلونا تنها بخش کوچکی از افتخارات لژیونر اصفهانی 
هندبال کشورمان، ا... کرم استکی است. وی چند ماهی است 
که به ایران بازگشته تا ضمن استراحت، برای آینده ورزشی 
خود تصمیم گیری کند. این لژیونر اصفهانی هندبال پیرامون 
چگونگی علاقمند ای به هندبال و ورود به باشگاه سپاهان 
گفت: از ۹ سالگی در مدرسه به این ورزش علاقه پیدا کردم؛ 
از رده نونهالان هم به باشــگاه سپاهان پیوستم، در تمامی 
رده های پایه با سپاهان قهرمان ایران شدم، از سال ۸۶ نیز 
در لیگ برتر بزرگسالان برای سپاهان به میدان رفتم و پس 
از چند سال پوشیدن پیراهن طلایی و کسب قهرمانی های 
متوالی، تصمیم گرفتم لژیونر شــوم. وی پیرامون شرایط 
هندبال اصفهان اظهار داشت: شرایط نسبت به قبل متفاوت 
شده است، درگذشته سپاهان، ذوب آهن و مدارس هندبال 
در اصفهان به خوبی استعدادیابی انجام می دادند؛ امکانات و 
توجه به این رشته در سطح خیلی خوبی بود، مسابقات استانی 
و کشوری زیادی برگزار می شد، در یک سال چندین بازی 
انجام می دادیم که باعث رشد و پیشرفت بازیکنان می شد 
اما حالا تعداد مسابقات بسیار کم شده است؛ جدایی مربیان 
اصفهانی و پیوستنشان به تیم های دیگر هم شاید در وضعیت 
فعلی هندبال اصفهان تاثیرگذار باشد، امیدوارم دوباره شاهد 
درخشش هندبالیست های اصفهانی باشیم. استکی در پاسخ 
به این پرســش که آیا هنوز به باشگاه سپاهان علاقه دارد، 
گفت: من همیشه به سپاهان علاقه داشتم اما ظاهرا سپاهان 
دیگر این علاقه را ندارد. صحبت هایی با کادرفنی تیم برای 
بازگشــت به سپاهان داشــتیم اما به نظر می رسد باشگاه 
تمایلی به بازگشت من ندارد، خودم دوست داشتم با پیراهن 
ســپاهان خداحافظی کنم اما یک سری افراد نمی خواهند 
من به سپاهان برگردم؛ چند پیشنهاد خارجی از صربستان، 
فرانسه و رومانی دارم ولی به دلایل شرایط خانوادگی مایلم 
در ایران به فعالیت خود ادامه  دهم، هواداران سپاهان بدانند 
علاقه شخصی خودم حضور در این تیم بود. لژیونر اصفهانی 
هندبال همچنین در پاسخ به این پرسش که شما بار از تیم 
ملی خداحافظی کردید؛ در صورت مهیا بودن شرایط، دوست 
دارید دوباره پیراهن تیم ملی را بر تن کنید چنین پاسخ داد: 
حتما از این موضوع استقبال می کنم، صحبت هایی نیز در 
این خصوص انجام شــده است و باید ببینیم شرایط به چه 
شکل پیش خواهد رفت، امیدوارم بتوانم در مسابقات جهانی 
حضورداشته باشم و در آنجا با پیراهن تیم ملی خداحافظی 

کنم.

ÁتیمÁدرÁحضورÁازÁرادولوویچ
سپاهانÁخوشحالÁاست

سرمربی تیم والیبال سپاهان می گوید باشگاه خواستار 
پیشرفت بازیکنان جوان است و من از کار کردن با آن ها لذت 
می برم. بالسا رادولوویچ پیرامون نحوه حضورش در تیم والیبال 
سپاهان در جمع خبرنگاران اظهار داشت: من دلایل زیادی 
برای به ایران آمدن و به ویژه حضور در اصفهان و ســپاهان 
داشتم  و به علت جایگاه خود در ورزش والیبال به عنوان مربی، 
اینجا بهترین مکان برای پیشرفت است. وی افزود: باشگاه 
والیبال سپاهان بهترین باشگاه و بهترین فرصت برای مسیر 
انتخابی من است و سیاست باشگاه برای من خیلی اهمیت 
دارد. سرمربی تیم والیبال سپاهان عنوان کرد: باشگاه سپاهان 
خواستار توسعه و پیشرفت بازیکنان جوان است و من از کار 
کــردن با این بازیکنان لذت می برم و به همین علت اینجا 
حضور دارم. وی در ارتباط با برنامه های خود بیان کرد: قرارداد 
من یک ساله اســت ولی امیدوارم که بتوانم مدت بیشتری 
در سپاهان حضورداشته باشم. سرمربی تیم والیبال سپاهان 
افزود: هر برنامه بزرگی نیاز به زمان دارد و اطمینان دارم که 
در آینده با این بازیکنان جوان نتایج خوبی خواهیم گرفت. وی 
با اشاره به توانایی بازیکنان تیم سپاهان گفت: بیشتر بازیکنان 
جوان و نوجوان هستند که در تیم بزرگسالان بازی می کنند 
و اگر بتوانند مشکلات کوچک خود را برطرف کنند می توانند 
جزو بازیکنان تیم ملی ایران باشــند  و این دلیل حضور من 

است و برای آن هرروز کار می کنم. 

ÁتیمÁسفرÁزمانÁشهریورÁ17
ملیÁفوتسالÁبهÁتایلند

تیم ملی فوتســال کشورمان برای شرکت در مسابقات 
۶ جانبه تایلند ۱۷ شهریور ایران را به مقصد بانکوک ترک 
می کند. تیم ملی فوتسال کشورمان که خود را برای حضور 
در مسابقات جام ملت های آســیا آماده می کند، قرار است 
پیش ازاین رقابت ها در مسابقات ۶ جانبه تایلند شرکت کند. 
این مسابقات با حضور تیم های ایران، تایلند، ویتنام، فنلاند، 
آنگولا و مراکش از ۲۰ تا ۲۵ شــهریور و در بانکوک برگزار 
می شــود. همچنین ۲۵ بازیکن به اردوی تیم ملی دعوت 
خواهند شد و از دوم شــهریور وارد اردو می شوند تا خود را 
برای حضور در مســابقات تایلند آماده کنند. به گفته وحید 
شمسایی سرمربی تیم ملی فوتسال، کاروان تیم ملی هفدهم 
شهریور به تایلند اعزام می شود و ۱۲ روز در این کشور حضور 
خواهد داشت. تیم ملی کشورمان بعد از اتمام این مسابقات 
۲۹ شهریور به ایران بازخواهد گشت تا بعد از یک استراحت 
کوتاه برای حضور در مســابقات جام ملت های آسیا راهی 
کویت شود. مسابقات فوتسال جام ملت های آسیا ۲۰۲۲ از 
سوم تا بیست و هشتم مهر به میزبانی کویت برگزار می شود 
و ملی پوشان کشــورمان در این رقابت ها در گروه سوم با 
تیم های ملی اندونزی، لبنان و چین تایپه هم گروه است. در 
فوتســال قهرمانی آسیا تیم ملی ایران با ۱۲ قهرمانی، یک 
نایب قهرمانی و ۲ عنوان سومی رکورددار است و بعد از ایران، 
تیم ملی فوتسال ژاپن با ۳ قهرمانی، ۶ نایب قهرمانی و ۲ مقام 
سومی در رده دوم قرار دارد و ازبکستان هم با ۴ نایب قهرمانی 

و سومی رده سوم را به خود اختصاص داده است.

تیم اصفهانی لیگ برتــر در هفته دوم این 
رقابت ها رقیبان از مازنــدران و آذربایجان 
شرقی را پیش رو دارند. سپاهانی ها امشب 
در ورزشــگاه نقش جهان پذیرای نساجی 
خواهند بود و ذوبی ها هم در تبریز به مصاف 
تراکتورسازی می روند. پرونده بازی های تیم 
های دیار نصف جهان با این دوبازی بســته خواهد شد و آن ها 
خودشان را برای نبردهای هفته سوم آماده می کنند؛ اما سپاهان 
و ذب آهن در هفته نخست مسابقات تیم های سرحال و قبراقی 
نشان دادند. طلایی پوشان اصفهانی در ورزشگاه آزادی استقلال 
را مغلوب کردند و گاندوها هم در فولاد شهر ترمز پرسپولیس را 
کشــیدند تا نگاه ها را به خودشان معطوف کنند. بر این اساس 
انتظار این که سپاهان و ذوب آهن، امشب و فرداشب مقابل تیم 
های نســاجی و تراکتور دو برد دلچسب را کسب کنند چندان 

درو از انتظار نیست هرچند فوتبال بازی قابل پیش بینی به شمار 
نمی آید.
ÁÁÁدومینÁدنبالÁبهÁنســاجیÁمقابلÁســپاهان

پیروزی
سپاهانی در دیدار امشب مقابل نساجی به چیزی کمتر از یک 
پیرزوی بدون دردسر راضی نخواهند شد. زردپوشان اصفهانی پس 
از برد دلچسب و روحیه بخش مقابل استقلال برای ثبت دومین 
پیرزوی متوالی و شش امتیازی شدن به میدان خواهند آمد. تیم 
ســاخته و پرداخته مورایس در همان بازی نخست نشان داد که 
فوتبال با برنامه را دستور کار دارد. مربی با سابقه پرتغالی سپاهان 
تنها به فکر یک بازی هجومی نسیت و برقراری تعادل میانه خط 
تهاجمی و تدافعی را ار راس اصول تاکتیکی اش قرار داده است. 
به نظر می رسد این تاکتیک در دیگر بازی های پیش روی تیم 
زردپوش اصفهانی هم به اجرا در آمده و آن ها مقابل نساجی به 

دنبال استفاده از موقعیت های پیش آمده والبته حفظ دروازه خودی 
خواهند بود. آن ها ابزار لازم برای اجرای چنین تاکتیکی را در اختیار 
دارنداز جمله دو مدافع باهوش چون محمد دانشگر و سیلویرای 
برزیلی که مقابل اســتقلال بدون اشتباه ظاهر شدند. همچنین 
ستاره های همچون محمد کریمی، امید نورافکن، یاسین سلمانی، 
محمد علی نژاد و محمد رضا حسینی با همراهی مهاجم فرصت 
طلبی چون شهریار مغانلو می تواند کفته ترازو را کاملا به سود 
شاگردان مورایس سنگین کند. به همه این ها باید نیمکت پرمهره 
سپاهان را هم اضافه کرد که ستاره هایی همچون فرشاد احمد 
زاده، مانوئل فرناندز، نیلسون جونیور، میلاد زکی پور و آریا یوسفی 
بروی آن می نشــینند. با در اختیار داشتن چنین بازیکنان دست 
سرمربی سپاهان برای اجرای تاکتیک های متنوع در لحظه لحظه 
های بازی کاملا باز خواهد بود. مقابل نساجی هم احتمالا مورایس 
به ترکیب تیم برنده دســت نخواهد زد تا همان تاکتیک به کار 

رفته مقابل اســتقلال را به اجرا بگذارد. البته شیوه بازی نساجی 
با استقلال متفاوت است و ایم تیم مازندرانی در فصل جاری با 
هدایت حمید مطهری کمک یحیی در فصل پیش، تیم دیگری 
شده است. نســاجی ها در هفته نخست مقابل مس کرمان در 
همین ورزشگاه نقش جهان به تساوی یک بر یک رضایت دادندو 
حالا در دومین هفته در همین ورزشگاه باید با میزبان روبرو شوند. 
تیمی که ستاره اسم و رسم داری را در اختیار ندارد اما چند بازیکن 
باتجربه همچون کریم اسلامی، حامد شیری، ایوب کلانتری و 

علیرضا حقیقی در تیم نساجی توپ می زنند.
ÁÁتبریزÁدشوارÁآوردگاهÁدرÁآهنÁذوب

شاگردان مهدی تارتار فرداشب در تبریز نبرد دشواری را مقابل 
تراکتور پیش رو دارند. تیم باریشه تبریز در فصل جاری با هدایت 
مربی مشهور روش قبران بردیف راهی لیگ ۲۲ شده و هرچند در 
نخستین بازی مغلوب گل گهر شدند اما نشانه هایی از یک تیم 
با برنامه را بروز دادند. بر این اساس انتظار رقم خوردن یک بازی 
نزدیک و پربرخورد از سوی تیم های ذوب آهن و تراکتور محتمل 
است. به ویژه آن که هر دو تیم علاوه بر بازیکنان تکنیکی، مهره 
هایی در اختیار دارند که می توانند هم پای هم حرکت کنند. ذوبی 
ها در بازی نخست مقابل پرسپولیس جانانه جنگیدند و حتی زمانی 
که ۱۰ نفره هم شدند ذره ای پا پس نکشیدند. تیمی که بر اساس 
همکاری تیمی و بدون تکیه بر ستاره های آنچنانی پای به لیگ 
۲۲ گذاشــته و با سکان داری مربی کاربلدی چون تارتار اهداف 
بزرگی در سر دارد. گاندوها در تمام خطوط بازیکنان منعطفی در 
اختیار دارند و به نظر می رسد سرمربی ذوب آهن بیشتر تفکرات 
تاکتیکی اش را بر اصل دفاع و اســتفاده از ضد حمله بن نهاده 
است. اتفاقی که چند بار در بازی با پرسپولیس تکرار شد و هرچند 
به بار ننشست اما قابلیت های فنی سبزقباها را بیشتر آشکار کرد. 
در سوی مقابل تراکتوری ها در فصل جاری چندان سراغ بازیکنان 
صاحب نام ونشان نرفتند و بزرگترین صید آن ها جذب رضا اسدی 
از پرسپولیس و صفا هادی هافبک تیم ملی عراق بود. در تراکتور 
مدل بردیف تمام نگاه ها با گلزن قهاری چون محمد عباسزاده 
دوخته شده که چهارچوب شناس متبحری به شمار می آید. البیته 
سرمربی تراکتور بروی توانایی های تکنیکی صفا هادی وآرش 
قادری هم حســاب باز کرده است. همچنین حضور دروازه بان 
کهنه کاری چون محمد رضا اخبــاری درون دروازه این تیم تا 
حدودی خیال آن ها را از قفس توری تیمشــان آسوده می کند. 
به دهر حال تراکتوری فرداشب با اندیشه شکست ذوب آهن به 
میدان خواهند آمد و میهمان هم می خواهد به هوداران اصفهانی 

سوغاتی شیرین از تبریز هدیه دهد.

سپاهانÁوÁذوبÁآهنÁدرÁهفتهÁدومÁبهÁمصافÁنساجیÁوÁتراکتورÁمیÁروند

خیزاصفهانیهابرایشکست
حریفانمازنیوتبریزی

انتقاد از  مدیرعامل باشگاه سپاهان با 
اینکه صداوســیما درباره حق پخش 
به طرفداران می دهد  اشــتباه  آدرس 
گفت: در برنامــه چهارم بودجه دولت 
اعلام شد صداوسیما مبلغی از تبلیغاتی 
که هم زمان با مسابقات ورزشی پخش 
می شــود بــه وزارت ورزش می دهد که به باشــگاه ها 
برســد؛ این در حالی اســت که نه باشگاه و نه سازمان 
لیگ هیچ مبلغی دریافت نکرده است. آئین معارفه کادر 
تیم های ورزش قهرمانی ســپاهان با حضور بازیکنان و 
کادر فنی تمام تیم های زیرمجموعه باشــگاه سپاهان 
و جمعی از طرفداران این تیم برگزار شــد. در حاشــیه 
این مراسم محمدرضا ســاکت در گفتگو با خبرنگاران 
پیرامون موضوعات مختلف در حوزه باشــگاه سپاهان 
صحبت کرد. ســاکت از حضــورش در کارگروه ویژه 
فدراسیون برای حل مسئله حق پخش خبر داد و گفت: 
ما در قالب کارگروه فدراســیون قــرار خواهیم گرفت و 

در صورت تصویب هر برنامه ای توســط این کارگروه، 
یکی از مجریان جــدی آن خواهیم بود، زیرا تعدادی از 
باشگاه های ایران بازی های پربیننده ای دارند. او حرکت 
صداوســیما را در پخش مســابقات غیرحرفه ای قلمداد 
کرد و افزود: یکی از شــاخصه هایی که در گرفتن مجوز 
حرفه ای از طرف AFC لازم اســت ارائه مستنداتی در 
بخش اسپورت مارکتینگ و درآمدزایی ورزشی است که 
باشــگاه ها چقدر از طریق پخش تلویزیونی وجه کسب 
کرده اید. او بابیان اینکه درآمد ناشــی از تبلیغات و حق 
پخــش مســابقات دو مقوله جدا از هم اســت و تأکید 
کرد: آنچه صداوســیما اعلام کرده به عنوان حق پخش 
مبلغی به باشگاه ها پرداخت کرده به هیچ وجه حق پخش 
نیست. مدیرعامل باشگاه سپاهان گفت: در هفته نخست 
لیگ شــاهد بودیم مربیان اســتقلال و پرسپولیس در 
اعتراض به موضوع حق پخش مصاحبه نکردند، بدون 
شک این حق باشگاه اســت و کارشان را رد نمی کنم. 
ساکت بابیان اینکه همه تیم ها امسال مدعی اند عنوان 

کرد: ســپاهان هم با دارا بودن کادر فنی پرقدرت یکی 
از مدعیان قهرمانی همچون ســایر تیم ها اســت. او در 
مورد مسابقات آسیایی نیز گفت: تلاش می کنیم حضور 
قدرتمندانه ای در دو بخش بانوان و آقایان در مسابقات 
آسیایی داشته باشیم. مدیرعامل باشگاه سپاهان گفت: 
وظیفه باشــگاه ســپاهان اعتلای نام اصفهان و ایران 
درصحنه هــای بین المللی اســت. ســاکت اظهار کرد: 
باشگاه ســپاهان به عنوان نخستین باشگاه دارنده مجوز 
حرفه ای، اســتانداردهای نوین مدیریتی و اولین و تنها 

باشــگاه راه یافته به جام باشگاه های جهان تلاش دارد 
در قالب برنامه استراتژیک فعالیت های سازمان یافته ای 
را دنبال کند. او با تاکید بر رشد نام اصفهان و ایران ابراز 
داشت: این وظیفه ای است که در راستا ارزش های اصلی 
باشگاه یعنی پرورش روحیه جوانمردی و تکریم هواداران 

و ورزشکاران و توسعه استعداد پروری دنبال می شود.
دو هزار و ۴۰۰ ورزشــکار تحت پوشــش باشــگاه 
سپاهان هســتند. در سال گذشته ۹۱ ورزشکار آقا و ۵۷ 

ورزشکار بانو از سپاهان به تیم های ملی معرفی شدند.

واکنشÁمدیرعاملÁباشگاهÁسپاهانÁبهÁپرداختÁحقÁپخش

بهÁهوادارانÁآدرسÁاشتباهÁندهید

محمد کریمی در مصاف با استقلال و در حضور نام های 
بزرگ، بازوبند کاپیتانی دومین تیم پرافتخار تاریخ لیگ برتر 
را به بازو بســته بود. پیش ازاین دربازی های تدارکاتی پیش 
فصل طلایی پوشان اصفهانی مشخص شده بود که محمد 
کریمی یکی از کاپیتان های ســپاهان در لیگ بیست و دوم 
خواهــد بود. البته که در صورت حضور جلال علی محمدی، 
این بازیکن جلوتر از سایرین بازوبند کاپیتانی را به بازو خواهد 
بست. بااین حال آنچه از بازی های پیش فصل و همین طور 
نمایش سپاهان مقابل استقلال در ورزشگاه آزادی برمی آید 
این اســت که محمد کریمی در لیگ بیســت و دوم نقشی 
محوری در ســپاهان تحت تفکــرات ژوزه مورایس خواهد 
داشت. محمد کریمی یکی از خریدهای امیر قلعه نویی پس 
از حضور در این تیم در پنجره تابســتانی لیگ هجدهم بود. 
این بازیکن بابلی ۲۶ ســاله حالا پس از چهارفصل حضور 
مداوم و موثر به قدیمی ترین بازیکن ترکیب فعلی تیم بدل 
شده است. البته جلال علی محمدی که در آکادمی سپاهان 
رشد کرده از او قدیمی تر است. بااین حال علی محمدی پس 

از پیوستن به سپاهان در ابتدای لیگ شانزدهم، در میانه لیگ 
هجدهم از جمع طلایی پوشــان جدا شد و دوباره در ابتدای 
لیگ بیستم و با درخواست محرم نویدکیا به سپاهان بازگشت 
تا حالا به عنوان کاپیتان اول تیم شناخته شود. کریمی مقابل 
استقلال در روزی که مانوئل فرناندز ستاره جدید سپاهانی ها 
برای تطبیق بیشتر با شرایط جدیدش روی نیمکت نشسته 
بود، یکی از دو هافبک تهاجمی تیم بود که متمایل به محمد 
علی نژاد در ســمت چپ بازی می کرد و یاسین سلمانی هم 
دیگر هافبک هجومی سپاهان بود. بااین حال وقتی فرناندز 
به ترکیب اصلی برســد، نقشی که در مصاف با استقلال به 
محمد کریمی واگذارشده بود به او محول می شود و کریمی 
یک خط عقب تر خواهد رفت تا به عنوان تک هافبک دفاعی 
تیــم فعالیت کند. البته که او در این پســت در طول فصل 
رقابت سختی با مسعود ریگی خواهد داشت که در مصاف با 
استقلال هم یکی از بهترین بازیکنان زمین بود و پاس گل 
دوم تیمش را با دیدی تحسین برانگیز برای رامین رضاییان 

ارسال کرد.

سرمربی ذوب آهن در مورد تقابل با پرسپولیس در هفته 
نخســت و بازی هفته دوم تیمــش صحبت کرد. مهدی 
تارتار درباره تقابل ذوب آهن با پرسپولیس در هفته نخست 
بازی ها گفت: بازی سختی داشتیم و فکر می کنم عملکرد 
خوب و قابل قبولی هم از خودمان ارائه دادیم. توانســتیم 
برنامه هایمــان را در زمین پیاده کنیم و فکر می کنم روی 
برخی موقعیت ها اگر با دقت تر و خوش شــانس تر بودیم 
می توانستیم به گل برسیم و حتی برنده بازی باشیم ولی 
نشد و درنهایت امتیازات در این بازی تقسیم شد. جا دارد 
از بازیکنانم هم تشــکر کنم که همه وجودشان را در این 
بازی گذاشتند و دستورات تاکتیکی را به خوبی اجرا کردند. 
وی در مورد اخراج نادر محمدی در این بازی عنوان کرد: 
بحث در مــورد اخراج محمدی زیاد اســت ولی تصمیم 
داور چه درســت باشد چه غلط به نظرم محمدی خودش 
بی احتیاطی کرد و با این بی احتیاطی تیم ما را به دردســر 
انداخت و از این بابت حتما با او برخورد خواهیم کرد. دقت 
کنید تا قبل از ۱۰ نفره شــدن بازی در کنترل ما بود ولی 

بعدازآن پرسپولیس به ما فشار آورد و ازآنجا به بعد تا پایان 
بازی مجبور بودیم دفاع کنیم و تحت فشار قرار گرفتیم و 
باز خدا را شکر که اتفاق بدی رخ نداد. وی در مورد بازی 
هفته دوم با تراکتــور گفت: تراکتور تیم خوبی این فصل 
تشکیل داده و یک سرمربی باتجربه و کارنامه دار به اسم 
بردیف روی نیمکــت دارد و بازی هفته اول آن ها با گل 
گهــر را هم دیدیم. به نظرم کار ســختی در تبریز داریم 
ولی برای ســه امتیاز وارد زمین خواهیم شــد و امیدوارم 
بتوانیم دست پر خارج شویم. سرمربی ذوب آهن در رابطه 
با آخرین وضعیت سینا اسدبیگی خاطرنشان کرد: باشگاه 
به طورجدی پیگیر وضعیت اسدبیگی است و مطمئن باشید 
در این مســئله کوتاه نخواهیم آمد. اول اینکه غیرممکن 
اســت یک بازیکن بدون قرارداد در تمرینات تیم شرکت 
کند و با تیم به اردو بیاید و در پیش فصل حاضر باشــد. 
ضمن اینکه کار اســد بیگی غیراخلاقــی هم بود چراکه 
چند روز مانده به شــروع لیگ دست ما را در پوست گردو 

گذاشت.

ÁدوپستهÁوÁجوانÁکاپیتانÁکریمی؛Áمحمد
تیمÁمورایس

ÁبرایÁتارتارÁمهدیÁنشانÁوÁخط
تراکتورسازی
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آیین نامه اخلاق حرفه ای در لینک -»درباره 
ما-» سایت اصفهان امروز منتشر شده است.

www.esfahanemrooz.ir

رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان گفت: 
می توانند  بهزیستی  پوشش  تحت  فارغ التحصیلان 
با ورود به مرکز رشد مقدماتی شهرک جذب فضای 

کارآفرینی شوند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، جعفر قیصری 
ادامه داد: ظرفیت های بسیاری در شهرک وجود دارد، 
اشتغال آفرینی  برای  محدودیت هایی  و  موانع  با  اما 
امور  در  هدفمندی  مستلزم  آن  رفع  که  روبروست 
استخدامی است. در واقع دانش فنی برخی از شرکت ها 
سرمایه اصلی آن ها به شمار می رود و به همین دلیل در 
گزینش نیروی انسانی ملاحظاتی را در نظر می گیرند. 
او با تأکید بر اینکه ابزار های توانمندسازی در شهرک 
وجود دارد، گفت: فارغ التحصیلان و افراد تحصیل کرده 
تحت پوشش بهزیستی می توانند با ورود به مرکز رشد 
مقدماتی شهرک جذب فضای کارآفرینی و دانش بنیان 
خصوصی  بخش  شتاب دهنده های  در  یا  و  شوند 
زیرمجموعه شهرک مشغول به فعالیت شوند. قیصری 
تولید تجهیزات پزشکی در شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان را از نقاط قوت کشور دانست و افزود: امکان 
توسعه تجهیزات پزشکی توسط شرکت ها وجود دارد، 
اما باید تضمین خرید و بهبود بازار محصولات فراهم 
شود. رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان ادامه 
داد: علاوه برآن برای تأمین تجهیزات موردنیاز معلولان 
معکوس«  »گفت وگوی  عنوان  با  برنامه ای  می توان 
ترتیب داد که در آن فراخوان مربوطه به شرکت ها اعلام 

و ایده و مدل های کسب وکار آن ها بررسی شود.

ÁالتحصیلانÁفارغÁورود
ÁبهÁبهزیستیÁپوششÁتحت
شهرکÁعلمیÁوÁتحقیقاتی

ابــراز ارادت بــه خانــدان اهل بیــت )ع( از ویژگی هــای 
منحصربه فرد شیعیان به ویژه اصفهانی ها است. »سقاخوانی«، 
»خیمه کوبــی«، »چاووشــی خوانی«، »نخل گردانــی« و 
»تعزیه خوانی«، از جمله مراســم مذهبی اصفهانی ها در ماه 
محرم بود که این مراسم یک میراث ناملموس است و باید 

بیشتر به این موارد پرداخته شود.
به گزارش ایمنا، ســوگواری برای ســرور و سالار شهیدان، 
امام حســین )ع( از گذشــته تا به امروز برپــا بوده و در هر 
دوره و زمانی به شــکل و شمایلی خاص برگزار شده است. 
در زمــان حکومت صفویان، شــور و رونق خاصی در ایران 
و اصفهان به عنوان پایتخت این سلســله داشته و در زمان 
پهلــوی اول با محدودیت هایی که اعمال شــده، از رونق و 
عمومیت، هرچند نه به شــکل کامل افتاده است. محرم و 
عاشورا، ایام و زمانه ای خاص برای شیعیان است و اصفهان 
در مرکز ایران از جمله مناطقی است که در برپایی مراسم و 
مناسک ویژه و پرشور این ماه سرآمد و شاخص است. امروز 
شــناخت آئین ها، چگونگی عزاداری ها و آشنایی با نمادها و 
نشانه های محرم در کنار آسیب شناسی می تواند راه و روشی 
مؤثر در معرفــی و بازخوانی این عناصر فرهنگی و مذهبی 
باشد. معصومه گودرزی، از استادان دانشگاه هنر اصفهان و 
تحصیل کرده مقطع دکترای رشته تاریخ محلی است. با او به 
واکاوی و بازخوانی نمادها، نشان ها و مراسم خاص مذهبی 
و فرهنگی مردم اصفهان در دوره های مختلف به ویژه در ماه 
محرم و عاشورا پرداخته ایم. مشروح گفت وگوی این مدرس 

دانشگاه و اصفهان شناس را در ادامه بخوانید.
ÁÁÁچهÁبرپاییÁباÁاصفهانÁدرÁمحرمÁدرگذشــته

مناسکÁوÁمراسمÁخاصیÁهمراهÁبود؟
ابراز ارادت به اهل بیت )ع( و خاندان عصمت و طهارت )ع( 
از ویژگی های منحصربه فرد شیعیان به ویژه اصفهانی های 
مذهبی بوده و هســت و از همین رو محــرم در اصفهان 
با آداب ورســوم خاصی همراه بوده اســت. »سقاخوانی«، 
»خیمه کوبــی«، »چاووشــی خوانی«، »نخل گردانــی« و 
»تعزیه خوانی«، از جمله مراسم مذهبی اصفهانی ها بوده که 
هرســاله با شــور و حال وصف ناپذیری همراه بوده است و 
همچنان هم ادامه دارد. عناصری از جمله »علم«، »بیرق«، 
»پرچــم یا لوا«، بنا بــر روایت تاریخی بــرای اولین بار در 
حکومت شیعی آل بویه و مرکز این حکومت در بغداد مرسوم 
و پایه گذاری شــد. مردم آن زمان در عزای امام حسین )ع( 
به سر و ســینه زدند و این مراسم از آن زمان مرسوم شد. 
در دوره صفویه علم های شــبیه طوق، کتــل و جریده به 
تشریفات عزاداری افزوده شــد و در طول زمان با تزئینات 
و آداب خاصــی همراه بــود. »علم گردانی« با قدمت بیش 
از ۳۶۰ ســال از دیگر آئین های محرم در ایران و اصفهان 
است که تا قبل از سلسله صفویه نشانی از علم یا جریده در 
دست نداریم. علم گردانی در استان اصفهان و در بسیاری از 
شهرســتان ها به ویژه کاشان اجرا می شود و تزئینات آن نیز 
اهمیت زیادی دارد. در طول زمان این تزئینات بیشــتر هم 
شده است. مردم برای این جریده ها یا علم ها نذر می کردند و 
با اشیای قیمتی آن ها را تزئین می کردند؛ این موضوع به ویژه 
در دوره قاجاریه مرســوم بود. شکل کار نیز به این صورت 
بود که هنرمندانی می آمدند و در حسینیه ها و تکایا مراسم 
می گرفتند و علم ها، کتل ها و جریده ها را با اشیای قیمتی و 
نفیس تزئین می کردند. لازم به ذکر اســت در دوره پهلوی 
اول، علم گردانــی از رونق می افتد و ایــن آئین ها به دلیل 
سخت گیری های رژیم وقت دچار افول می شود. بعدها شاهد 
هســتیم این مراسم پررنگ تر و پرشــورتر برگزار می شود.  
نقش پیر غلامان هم بســیار بااهمیت بوده است و کمک 
می کردند مراســم خوب و شایســته برپا شود. »جریده ها« 

علاوه بر ارزش معنوی و ایمانی، از نظر تاریخی و فرهنگی 
و هنری دارای اهمیت بودنــد. »جریده گردانی« در دوران 
پهلوی از رونق می افتد. جالب این اســت که در دوره های 
بعدی این جریده ها خریداری می شــد و در خارج از کشور 
به فروش می رفت یا در کلکسیون عتیقه نگهداری می شد. 
به طورمعمول تلاش می شــد تزئینات جریده با رویدادهای 
مقتل و عاشــورا هماهنگ باشــد. »علم جریده« به »علم 
حضرت عباس )ع(« معروف اســت. مردم اشیایی را روی 
علم نصب می کردند یا گره می زدند که از نظر مفهوم شناسی 
بحث مفصلی می طلبد. عــزاداران پای جریده ها یا علم ها، 
سفره می انداختند و روضه می خواندند و عزاداری می کردند 
و به آن سفره »جریده« می گفتند. همچنین هنگام برگزاری 
مراسم سنتی به شکل دوره، با این وسایل حرکت می کردند 
و در جایی مستقر می شــدند و عزاداری می کردند. افرادی 
که ایــن جریده ها را حمل می کردند، هم توان جســمی و 
هم وجاهت مردمی داشــتند. به طورمعمول این وظیفه بر 
عهده افراد خاص از خانواده های مشــخص بود که نســل 
به نســل همین کار را انجام می دادند؛ اما اگر فرد جدیدی 
می خواســت علم گردانی کند این کار با سختی ها و ایجاد 
اختلاف هایی همراه بود، زیرا خانواده ای که نســل به نسل 
زیر علم می رفتند و علم گــردان بودند این کار خود در ماه 
محرم را به نوعی هویتی برای خانواده خود می دانســتند و 
ســعی می کردند این هویت را محفوظ نگه دارند. البته اگر 
اختلافی هم پیش می آمد با کدخدامنشی حل وفصل می شد.

ÁÁÁبودهÁچگونهÁاصفهانÁدرÁخوانیÁشبیهÁوÁتعزیه
است؟

یکی دیگر از مناســک مــاه محرم و حتی مــاه رمضان، 
تعزیه خوانی است. این هنر از میان توده مردم برآمده است و 
از اندیشه فرهنگ ایرانی و تشیع نشئت می گیرد. مضامین آن 
شامل مصائب اهل بیت )ع( است که به مرور و در طول زمان 
تکامل یافته اســت و حماسی بودن حادثه کربلا را بازنمایی 
می کند. امروزه ویژگی مذهبی بودن تعزیه ها کمرنگ شده 
و حتی ازدست رفته است. این موارد باید آسیب شناسی شود 
تا قداست تعزیه از دست نرود. درواقع اجرای مراسم مذهبی 
انجام فعالیت هایی برای نجات و رستگاری است که یکی از 
آن ها مراســم تعزیه خوانی است. افرادی که تماشاگر تعزیه 
هســتند از امام حســین )ع( در روز رستاخیز طلب شفاعت 
می کنند. علاوه بر تعزیــه، »پرده خوانی«، »روضه خوانی«، 
»مســلم خوانی« و »حمله خوانی« نیز دیرزمانی مرسوم بود. 
دربــاره افراد و نقش های حاضــر در تعزیه هم باید بگویم، 
افرادی یاری دهنــده دین در تعزیه ها هســتند که آن ها را 
»اولیاخوان« می نامند. افــرادی در نقطه مقابل قرار دارند و 
به آن ها »اشــقیاخوان« گفته می شود. در فرهنگ ما مردم 
به افرادی که اشــقیاخوان می شــوند نگاه خوبــی ندارند. 
اولیاخوان ها اشعارشــان را موزون و خطابه ای می خوانند اما 

بازیگران اشقیاخوان سخنان را ناموزون و بدون تحریر بیان 
می کنند. لباس اولیاخوان ها سبز و سیاه و لباس اشقیاخوان ها 
قرمزرنگ است. تشت آب هم نشانه شط فرات است. شاخه 
نخلی که در تعزیه وجود دارد نشانه نخلستان و درختان است. 
همچنین راه رفتن و چرخش به دور میدان در تعزیه علامت 
سفر امام و حرکت در مسیر است. چتر، فرود آمدن جبرئیل 
از آسمان را خبر می دهد و افشاندن کاه نشانه عزا و مصیبت 
است. اســب ســفید همان ذوالجناح معروف واقعه عاشورا 
است. گهواره آغشته به رنگ سرخ نشان از شهادت حضرت 
علی اصغر )ع( دارد و کبوتر سفید هم برای آگاهی تماشاگران 
از یک خبر و در حقیقت القای حس معصومیت و همدردی 
است با زنانی که کجاوه نشین هستند و به اسیری می روند. 
در کتاب روضه الشهدا که توسط »ملاحسین واعظ کاشفی« 
در ســال ۱۳۰۸ نوشته شــده نام تعدادی از مناقب خوان ها 
و مداحان ذکر شــده است. این نشــان می دهد که در دوره 
صفویه مداحی و مناقب خوانی در ایران مرســوم بوده است. 
نمایش های ســوگواری در دوره صفویه بسیار متنوع بوده و 
حتی پایه گذاری تعزیه نیز مربوط به عهد صفوی اســت و 
در اصفهان نیز رواج زیادی داشته است. اگرچه تعزیه خوانی 
از زمان آل بویه شــکل گرفته اما شواهدی مبنی بر اینکه در 
اصفهان آن زمان هم تعزیه خوانی داشــته ایم، وجود ندارد. 
سال ۳۵۲ هجری قمری حکومت آل بویه و حاکم آن زمان 
»احمد بــن بویه« معروف به مُعزُّ الدوله دســتور دارد همه 
دکان ها را ببندند و سیاه بپوشند و سوگواری کنند. »نقالی« 
یکی از دیگر عناصر برای تهییج و احساســات مردم در ماه 
محرم و تماشاگران نقالی بوده است. این کار مهارت زیادی 
می خواهد و قبل از اسلام همراه با موسیقی بوده است و در 
زمان صفویه نقالی به ویژه در قهوه خانه ها رایج شــده است. 
چاووشی خوانی عنوان آئین دیگری است که از موسیقی های 
آئینی و ابزار آن همچون دهل، طبل، سنج، کرنا، نقاره و دف 

در کنار آن استفاده می شده و رواج داشته است.
ÁÁÁدرÁعــزاداریÁکهنÁهایÁآئینÁاحیــایÁبرای

اصفهانÁچهÁبایدÁکرد؟
به عنوان یک میراث ناملموس، به نظر می رسد باید بیشتر به 
این موارد پرداخته شــود. در بعضی استان ها مثل آذربایجان 
بسیار بیشــتر به این موضوع پرداخته شده و میراث ملی و 
ناملموس ثبت شده است. به واقع باید بیشتر روی این موارد 
ســرمایه گذاری کرد. می توان با حضور بیشــتر گردشگران 
مذهبی با یک برنامه ریزی و ساماندهی مناسب این مراسم 
و مناســک را معرفی و تبلیغ کرد و اشاعه داد. در دهه اول 
محرم سال جاری شاهد مراسم »سنگ زنی« در گزوبرخوار 
اصفهان بودیم که گردشــگران زیادی از آن دیدن کردند. 
همه این موارد از پتانســیل های فرهنگی اســت. باید برای 
آسیب شناســی و زدودن برخی خرافات به شکل ویژه ورود 

کرد تا به شکل صحیح نسل به نسل، منتقل شوند.

ارمغانÁمیراثÁگذشتگان

ÁÁطرح:ÁناهیدÁزمانی/ÁاصفهانÁامروزتالابÁگاوخونیÁهنوزÁبهÁطورÁکاملÁاحیاÁنشدهÁاست

بهÁبهانهÁسالروزÁدرگذشتÁکمال الملک

 تابلوی نقاش باشی کاشانی
 کمال هنر طبیعت گرایی

ÁطرحÁبهÁبخشیÁسرعتÁدرÁبرترÁهایÁدانشگاه
تحولÁآموزشÁعالیÁنقشÁبسزاییÁدارند

سفینهÁنپتونÁتاثیریÁدرÁتوریسمÁفضاییÁندارد

ازÁراینÁتاÁزایندهÁرود

محمــد غفــاری فرزنــد میــرزا بزرگ 
کاشــانی معروف بــه کمال الملک یکی 
از مشــهورترین چهره های هنری ایران، 
در روســتای کله کاشان، در سال ۱۲۲۴ 
به دنیا آمد. تنها ســه سال از ورودش به 
رشته نقاشــی دارالفنون می گذشت که 
ناصرالدین شــاه طی بازدیدی از این مدرســه، نقاشی اش 
را پســندید و وی را به دربار فراخوانــد. اولین تابلو وی با 
امضای کمال الملک، »تالار آیینه« است که از معروف ترین 
آثار اســتاد به شــمار می آید که کار به تصویرکشــیدن آن 
چندین سال طول کشــید. او در دربار وظیفه تصویرگری 
رویدادها، اشخاص، ساختمان  ها، باغ ها و غیره را همچون 
عکاســی دقیق بر عهده داشت و در این مدت ۱۷۰ تابلو را 
تصویرگری کرد. بی ســبب نیست که کمال الملک در این 
دوره اغلب پرده هایش را با افزودن شــرحی درباره موضوع 
رقم می زد. غفاری پس از کشته شدن ناصرالدین شاه برای 
مطالعه به اروپا مســافرت کرد و نزدیک به ســه سال در 
آنجا اقامت گزید. در موزه ها به کپی برداری از آثار استادانی 
چون رامبراند و تیســین پرداخت. در پاریس با فانتن لاتور 
نقاش معروف فرانســوی آشنا شد. روزی فانتن لاتور او را 
به شــاگردان خود معرفی نموده و گفته بود ملتفت باشید 
آتش از ایران آمده اســت؛ از نور و حرارتش استفاده كنید. 
ســفر اروپا تأثیری مثبت در اســلوب کار و حتی طرز دید 
او گذاشــت. با این که به دســتور مظفرالدین شاه به ایران 
بازگشــت اما عملًا نتوانست با خواســته های او کنار بیاید 
و چند سالی را در عراق ســپری کرد. تابلوهای پرده  های 
زرگر بغدادی و میدان کربلا در طی حضور استاد در عراق 

کشیده شده اند. غفاری همزمان با انقلاب مشروطه به ایران 
بازگشت. در سال  های بعد، مدرسه صنایع مستظرفه را دایر 
نمود و شاگردانی را پرورش داد که خود، استادانی در مکتب 
او شدند و در گســترش دیدگاه طبیعت پردازانه استاد خود 
نقش قابل توجهی داشــتند. این مدرسه نخستین مدرسه 
هنرهای تجسمی به شــیوه نوین آکادمیک در ایران بود. 
كمال الملك نقص-های ســبک ایرانی را برطرف نمود و 
سرمشــق را طبیعت قرارداد و روی هم رفته در دوره كوتاه 
مدرســة خود انقلابی در صنعت ایجــاد كرد. کمال الملک 
هنر رئالیســتی مبتنی بر اصول واقع گرایی نقاشــی عصر 
رنسانس را سبک نقاشــی خود کرد و آن را به میان توده 
مردم آورد. نقاشــی های این استاد بزرگ در سال های آخر 
عمر در روســتای در حسین آباد نیشابور ترسیم گردیده اند. 

کمال الملــک علاوه بر تبحر در نقاشــی، بــا خط زیبایی 
نگارش می کرده اســت و از ادبیات فرانسه اطلاع کاملی 
داشــته است. وی اغلب در حین کار اشعار حافظ را زیر لب 
زمزمه می نمود. کمال الملــک در صحت طرح و پختگی 
رنگ و دقت ســاختمان، سرآمد نقاشــان معاصر خود بود. 
کمال الملک با آثارش جریان ۲۰۰ســاله تلفیق سنت های 
ایرانی و اروپایی را به اتمام رســاند و بدین ترتیب ســنت 
طبیعت گرایی اروپایی در قالب نوعی هنر آکادمیک تثبیت 
شد. هم اکنون نیز نسخه اصل تعدادی از تابلوهای مشهور 
کمال الملک در کاخ گلســتان در معرض نمایش قرار دارد. 
سرانجام اســتاد در ۲۷ مرداد، در سن ۹۵ سالگی چشم از 
جهان فروبســت. آرامگاه ابدی وی در نزدیکی مزار عطار 

نیشابوری قرار دارد.

معاون آموزشــی وزیــر علوم، تحقیقــات و فناوری گفت: 
دانشــگاه های بزرگ و برتر کشــور به دلیل برخــورداری از 
زیرساخت های مناسب در سرعت بخشی و جهت دهی به اجرای 

طرح تحول آموزش عالی نقش ارزنده و بسزایی دارند.
به گزارش ایرنا، قاسم عموعابدینی در نشست علمی آموزشی 
شورای دانشگاه صنعتی اصفهان افزود: دانشگاه های بزرگ به 
دلیل برخورداری از زیرساخت هایی که در ۴۰ سال گذشته کسب 
کردند توانمندی مناسبی برای اجرای طرح تحول آموزش عالی 
دارند و باید این توانمندی در دانشــگاه های نوپا و درحال توسعه 
ایجاد شــود. او در این جلسه با اشاره به اهداف و جزئیات طرح 
تحول آموزش عالی، اظهار داشــت: ما چهــار چالش عمده را 
در مجموعــه وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و دانشــگاه ها 
شناســایی کردیم که بــا اجرای این طرح باید برطرف شــود. 
او بــا بیان اینکه این چالش ها در زمینه های مختلف فرهنگی، 
آموزشی، فناوری، پژوهشی و مباحث حکمرانی دانشگاه هاست، 
اضافه کرد: لازم اســت برنامه های متناسب با این طرح تحول 
در دانشگاه ها در بخش های مختلف به گونه ای که قابل سنجش 
باشد و بتواند چالش های موجود را برطرف کند، تهیه و اجرایی 
شود. عموعابدینی ارتباط صنعت و دانشگاه، مسائل فرهنگی و 
دیپلماســی علمی و فرهنگی را از چالش های دانشگاه ها خواند 
و گفت: دانش آموختگان دانشگاهی باید به گونه ای تربیت شوند 
که بتوانند نیازهای جامعه و صنعت را حل کنند. او خاطرنشان 
کرد: برنامه هایی که در هر یک از دانشگاه ها برای اجرایی شدن 
طرح تحول آموزش عالی تدوین می شود مانند هم نیست بلکه 
در دانشگاه های کوچک و بزرگ و جامع و صنعتی باهم تفاوت 
دارد. او با اشاره به تشکیل کمیته راهبردی طرح تحول آموزش 
عالی در وزارت علوم و برنامه ریزی برای هدایت اجرای این طرح 
اظهار داشــت: برش بخش آموزش در طرح تحول مشخص و  

به همه دانشگاه ها ابلاغ شده است. معاون آموزشی وزیر علوم 
با بیان اینکه تا کنون ۱۰ دانشــگاه برنامه خــود را برای طرح 
تحول مشــخص کردند، اضافه کرد: چهار دانشگاه توافقنامه 
خــود را در این زمینه امضا کردند و ارزیابی ما این اســت که ۲ 
تا ســه ماه آینده ۵۰ تا ۶۰ درصد دانشگاه ها طرح تحول خود را 
آماده امضا خواهند کرد. عموعابدینی با اشاره به اینکه دانشگاه ها 
باید مشخص کنند که برای هر یک از راهبردهای سند تحول 
آموزش عالی در دولت سیزدهم چه نیازهایی دارند و چه اقداماتی 
انجام می دهند، تأکید کرد: این طرح، اســاس توسعه علمی و 
تمدن ســازی در نظام آموزشی عالی و گام دوم انقلاب است و 
هدف آن نقش آفرینی در تمدن نوین اسلامی و حرکت بر اساس 
و رو به جلوســت. او همچنین هدف از برگزاری جلسه امروز در 
دانشــگاه صنعتی اصفهان را تبیین این طرح، بررسی مسائل و 
مشکلات دانشــگاهیان و تبادل نظر درباره اجرایی کردن این 
طرح در دانشگاه دانست.  رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان نیز در 
این نشست گفت: این دانشگاه در بخش های مختلف آموزشی 
و پژوهشی از سال های پیش تا کنون نقش اقتداربخشی به کشور 
را برعهده داشته است. سیدعلی محمد میرمحمدی میبدی افزود: 
کیفیت آموزشی این دانشگاه، برند و هویت جدایی ناپذیر آن بوده 
و نتیجه آن، تربیت دانش آموختگان باکیفیت و متخصص برای 
صنعت است. او با بیان اینکه دانشگاه صنعتی اصفهان با وجود 
برخی کاستی ها، توانسته است طرح تحول آموزشی خود را پیش 
ببرد، خاطرنشان کرد: امضای قراردادهای پژوهشی با صنعت، 
کاهــش مصرف انرژی، بازســازی و بازگردانی و تعمیرات ۲۰ 
دستگاه آزمایشگاهی با بودجه ای بالغ بر چهار میلیارد تومان به 
چرخه فعالیت های پژوهشی دانشگاه و پیشرفت طرح عمرانی 
دانشکده مهندسی مکانیک و ساختمان نوآوری دانشگاه بخشی 

از فعالیت های موثر این دانشگاه در ۹ ماه گذشته است.

کارشــناس فضایی مجموعه آسمان سرای سُها گفت: 
ســفینه نپتون نمی توان به فضا وارد شود، زیرا برای ورود 
بــه فضا ابتدا به ســرعت بالایی نیاز داریــم و پس از آن 
باید جنس بدنه فضاپیما نســبت به دمای جو مقاوم باشد؛ 
بنابرایــن یک بالن نمی تواند تأثیری در توریســم فضایی 

داشته باشد.
علیرضــا بیات در گفت وگو با ایمنا، با بیان اینکه مدتی 
پیش طرحی تحت عنوان ســفینه فضایی نپتون ارائه شد، 
 spACe اظهــار کرد: این طرح توســط شــرکت فضایی
perspeCtive مطرح شده و این شرکت قصد دارد، افراد 

علاقه مند را درازای پرداخت مبلغ ۱۲۵ هزار دلار در فاصله 
۳۰ کیلومتری از جو زمین قرار دهد.وی افزود: این سفینه 
مانند دیگر فضاپیماها از طریق موشــک پرتاب نمی شود، 
بلکه با اســتفاده از بالن در فاصلــه تقریبی ۳۰ کیلومتر از 
ســطح زمین قرار می گیرد و کســانی که در این فضاپیما 

مستقر هســتند، می توانند به مدت شش ساعت زمین را 
از فاصله ای دورتر و آســمان را به صورت واضح تر مشاهده 
کنند.این کارشــناس فضایی مجموعه آسمان سرای سُها 
ادامه داد: فضا در علم به صورت نظری محدوده ای اســت 
که در فاصله ۱۰۰ کیلومتری از سطح زمین قرار دارد و تنها 
هنگامــی یک جرم در فضا قرار می گیرد که از این فاصله 
تجاوز کند؛ بنابراین نمی توان سفینه نپتون را فضاپیما خواند.
وی تصریح کرد: سفینه نپتون در فاصله ۳۰ کیلومتری از 
سطح زمین قرار می گیرد و در لایه هایی پایینی جو است؛ 
بنابراین به فضا وارد نمی شــود و تنها با توجه به ارتفاعی 
که می گیرد زمین را از دید بهتری نمایان می کند.بیات در 
همین رابطه افزود: با توجه به اینکه برای ورود به فضا باید 
بیش از ۱۰۰ کیلومتر با زمین فاصله داشته باشــیم، سفینه 
نپتون را نمی توان به عنوان یک فضاپیما در نظر گرفت و 

عملًا نوعی از بالن محسوب می شود.

راسـتش ایـن عکـس، مـن را بـه 
یـاد سـال ها پیـش انداخـت وقتـی 
اصفهـان  در  زاینـده رود  خشـکی 
شـروع شـد و در کنـار بسـتر آن 
راه می رفتیـم و همیـن منظـره را 
می دیدیـم و  منصـور بـه شـوخی می گفت زاینـده رود 
شـده زاینـده جـوق. بعدش هـم که کلًا همـان جوق 
هـم مـرد. رودخانـه ای کـه روزی از شـدت آب آدم 
تـوش غـرق می شـد خشـکید. خشـکی و کم آبـی 
رودخانـه رایـن از این هم باورنکردنی تر اسـت. راه آبی 
عظیـم و تاریخـی و الهام بخش و محـل عبور قایق ها 
رودخانـه  کم آبـی  و  اروپا...خشـکی  در  کشـتی ها  و 
رایـن از خشـکی زاینده رود هـم باورنکردنی تر اسـت. 
راه آبـی عظیـم و تاریخی و الهام بخـش و محل عبور 
قایق هـا و کشـتی ها در اروپـا ... عرضه سـوخت هایی 
ماننـد زغال سـنگ و محصـولات نفتـی در اروپا طی 
روز هـای آینـده بـه خاطر پاییـن آمدن سـطح آب در 
رودخانـه رایـن بیش ازپیـش مختـل خواهد شـد. این 
رودخانـه کـه یکـی از مسـیر های اصلـی حمل ونقـل 
در اروپاسـت، بـه زودی بـه خاطـر کاهش سـطح آب 
قابـل کشـتیرانی نخواهـد بـود. رودخانـه رایـن یـک 
مسـیر حمل ونقـل اصلی بـرای محصـولات نفتی در 
اروپاسـت که از شـمال شـرق در سـوئیس آغازشـده 
و پـس از گذشـتن از آلمـان، فرانسـه و هلنـد بـه 
دریـای شـمال می ریـزد. سـطح آب در ایـن رودخانه 
بـه خاطـر مـوج گرمـا و خشک سـالی در اروپـا در 
تابسـتان جـاری پاییـن آمـده و حـالا عمـق آن برای 
گذشـتن کشـتی های حامل محصولات نفتی بسـیار 
بـار  مجبورنـد حجـم  اسـت. کشـتی ها  کـم شـده 
خـود را کـم کننـد تـا وزن آن هـا بـرای عبـور از این 
رودخانـه کاهش یابـد به این ترتیب هزینه کشـتیرانی 
افزایش یافتـه و محموله هـای زغال سـنگ و سـوخت 
بـا تأخیـر دریافت می شـوند. درنتیجـه تولید بـرق در 
آلمـان تحـت تأثیـر قرارگرفتـه اسـت. سـطح آب در 
مسـیر کـواب در آلمـان در حـال حاضـر بـه کمتـر از 
آسـتانه ۴۰ سـانتی متر کـه بـرای حمل ونقل مناسـب 
اسـت رسـیده و انتظـار مـی رود طـی روز هـای آینده 
پایین تـر هـم بیایـد. بخشـی از حمل ونقـل کالا ها از 
طریـق مسـیر های ریلـی انجـام می شـود کـه تأمین 
زغال سـنگ و سـوخت را بـرای اروپـا سـخت کـرده 
اسـت. پاییـن آمـدن سـطح آب در رودخانـه رایـن 
مدت هاسـت عرضـه زغال سـنگ را تحت تأثیـر قرار 
داده و باعـث بـالا رفتـن شـدید قیمت بـرق در آلمان 
شـده اسـت. بزرگ تریـن اقتصـاد اروپـا مدت هاسـت 
تولیـد بـرق از نیروگاه های زغال سـنگ خـود را برای 
صرفه جویـی در مصـرف گاز افزایـش داده اسـت. اما 
به نظر می رسـد تولیـد در دو نیروگاه زغال سـنگ این 
کشـور تا هفته اول سـپتامبر به خاطـر عرضه محدود 
زغال سـنگ از طریـق رودخانـه رایـن کاهـش یابـد.
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